
پنجشنبه - پنجم شهریورماه  1394 - دوازدهم ذی القعده 1436 -  سال هجدهم - شماره  3802 - قیمت 500 تومان

روزنامه

دبیر شورای مرکزی مجمع نیروهای خط امام با بیان اینکه دامنه  جریان اصلاح طلبی باز است 
افزود:  شعار جریان اصلاح طلبی یا با من یا بر من نیست. طیف اصولگرا وحدت را چنین تعبیر می 
کنند که وحدت یعنی همه با من، ولی اصلاح طلبان وحدت را "همه با هم" تعبیر می کنند. آنچه که 
وحدت واقعی را ایجاد می کند " "همه با من" نیست، اتفاقا "همه با من" انشقاق می آورد. وحدت 
واقعی " همه باهم" بودن است، هر کسی به مردم و باورهای آزادیخواهانه معتقد باشد با ما است و لازم 

نیست این افراد در همه موارد مثل من یا ما فکر کنند؛ چون این اصلا امکان ندارد.
حجت الاسلام والمسلمین هادی غفاری در گفت و گو با خبرنگار پایگاه اطلاع رسانی و خبری جماران ضمن 

اشاره به اهمیت انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان که در اسفند ماه برگزار خواهد شد، اظهار 
کرد: طبعا هیچ کسی نمی تواند جلو اراده ملی بایستد. وقتی جامعه ای به حدی از رشد اجتماعی برسد دیگر 
نمی شود در مقابل اراده آن جامعه ایستاد و چیزی را به او تحمیل کرد. وی افزود: جریان اصولگرا امروز نتیجه 
مدیریت خود را نشان داده است.  رفتار برخی از آنها نه بر مبنای اصولگرایی و نه بر اساس دین مداری بوده است.

این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه مردم امروز هشیارتر از گذشته هستند، خاطرنشان کرد: مردم 
با انتخاب سال 92 یک نه بزرگ به وضعیت چند ساله گذشته گفتند. همه بخوبی می دانند بقای یک ملت 

و یک جامعه در این است که حرمت آزادی مردم حفظ شود. نباید کاری کنیم که مردم نخواهند باشیم...

دبیر شورای مرکزی مجمع نیروهای خط امام :

کسی جرات رد صلاحیت هاشمی را ندارد

وقتی رئیس سابق جهاد کشاورزی، روستائیان را ترغیب به کار در کارخانه می کند

اظهارنظر عجیب »سیار« در سلفچگان!

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد:

افشای فسادی 
دیگر در دولت 

احمدی نژاد
معاون سیاسی وزیر کشور:

مداحان حق 
تبلیغ انتخاباتی در 
مساجد را ندارند

 فرمانده پیشین نیروی انتظامی فعلا قصد ندارد به آنچه 
درباره مصاحبه اخیرش گفته می شود، پاسخ دهد.

احمدي مقدم که مي گفت »فعلا پیش برویم، ببینیم چه 
مي شود«، ادامه داد: بگذارید گرد و خاک ها بخوابد، بعد صحبت 

مي کنم...

واکنش احمدی مقدم به تکذیب سخنانش: 

گرد و خاک ها
 که خوابید

 کنمصحبت می کنم

»طلایی« با تاکید بر حفظ کاربری اراضی کشاورزی پیشنهاد داد:

اسکان موقت گردشگران
در باغ های روستائیان

آیت ا... غرویان:

اعتبار مداحان جناحی
 از دست می رود

یک فعال سیاسی اصولگرا تاکید کرد: مداحان باید از 
سرمایه اهل بیت )ع( محافظت کنند و وارد بازی های سیاسی 
نشوند چراکه در غیراینصورت اگرچه حرمت اهل بیت )ع( تا 
ابد میان مردم ما باقی خواهد ماند اما مداحان جناحی و سیاسی 

ارزش و اعتبار خود را از دست می دهند.
آیت ا... محسن غرویان با اشاره به اظهارات مداحان در خصوص ارائه 

لیست آنها برای انتخابات مجلس عنوان کرد: در درجه اول بیان چنین 
مطالبی از سوی مداحان نشانگر این است که اصولگرایان نمی توانند به 
وحدت برسند و علاوه بر این اضافه شدن ضلع جدیدی به اصولگرایان 
به نام »مداحان« مشکلات آنها را بیشتر هم خواهد کرد و تعدد و 
تکثر در جناح اصولگرا بیش تر می شود. وی افزود: مشکل اصلی ما 

اصولگرایان این است که نمی توانیم ...

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان قم با تأکید بر حفظ کاربری اراضی کشور استان پیشنهاد داد که با تأمین زیرساخت ها، 
زمینه اسکان موقت گردشگران در باغ های روستائیان فراهم گردد تا بتوانیم با این اقدام به توسعه اقتصادی روستاها کمک 

نموده و از مهاجرت آنان به شهر جلوگیری کنیم.
محمدرضا طلایي در گردهمایي آموزشي تسهیل گران زن روستایي که در مرکز آموزش شهید علیمحمدي برگزار شد، اظهار داشت: 
ظرفیت بسیار بالایي در روستاهاي قم وجود دارد که باید از آن به بهترین نحو ممکن بهره برداری کنیم و بتوانیم اقتصاد روستا را بهبود بخشیم.

2

2

رسایی به سیم آخر زد!

توسط سقائیان نژاد انجام شد:

موج جدید انتصابات در شهرداری قم
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سرمقاله:  صادق زیباکلام

 بیشترین دغدغه جناح تندرو 
سیاسی است تا منافع ملی. خیلی 
واضح می گویم اگر مذاکرات سال 
انجام شده  گذشته  سال  یا   9۵
بود که با انتخابات فاصله داشت، 
مسلماً وضع بسیار متفاوت بود و 
صورت  توافق  به  حمله  این طور 

نمی گرفت...

دغدغه تندروها 
سیاسی است نه ملی
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همراه با روحانی؛ از بهارستان تا پاستور
برای سخنگوی آرام و متین کابینه یازدهم
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهوری و هیات دولت، از تلاشهای 
دولت، از جمله در زمینه کاهش تورم، آرامش و ثبات اقتصادی، سلامت و بهداشت 

و پایان مذاکرات هسته ای، تقدیر کردند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت ا... العظمی 
خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح دیروز )چهارشنبه( در دیدار رئیس جمهور و 
هیأت وزیران، فلسفه نام گذاری ایام شهادت شهیدان رجایی و باهنر را به عنوان هفته دولت، 
زنده ماندن شاخص های فکری، رفتاری و شخصیتی آن دو شهید عزیز خواندند و با تقدیر از 
تلاشهای دولت، از جمله در زمینه کاهش تورم، آرامش و ثبات اقتصادی، سلامت و بهداشت 
و پایان مذاکرات هسته ای، تأکید کردند: در روند حرکت عمومی کشور، »توجه کامل به تداوم 
دشمنی دشمنان، هوشیاری در مقابل رخنه و نفوذ بیگانگان، پرهیز از حاشیه سازی، حفظ 
شتاب علمی، مدیریت عرصه فرهنگ بر مبنای اصول و شعارهای امام و انقلاب، توجه به عدالت 
در مسیر پیشرفت، مدیریت جدی بازرگانی خارجی، تدوین برنامه ای منسجم و زمان بندی 

شده برای تحقق اقتصاد مقاومتی باید مورد توجه کامل مسئولان قرار داشته باشد.
رهبر معظم انقلاب اسلامی در این دیدار که به مناسبت هفته دولت انجام شد، با تبریک 
سالروز میلاد حضرت امام رضا علیه السلام، تقارن این میلاد با هفته دولت را مبارک خواندند 
و خاطرنشان کردند: وجود مرقد مطهر حضرت ثامن الحجج علیه السلام در ایران از افتخارات 

کشور است و باید هرچه می توانیم در بزرگداشت آن جایگاه رفیع تلاش کنیم.
حضرت آیت ا... خامنه ای همچنین با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر 
تأکید کردند: یکی از اهداف نام گذاری هفته دولت در این ایام شاخص قرار گرفتن خصوصیات 
رفتاری و اخلاقی آن شهیدان سرافراز برای دولتمردان است. ایشان، ایمان به اهداف امام )ره(، 
اخلاص، روحیه خدمتگزاری، مردمی بودن و نشست و برخاست با مردم، وسیله قرار ندادن 
مسئولیت برای تأمین مالی آینده خود و پایبندی به مبانی انقلاب اسلامی را از خصوصیات بارز 
شهیدان رجایی و باهنر برشمردند و خاطرنشان کردند: مسئولان باید متوجه باشند که رفتار و 

زندگی و ارتباطات آنان در جامعه فرهنگ سازی می کند.
رهبر انقلاب اسلامی بعد از بیان این مقدمه، از تلاشها و زحمات رئیس جمهور و اعضای 
هیأت دولت در دو سال گذشته تشکر و قدردانی کردند و با اشاره به گزارش تعدادی از وزرا 
در این دیدار، افزودند: گزارشهایی که امروز بیان شد خوب و مناسب بود و باید به اطلاع 
مردم رسانده شود. حضرت آیت ا... خامنه ای در عین حال این نکته را نیز متذکر شدند که 
گزارشهای مسئولان باید بگونه ای باشد که مردم آنها را با توجه به واقعیات زندگی خود، 
تصدیق کنند. ایشان در ادامه به برخی اقدامات مثبت دولت اشاره کردند و گفتند: کاهش تورم 
و آرامش و ثبات نسبی در زمینه اقتصادی و مهار نوسانات تند، یکی از اقدامات خوب دولت 
است که باید ادامه یابد. رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: البته ما به تورم دو رقمی راضی 

نیستم و تورم سالیانه باید به زیر ده درصد برسد.
حضرت آیت ا... خامنه ای، تلاش دولت برای خروج از رکود، طرح تحول سلامت، برنامه 
ریزی برای ادامه حرکت علمی کشور، مهار آبها، و تلاش برای مدیریت مصرف آب در بخش 
کشاورزی و طرحهای آبیاری را از دیگر اقدامات خوب دولت دانستند و با اشاره به موضوع 
هسته ای افزودند: پایان دادن به مذاکرات هسته ای یکی از کارهای بسیار مهمی است که انجام 
شده و امیدواریم که اگر در این زمینه برخی مسائل و مشکلاتی هم وجود دارد، برطرف شود.

رهبر انقلاب، در عین حال، در بحث هسته ای، احتمال بی توجهی به اهداف دشمنان را از 
جمله نگرانی ها و دغدغه های خود برشمردند و تأکید کردند: از اول انقلاب تا امروز دشمنی 
صهیونیستها و امریکایی ها با انقلاب و جمهوری اسلامی کم نشده است و این واقعیت نباید به 
هیچ وجه در ذهن مسئولان کمرنگ شود. ایشان افزودند: البته روشهای دشمنی و ضربه زدن، 
ممکن است نو و جدید بشود اما همه مسئولان »سیاسی، اقتصادی، فرهنگی« باید توجه کنند 
که مطلقاً در نقشه طراحی شده دشمن قرار نگیرند و تصمیمات آنها خواسته یا ناخواسته به 

اجرای بسته مورد نظر بیگانگان کمک نکند.
حضرت آیت ا... خامنه ای افزودند: اهداف خصمانه و صریح دشمنان در حرفها و نوشته های 
آنها، قابل درک است و هیچ کس نباید فراموش کند که جبهه دشمن با سلاحِ آماده در مقابل 
ملت و کشور، موضع گرفته است و ما نیز باید با جبهه بندی دقیق، به اقتضای موقعیتهای 

مختلف، در مقابل دشمنان تصمیم گیری و اقدام کنیم.
رهبر انقلاب خاطرنشان کردند: البته ضرورت درک دشمنی پایان ناپذیر صهیونیستها و 
امریکایی ها، مختص دولتمردان نیست و آحاد مردم بخصوص عناصر دلسوز انقلاب باید این 

واقعیت را مورد توجه قرار دهند، اما وظیفه دولتمردان در این زمینه بیشتر است.
حضرت آیت ا... خامنه ای هوشیاری در مقابل تلاش دشمن برای نفوذ پیچیده و تدریجی 
را، ضرورتی عینی برشمردند و تأکید کردند: باید در هر شرایطی در اتخاذ مواضع انقلابی 
صراحت داشت و صریح و بدون رودربایستی، در مقابل دشمن مواضع انقلاب و مبانی امام 
بزرگوار را بدون ترس و خجالت بیان کرد. ایشان خاطرنشان کردند: اگر غفلت شود ناگهان 
متوجه می شویم که دشمن در جاهایی رخنه کرده و مشغول کارهای خطرناک فرهنگی، 

اقتصادی و سیاسی است بنابراین باید کاملاً مراقب باشیم.
رهبر انقلاب اسلامی حفظ یکپارچگی مردم را از دیگر ضروریات خواندند و افزودند: حتی 
در راهپیمایی 22 بهمن هم، همه مردم مثل هم و از یک جناح و گروه نیستند اما جهت 
همه یکی است بنابراین باید از یکپارچگی و هم جهتی موجود در جامعه، کاملاً مراقبت کرد.

ایشان در همین زمینه افزودند: برای مراقبت از یکپارچگی جامعه، باید از حاشیه سازی و 

تشتت آفرینی دوری کرد و هیچ حرف و سخنی که وحدت را خدشه دار کند بر زبان نیاورد.
حضرت آیت ا... خامنه ای سپس در تبیین اولویتهای این مقطع، بر حفظ شتابِ پیشرفت 
علمی کشور تکیه و خاطرنشان کردند: علم، زیر ساخت واقعی پیشرفت کشور است و هر قدر 
در این زمینه هزینه شود، سرمایه گذاری برای آینده ایران است. ایشان افزودند: باید بگونه 
ای برنامه ریزی و تلاش کرد که شتاب علمی در دهه دومِ چشم انداز حفظ شود و ان شاءا... 
بتوانیم به جرگه ی ده کشور دارای رتبه بالای علمی دنیا وارد شویم. رهبر انقلاب تبدیل 
حرکت علمی به گفتمان عمومی در یک دهه اخیر را ضامن حفظ رشد علمی برشمردند 
و افزودند: این گفتمان نشاط آور و تحرک برانگیز باید حفظ و تقویت شود. ایشان، تکیه بر 
شرکتهای دانش بنیان و پارکهای علم و فناوری را ضروری و اشتغال آفرین دانستند و افزودند: 
بگونه ای برنامه ریزی کنید که دانشجویان در مقاطع مختلف تحصیلی بتوانند وارد بازار کار و 
فعالیت شوند. حضرت آیت ا... خامنه ای فرهنگ را اولویت دیگر این برهه از زمان برشمردند 
و خاطرنشان کردند: مشکلات اقتصادی موجب پریشانی فکر نمی شود اما مشکلات فرهنگی، 

گاه خواب را از انسان می رباید.
رهبر انقلاب، تولید محصولات فرهنگی سالم و جلوگیری از تولیدات مضر فرهنگی را دو 
وظیفه اصلی مسئولان برشمردند و خاطرنشان کردند: در همه کشورهای دنیا، از محصولات 
فرهنگی مراقبت می شود بنابراین اگر برخی تولیدات اعم از نمایشی و مکتوب، با مبانی و اصول 

در تضاد هستند بدون رودربایستی جلوی آنها را بگیرید.
ایشان با رد کامل رهاسازی فرهنگی تأکید کردند: عرصه فرهنگ باید براساس مبانی و 

شعارهای امام و انقلاب مدیریت و خوراک فرهنگی سالم برای جامعه تولید شود.
رهبر انقلاب اسلامی، اقتصاد را اصلی ترین اولویت کشور برشمردند و چند نکته را در این 
زمینه بیان کردند که نکته نخست »پیشرفت توأم با عدالت« بود. ایشان افزودند: باید مراقب 

بود در حرکت اقتصادی، فاصله طبقاتی پیش نیاید و فقرا پایمال نشوند.
رهبر انقلاب تبدیل کار و تلاش به گفتمان عمومی، و تبدیل تنبلی و بیکارگی به امری 
مذموم در فرهنگ جامعه را از جمله نکات مهم در برنامه ریزیها و اقدامات دانستند و افزودند: 
ضمن تشویق و تبلیغ کارآفرینی و تولید ثروت در کشور، باید ایجاد »مجاری درستِ کار« در 
دستور کار قرار گیرد و راههای جستجوی شغل در رسانه ها به مردم نشان داده شود که برخی 
برنامه های تلویزیون در این زمینه، خوب است. رهبر انقلاب با اشاره به ظرفیتهای گسترده 
کشور برای دستیابی به رشد اقتصادی بالا افزودند: مسئله مدیریت بازرگانی و تجارت خارجی 
خیلی مهم است. ایشان همچنین تبادل و تجارت عادلانه و تبدیل نشدن ایران به بازار کالاهای 
خارجی را مورد تأکید قرار دادند. حضرت آیت ا... خامنه ای، اقتصاد مقاومتی را موضوع مهمی 

خواندند که در هرگونه برنامه ریزی باید مورد توجه کامل دولت قرار گیرد.
ایشان از گزارشهای دستگاهها در این زمینه تشکر کردند اما گفتند: برخی از کارهای 
انجام شده مقدماتی است، برخی مربوط به اقتصاد مقاومتی نیست و برخی هم کارهای جاری 

دستگاههاست که جزو فعالیتهای اقتصاد مقاومتی آمده است.
حضرت آیت ا... خامنه ای یادآوری کردند: اقتصاد مقاومتی، بسته ای »کامل و منسجم« 

و محصول عقل جمعی است و برای تحقق نیز به برنامه اجرایی و عملیاتی منسجم نیاز دارد.
ایشان افزودند: در این برنامه باید سهم اجرایی هر دستگاه مشخص و زمان بندی شود و به 

موازات رفع مشکلات و موانع، فعالیتهای دستگاهها رصد و پیگیری شود.
رهبر انقلاب افزودند: بعد از طراحی این برنامه عملیاتی، گام دوم در تحقق اقتصاد مقاومتی، 
تشکیل یک ستاد فرماندهی قوی، هوشمند و نافذالکلمه است تا با پایش فعالیتها، اقدامات 
ضربتی برای حل مشکلات، و اتخاذ تصمیمات صحیح و بموقع، زمینه اجرایی شدن برنامه را 

فراهم کند و به مردم گزارش دهد.
حضرت آیت ا... خامنه ای به دولتمردان تأکید کردند: هیچ برنامه اقتصادی غیرمنطبق 
با سیاستهای اقتصاد مقاومتی در دستور کار قرار ندهید و برنامه ششم توسعه را نیز سریعتر 
و بر همین مبنا تدوین کنید. ایشان استفاده از ظرفیت بخشهای غیر دولتی و بهره گیری از 

اقتصاددانان و فعالان اقتصادی را برای تحقق اقتصاد مقاومتی، ضروری ارزیابی کردند.
حضرت آیت ا... خامنه ای خاطرنشان کردند: اگر اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی 
نیازمند الزامات حقوقی و قانونی و قضایی نیز باشد، مجلس و قوه قضاییه آمادگی همکاری را 
دارند. ایشان با اشاره به موضوع رکود و گزارش رئیس جمهور مبنی بر رشد مثبتِ ۳ درصدی 
اقتصادی، گفتند: این رشد نشان دهنده یک جابجایی مختصر در رکود است اما اگر بطور 
جدی با رکود مبارزه نشود، رشد فعلی اقتصادی نیز به خطر خواهد افتاد و تورم بار دیگر روند 

صعودی پیدا خواهد کرد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به بنگاههای اقتصادی که به دلیل رکود دچار مشکل شده 
اند، افزودند: برخی از این مراکز تولیدی مشکل نقدینگی دارند که باید بانکها در این خصوص 
وارد میدان شوند اما برخی دیگر از این بنگاهها، مشکل نقدینگی ندارند و تسهیلات خود را 
نیز دریافت کرده اند ولی تسهیلات را در جای دیگری استفاده کرده اند که باید با آنها برخورد 
مناسب کرد. حضرت آیت ا... خامنه ای خاطرنشان کردند: برای حل مشکل رکود، باید برخی 

از طرحها به بخش خصوصی سپرده شود.
ایشان با اشاره به برخی آمارها مبنی بر وجود چهارصد هزار میلیارد تومان طرح نیمه تمام، 
افزودند: اگر ده درصد این طرحها به بخش خصوصی سپرده شود، چهل هزار میلیارد تومان 
وارد چرخه اقتصادی کشور می شود و تأثیرات مهمی در بر طرف کردن رکود خواهد داشت.

رهبر انقلاب اسلامی سپس به لزوم توجه بیش از پیش به بخش کشاورزی اشاره کردند و با 
تأکید بر برنامه ریزی برای خودکفایی در کالاهای اساسی گفتند: باید ضمن استفاده از فناوری 
روز در کشاورزی از ظرفیت مهندسان جوان کشاورزی در استانهای مختلف نیز استفاده شود.

حضرت آیت ا... خامنه ای جلوگیری از واردات بی رویه میوه را مهم خواندند و خاطرنشان 
کردند: باید بر روستاها و صنایع تبدیلی و استفاده از ظرفیت های صنایع روستایی، تمرکز 
جدی تر انجام شود. ایشان بخش معدن را از ظرفیت های مهم کشور دانستند و گفتند: بازار 
نفت که با یک اشاره قدرتها و در پی آن اقدامات عناصر خبیث منطقه، از صد دلار به چهل دلار 
می رسد به هیچ وجه قابل اطمینان نیست و باید به فکر جایگزین مناسب باشیم که بهترین 
جایگزین، بخش معدن است. رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: باید در معدن از ظرفیت 
بخش خصوصی استفاده و از خام فروشی نیز جلوگیری کرد. حضرت آیت ا... خامنه ای موضوع 

آب و صرفه جویی در آن و اصلاح آبیاری کشاورزی را نیز مهم دانستند.
اهتمام دولت برای اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی

در ابتدای این دیدار آقای روحانی رئیس جمهور گزارشی از اقدامات دولت در عرصه های 
مختلف، در دو سال گذشته بیان کرد. رئیس جمهور ایجاد آرامش در فضای اقتصادی و 
اجتماعی کشور را بزرگترین دستاورد و سرمایه مهم دولت در دو سال گذشته خواند و گفت: 
دولت تمام تلاش خود را بکار گرفته تا به وعده های داده شده عمل کند که از جمله آنها 

کاهش تورم نقطه به نقطه ۱۱/۵ درصد و تورم دوازده ماهه ۱۳/۸ درصد است.
آقای روحانی خروج از رکود را یکی دیگر از اقدامات دولت برای انجام وعده ها برشمرد و 
افزود: خروج از رشد اقتصادی منفی و رسیدن به رشد اقتصادی مثبتِ ۳ در سال نود و سه، 

نشانه بارز خروج از رکود است و امیدواریم امسال نیز رشد مثبت اقتصادی ادامه یابد.
رئیس جمهور با تأکید بر اهتمام دولت برای اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی، افزایش 

نوزده درصدی صادرات غیر نفتی و ایجاد تعادل نسبی میان واردات و صادرات را از علائم 
حرکت در مسیر اقتصاد مقاومتی خواند و گفت: البته دولت در دو سال گذشته با موانع و چاله 

های بزرگی مواجه بوده است که یکی از این چاله ها پرداخت یارانه های نقدی است.
آقای روحانی با تأکید بر لزوم حذف تدریجی یارانه ها، مسکن مهر را یکی دیگر از چاله های 
بزرگ پیش روی دولت یازدهم برشمرد و افزود: بدهیهای دولت که از دوره قبل بجا مانده بود 

یکی دیگر از موانع دولت یازدهم بوده است.
رئیس جمهور در جمع بندی عملکرد اقتصادی دولت، آن را بطور نسبی موفقیت آمیز 
دانست و خاطرنشان کرد: ما در دوران جدید پساتحریم نیازمند طراحی جدید هستیم تا 
ضمن تأکید بر درون زا بودن، بتوانیم منابع و سرمایه های جدید خارجی، و فناوری جدید را 

نیز جذب کنیم.
آقای روحانی، اهتمام بر حقوق شهروندی و رعایت حقوق همه اقوام و مذاهب را از دیگر 
اقدامات دولت برشمرد و با اشاره به رتبه علمی شانزدهم ایران در دنیا افزود: در دو سال گذشته 
صندوق نوآوری و شکوفایی فعال شده است و امسال ۱۵۰۰ میلیارد تومان وام در اختیار 

شرکتهای دانش بنیان قرار می گیرد.
رئیس جمهور در خصوص عملکرد دولت یازدهم در سیاست خارجی، جمع بندی 
مذاکرات هسته ای با هدایت های مقام معظم رهبری را مهم ترین دستاورد در این عرصه 
خواند و خاطرنشان کرد: تیم مذاکره کننده هسته ای، هیچگاه منفعل نبود و مستقل و 

شجاعانه از منافع ملی، عزت ملی و قدرت دفاعی کشور دفاع کرد و کار بزرگی را انجام داد.
آقای روحانی حفظ فناوری هسته ای و تجاری سازی آن، لغو قطعنامه های قبلی شورای 
امنیت در مورد ایران، برداشته شدن تحریم های مالی و اقتصادی بعد از اجرای توافق و خروج 
پرونده ایران در ده سال آینده از شورای امنیت را از دستاوردهای مذاکرات هسته ای برشمرد و 

گفت: اکنون به مرحله ای رسیده ایم که نام آن را باید »بازدارندگی حقوقی« گذاشت.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به اقدامات دولت یازدهم در عرصه های فرهنگی، اجتماعی 
و سلامت، برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان در اسفند ماه امسال 
را، از مهمترین مسائل پیش روی دولت دانست و افزود: دولت خود را مقید به قانون می داند و 

برای همه نهادهای مرتبط با انتخابات، احترام قائل است.
در این دیدار پس از سخنان کوتاه آقای جهانگیری معاون اول رئیس جمهور، آقای نعمت 
زاده وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز در گزارشی از فعالیت های این وزارتخانه از رشد ۶.۷ 
درصدی حوزه صنعت و افزایش سرمایه گذاری در آن و همچنین رشد ۱9 درصدی صادرات 
غیرنفتی خبر داد و گفت: دولت واردات خودروهای لوکس را ممنوع و واردات کالاهای 
غیرضروری را محدود کرده است و تلاش کرده ایم کالاهای مورد نیاز دستگاه های دولتی در 
داخل کشور تهیه شود. آزادسازی ۸۰ درصد ارضی کشور در حوزه معادن به منظور اکتشاف 
و تکمیل زنجیره تولید معادن، دو دستاورد دیگر وزارت صنعت، معدن و تجارت بود که آقای 

نعمت زاده به آن اشاره کرد.
آقای چیت چیان وزیر نیرو هم در گزارشی چالش های عمده این وزارتخانه را فاصله 
بین درآمدها و هزینه ها و انباشت بدهی ها، خشکسالی و تغییر اقلیم و برداشت بی رویه 
و غیرقانونی از منابع زیرزمینی برشمرد و خاطرنشان کرد: تغییر جهت به مدیریت مصرف و 
مدیریت یکپارچه منابع آب، تشکیل جلسات شورای عالی آب، کاهش مشکلات اجتماعی در 

حوزه آب، از جمله اقدامات وزارت نیرو در حوزه آب بوده است.
وزیر نیرو افزود: بهره برداری از 29 واحد نیروگاهی با ظرفیت بیش از چهار هزار مگاوات، 
برنامه ریزی برای کاهش تلفات شبکه توزیع، استفاده از ۱۷ فناوری جدید در صنعت برق با 
تکیه بر توان داخلی، و صادرات خدمات فنی مهندسی به ارزش سه و هشت دهم میلیارد دلار 
از جمله فعالیت های وزارت نیرو در حوزه برق بوده است.وزیر نفت هم برنامه دولت در بخش 
میادین مشترک را افزایش تولید خواند و گفت: در میادین مشترک نفت، برداشت از ۷۰ هزار 
بشکه به ۱۰۰ هزار بشکه در سال جاری رسید و در سال 9۵ به 2۶۰ هزار بشکه افزایش خواهد 
یافت. آقای زنگنه به افزایش ۱2 درصدی تولید گاز در سال 9۳ اشاره کرد و افزود: تکمیل 2۵ 
فاز از 2۷ فاز پارس جنوبی تا پایان دولت، گازرسانی به 2/۵ میلیون خانوار در کشور و توقف 

صادرات میعانات گازی جزء برنامه های وزارت نفت تا پایان دولت است.
وزیر نفت به افزایش ۱۵ درصدی صادرات نفت در چهارماهه اول سال جاری نسبت 
به مدت مشابه سال قبل نیز اشاره و تأکید کرد: صنعت نفت جزء اهداف اصلی تحریمهای 

دشمنان بود اما توانستیم برنامه ها و فعالیتهای خود را در این شرایط با قوت به پیش ببریم.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی آخرین عضو هیأت دولت بود که گزارشی از حوزه 
کاری خود بیان کرد. آقای قاضی زاده هاشمی از رشد علمی در حوزه بهداشت و درمان، 
پرداخت بدهی ها در بخش سلامت، افزایش دسترسی مردم به دارو و کاهش واردات آن 
خبر داد و گفت: در حال حاضر پزشکان در همه مراکز بهداشتی در شهرهای زیر بیست هزار 
نفر به مردم خدمات ارائه می دهند. آقای قاضی زاده هاشمی فراهم شدن خدمات بهداشتی 
برای حاشیه نشینان، کاهش پرداخت هزینه های درمان و تجهیزات و ملزومات پزشکی و 
بیمه شدن ۱۰ میلیون نفر را از دیگر خدمات وزارت بهداشت عنوان کرد و افزود: چهار هزار 
پزشک متخصص در مناطق مختلف کشور مشغول فعالیتند و مردمِ نقاط محروم و مرزی نیز 

به متخصصان دسترسی دارند.
در پایان این دیدار اعضای هیات دولت نماز ظهر و عصر را به امامت رهبر معظم انقلاب 

اسلامی اقامه کردند.

 در دیدار رئیس جمهور و اعضای هیات دولت؛

رهبر انقلاب از تلاش های دولت در کاهش تورم، ثبات اقتصادی و پایان دادن به مذاکرات هسته ای تقدیر کردند
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اخبار
رئیس مجلس  در آیین بهره برداری از کارخانه شیشه در قم:

جایگاه صنعتی قم
باید ارتقاء یابد

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: واردات کالا به کشور ضرر سنگینی 
است، باید موانع بر سر تولید را حل کنیم، تولیدات را افزایش دهیم تا واردات 

به کشور را کاهش دهیم.
 علی لاریجانی عصر دیروز در آیین بهره برداری از کارخانه شیشه بیمنجام صالحی که 
در شهرک شکوهیه برگزار شد، با اشاره به وجود بارگاه ملکوتی امام رضا)ع( در کشور، اظهار 

کرد: امیدواریم چتر حمایت ایشان بر سر ملت ایران قرار گیرد.
وی افزود: امیدواریم همت مدیران و مسئولان برای افتتاح فاز دوم این پروژه همچنان 
پابرجا باشد، از سوی دیگر بسیار خوشحالم که در جمع کارکنان این کارخانه حضور دارم.

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه تا زمانی که مردم برای سربلندی کشور 
تلاش نکنند به آرمان های انقلاب دست پیدا نمی کنیم گفت: برای دستیابی به توفیق و 

سربلندی در جهان همه باید به یکدیگر کمک کنیم.
لاریجانی تصریح کرد: امیدواریم مشکلاتی که در چند سال اخیر گریبانگیر مردم و ملت 

بوده حل شود تا در آینده دیگر شاهد بروز چنین مشکلاتی نباشیم.
وی با اشاره به حضور خانواده شهید احمدی روشن گفت: دشمنانی که تا چند سال 
پیش جلوی پای ایران سنگ می انداختند، امروز به برکت خون شهدا به ویژه شهدای 

هسته ای، حقوق ملت ایران را پذیرفته اند.
نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: آماری که رئیس سازمان 
صنعت مطرح کرد نشان دهنده این است که مردم قم در زمینه صنعت تلاش کرده اند، اما 

باید بدانیم جایگاه صنعت قم بیش از اینهاست و باید بیشتر تلاش کنیم.
لاریجانی با اشاره به اینکه تردید ندارم هر گشایشی برای تولید کشور باشد در حوزه 
تولید است گفت: واردات کالا به کشور ضرر سنگینی است، باید موانع بر سر تولید را حل 

کنیم، تولیدات را افزایش دهیم تا واردات به کشور را کاهش دهیم.
وی بیان کرد: سرمایه تولید باید در دستان کارآفرینان و تولیدکنندگان باشد تا شاهد 
اشتغال جوانان باشیم، همانگونه که رهبر معظم انقلاب تأکید داشتند، برنامه دولت در حوزه 

تولید باید مشخص شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه برای گسترش تولید باید مصمم باشیم، 
گفت: باید لوازم تولید فراهم شود، مشکلات شهرک های صنعتی قم مشخص است، کمبود 

برق باید مورد توجه وزیر نیرو و استاندار قم قرار گیرد.
لاریجانی تأکید کرد: در برنامه ششم توسعه به موضوع آب توجه ویژه خواهد 
شد، استان قم با کمبود جدی آب مواجه است و از همین رو باید شاهد مصرف آب 

و کشت باشیم.
وی با اشاره به شیرین شدن آب ها گفت: آب قم قرار بوده از تهران تأمین شود، پیش 
از اینها بارها گفته ایم، اما تاکنون شاهد اثرگذاری سخنان نبودیم، امیدواریم شاهد تأمین 

آب باشیم.
به  قم  ظرفیت های  از  شد:  یادآور  اسلامی  شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
خاطر نزدیکی به تهران باید استفاده کرد. سرمایه گذاران علاقمند هستند در استان قم 
سرمایه گذاری کنند، از همین رو صنعتگران باید سرمایه خود را روی گسترش قرار دهند.

لاریجانی با اشاره به وجود مشکلات تسهیلات بانکی گفت: طی جلساتی که با بانکها 
برگزار شده است، مقرر شده مشکلات به بانکها تسهیلاتی اعطاء شود تا آنها سرمایه را 

دراختیار صنعتگران قرار دهند.
وی با اشاره به افتتاح 2۱ طرح در قم در هفته دولت گفت: افتتاح این پروژه ها را به فال 

نیک می گیریم زیرا که جوانان امروز باید شغلی درخور شأن شان داشته باشند.
همدلی و همزبانی مردم و مسئولان پیشرفت را به همراه دارد

استاندار قم نیز در این مراسم گفت: مسئولان و مردم باید شعار همدلی و همزبانی دولت 
و ملت را عملی کرده تا شاهد پیشرفت کشور و استان باشیم.

سید مهدی صادقی ضمن تبریک دهه کرامت و هفته دولت اظهار کرد: با حمایت های 
انجام شده در هفته دولت 22۱ طرح در هفته دولت افتتاح و کلنگ زنی می شود امیدواریم با 

حمایت های صورت گرفته شاهد افتتاح پروژه های صنعتی دیگر در استان باشیم.
وی افزود: اگر بخواهیم یک نمونه عینی در زمینه همدلی و همزبانی ملت و دولت را بیان 

کنیم، بیشترین فردی که به این شعار عمل کرد، دکتر لاریجانی بود.
استاندار قم ابراز امیدواری کرد مسئولان دیگر و مردم نیز این شعار را عملی کرده تا 

شاهد پیشرفت کشور و استان باشیم.

فرمانده سپاه استان قم:

انعکاس تفکر بسیج تحقق تمدن اسلامی
 را به دنبال دارد

فرمانده سپاه استان قم گفت: انعکاس تفکر بسیج در جوامع مختلف، تحقق 
تمدن اسلامی را به دنبال خواهد داشت، چراکه تفکر بسیج نشأت گرفته از 

آرمان های انقلاب اسلامی است.
سردار مهدی مهدوی نژاد سه شنبه شب در همایش روز قشر بسیج که در سالن همایش 
ساختمان اداری اصناف استان قم برگزار شد، با تاکید بر اینکه بسیجیان در عرصه های 
مختلف جامعه اسلامی تاثیرگذار هستند، بیان کرد: رهبر انقلاب اسلامی به عنوان دیده بان 
و هدایت گر نظام اسلامی راهکارهای اساسی را برای رفع مشکلات اقتصادی به مردم ارائه 

کرده اند اما اجرایی کردن این راهکارها بر عهده ملت است.
وی اضافه کرد: بسیجیان رهنمودهای رهبر انقلاب اسلامی را برای خود اولویت دانسته 

و برای تحقق دستورات ایشان از هیچ اقدامی دریغ نمی کنند.
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( با بیان اینکه بسیج در میان اقشار مختلف جامعه 
جایگاه مشخصی دارد، تصریح کرد: اصناف و کسبه بازار نقش مهمی در پیروزی انقلاب 
اسلامی، هشت سال دفاع مقدس و پویایی نظام اسلامی داشته اند و اکنون با تکیه بر 

آرمان های امام و انقلاب در راه خود ثابت قدم خواهند ماند.
وی از بسیج به عنوان یکی از دستاوردهای انقلاب اسلامی یاد کرد و افزود: ترویج روحیه 
بسیجی در جامعه اسلامی می تواند در مشارکت اقشار مختلف جامعه برای رسیدن به 

اهداف انقلاب اسلامی موثر باشد.
مهدوی نژاد به شرایط کنونی برخی از کشورهای اسلامی اشاره و ابراز کرد: انعکاس تفکر 
بسیج در جوامع مختلف تحقق تمدن اسلامی را به دنبال خواهد داشت، چراکه تفکر بسیج 

نشأت گرفته از آرمان های انقلاب اسلامی است.

اخبار
مدیرکل راه و شهرسازی قم تشریح کرد:

عملیات بازیافت آسفالت گرم وچهارخطه کردن 
محور سلفچگان - ساوه طی دو سال گذشته

مدیرکل راه و شهرسازی قم ، عملیات بازیافت آسفالت گرم در آزاد راه قم 
- تهران و چهارخطه کردن محوز سلفچگان - ساوه را از جمله اقدامات دولت 

یازدهم در این استان در حوزه راهداری ذکر کرد.
محسن بهشتی بیان داشت: عملیات بازیافت آسفالت گرم درجا در آزاد راه قم- تهران 
با انعقاد قراردادی به مبلغ تقریبی ۱۶۰ میلیارد ریال و تخصیص ۸2 میلیارد ریال از سال 
9۳ آغاز شده و همچنان در حال انجام است. وی ادامه داد: جهت اجرای این طرح که سه 
باند سواره رو و یک باند توقف به طول 2۶ کیلومتر و عرض ۳.۱4 در حال انجام است، بالغ 
بر 4.۸۷ هزار تن آسفالت به مصرف رسیده و پیشرفت فیزیکی این پروژه تاکنون قریب به 
9۷ درصد می باشد. وی همچنین اجرای عملیات بهسازی و روکش آسفالت در آزاد راه 
قم- تهران را مورد اشاره قرار داد و افزود: این پروژه با انعقاد قراردادی به مبلغ تقریبی ۷۸ 
میلیارد ریال و تخصیص ۸2 میلیارد ریال به طول 2۶کیلومتر در دو باند رفت و برگشت و با 
عرض ۳.۱4 در آزاد راه قم-تهران به انجام رسید. بهشتی بیان داشت: پیشرفت فیزیکی این 

پروژه ۱۰۰ درصد بوده و تناژ آسفالتی این پروژه بالغ بر ۳۶ هزار تن می باشد.
وی از اجرای چهار خطه کردن محور سلفچگان- ساوه خبر داد و گفت: این پروژه با 
انعقاد قرارداد به مبلغ ۳۷ میلیارد ریال و حجم آسفالت انجام شده ۱۰ هزار و ۸۰۰ تن، طول 

کار ۵.4 کیلومتر و با پیشرفت فیزیکی ۱۰۰ درصد به پایان رسیده است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم افزود: اجرای عملیات بهسازی و لکه گیری آسفالت 
در بزرگراه قم- سلفچگان- راهجرد نیز با انعقاد قراردادی به مبلغ تقریبی ۱۵۰ میلیارد ریال 

و تخصیص 4۰ میلیارد ریال در دوباند رفت وبرگشت در حال اجرا می باشد.
وی ادامه داد: طول مسیر بهسازی ۵.۱۸ متر و عرض سوار رو آن ۸ متر می باشد و 
پیشرفت فیزیکی این پروژه بالغ بر ۷4درصد است. وی هم چنین به اجرای عملیات روکش 
حفاظتی آسفالت در محور سلفچگان- ساوه اشاره کرد و افزود: این پروژه با انعقاد قراردادی 
به مبلغ تقریبی 4۷ میلیارد ریال برگزار می شود و طول مسیر اجرایی پروژه بالغ بر ۷ 
کیلومتر و عرض آن ۳.۷ متر است و پیشرفت فیزیکی این پروژه بالغ بر ۷۰ درصد می باشد.

بهشتی عملیات بهسازی و لکه گیری آسفالت در بزرگراه سلفچگان-دلیجان، عملیات 
بهسازی و لکه گیری آسفالت در محور قم- جعفریه،عملیات بهسازی و لکه گیری آسفالت 
محور قم-تفرش و اجرای عملیات بهسازی و لکه گیری آسفالت در محور قم- کاشان را از 
دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید در حوزه راهداری قم ذکر کرد. وی به اجرای عملیات لکه 
گیری آسفالت در محورهای حوزه استحفاظی استان اشاره کرد و افزود: اعتبار مصوب این 

پروژه ۱2هزار میلیون ریال و تخصیص آن هفت هزار میلیون ریال می باشد.
وی ادامه داد: طول مسیر اجرای این پروژه سه کیلومتر است و در حالی که تناژ مصرفی 

آسفالت این طرح سه هزار تن می باشد این پروژه تکمیل و به بهره برداری رسیده است.
مدیرکل راه و شهرسازی قم هم چنین اجرای عملیات آشکار سازی دهانه پل ها،اجرای 
عملیات خط کشی سرد وگرم در محورهای جاده ای استان،اجرای تعمیرات گاردریل و 
اجرای پروژه نصب چراغ های پلیس مجازی را به عنوان دیگر پروژه های مهم این اداره کل 

در طی دو سال گذشته در استان قم ذکر کرد.
به گفته وی طول آزاد راه های استان 2۳۵ کیلومتر، بزرگراه ها ۱۶۵ کیلومتر،راه اصلی 
عریض ۳4 کلیومتر، جاده اصلی معمولی ۱4۶ کیلومتر و راه فرعی استان قم ۱۵9 کیلومتر 

است که با احتساب راه های روستایی استان بالغ بر ۱449 کیلومتر می باشد.

مدیرعامل سازمان عمـران و نوسـازي شهـرداري قـم خبرداد:

پیشرفت ۷۵ درصدي عملیات احداث تقاطع 
شهید کریمي در محور بلوار پیامبـر اعظم )ص(

مدیرعامل سازمان عمـران و نوسـازي شهـرداري قـم از پیشرفت ۷۵ 
درصدي عملیات عمراني احداث تقاطع شهید کریمي در محور بلوار پیامبـر 

اعظم )ص( خبر داد.
به گزارش شهرنیوز، محمد تقـي نادعلـي با اعلام این خبر گفت: تقاطع غیرهم سطح 
شهید کریمي با بلوار پیامبر اعظم )ص( به عنوان یکي از معابر اصلي شهري داراي ۵ دهانه 
پل به مساحت عرشه ۱۱ هزار و 44۵ مترمربع مي باشد که نقش مهمي در پیوستگي بافت 

شهـري و سهولت سفر بین مناطق مختلف شهر ایفا مي نماید.
 وي در ادامه به پیشرفت مطلوب این پروژه در یک ساله اخیر اشاره کرد و افزود: عملیات 
احداث این تقاطع و تقاطع شهید حکیم در مسیر بلوار پیامبر اعظم )ص( از تابستان سال 
۱۳9۳ آغاز شده است که هم اکنون با گذشت تقریباً یکسال از شروع کار  شاهد پیشرفت 
مناسبي در اجراي این پروژه هستیم. مدیر عامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم  
در صد پیشرفت این عملیات اجرایي را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: ۷۵ درصد از 
عملیات اجرایي عرشه پل شهید کریمي قبل از نیمه شعبان سال جاري تکمیل و در حال 
حاضر از روي آن تردد صورت مي پذیرد. وي ادامه داد: اجراي آرماتوربندي و  قالب  بندي 
تیرها و دور سرشمع  هاي باقي مانده عرشه پل اصلي کریمي در مسیر تندرو بلوار پیامبر اعظم 
)ص( در مسیر تندرو انجام و اجراي  باقي مانده عرشه پل اصلي کریمي در مسیر تندرو آغاز 
شده است. نادعلي به مشکلات پیش روي این پروژه اشاره و تصریح کرد: علاوه بر مشکلات 
نقدینگي و مالي، مشکلاتي نظیر لوله آب شیرین ۱۱۰ و لوله آب ۳۰۰  نهرهاي کشاورزي، 
لوله ۶۰۰ فاضلاب و شبکه برق هوایي KV 2۰  در روند اجراي این پروژه تأثیر منفي 
گذاشته  و منجر به ایجاد تاخیر مقطعي در اجراي این پروژه شد که با اتخاذ تمهیداتي این 

مشکلات تا حدودي مرتفع شد. 
بلوار شهید حکیم با عرض پوسته ۵۵ متر و بلوار شهیدکریمي با عرض پوسته ۶۰ متر 
از محورهاي مهم شهر قم هستند که در طرح تفصیلي شهرسازي و همچنین طرح جامع 
حمل و نقل شهر قم بعنوان بخشي از رینگ هاي دوم و سوم ترافیکي شهر قم در نظر گرفته 
شده اند؛ بلوار پیامبر اعظم )ص( نیز با عرض پوسته ۱۰۰ متر بعنوان پیوند دهنده دو قطب 

مذهبي شهر مقدس قم نقش مهمي در شبکه معابر شهر قم دارد.

شهردار منطقه ۵ خبر داد:

احداث یک بوستان مقابل درب 3 
مسجد مقدس جمکران

شهردار منطقه ۵ قم ازآغاز عملیات احداث بوستان مقابل درب 3 مسجد 
مقدس جمکران خبرداد.

احمد ترکمن اظهارداشت: این بوستان به متراژ بیش از 4۸۰۰ متر مربع درراستای 
افزایش سرانه فضای سبز، امکانات رفاهی و  ایجاد چشم انداز زیبا برای زائران و شهروندان 
در مقابل درب ۳ مسجد مقدس جمکران احداث خواهد شد...وی افزود: احداث این بوستان 
علاوه برگسترش فضای سبز منطقه دارای سکوی نشیمن، وسایل بازی و... می باشد که  
موجب ایجاد محیطی مطلوب و سالم برای آرامش و آسایش زائران و شهروندان خواهد 
شد. ترکمن تصریح کرد: این بوستان در رینگ مسجد مقدس جمکران  احداث میگردد تا 
باعث رونق و آسایش زائران  مسجد مقدس جمکران و تمامی اقشار منطقه گردد. شهردار 
منطقه ۵ قم در پایان گفت: بوستانهای حاشیه ای مکمل نشاط و شادابی روحیه زائرین و 
شهروندان است و طراحی و ایجاد فضای سبز، بخشی از چهره شهر را می سازد و یکی از 

نیازهای ضروری و پدیده های مطلوب زندگی شهرنشینی محسوب می شود.

طي چهار عملیات جداگانه صورت گرفت:

کشف ۵00 کیلو تریاک 
با دستگیري 12 قاچاقچي در قم

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان قم با اشاره به 
دستگیري 12 تن از عناصر اصلي تهیه و توزیع مواد مخدر از کشف ۵00 کیلو 

تریاک طي چهار عملیات جداگانه خبر داد.
به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ غلامعباس بلفکه گفت: پلیس مبارزه با مواد 
مخدر استان قم موفق شد در چهار عملیات جداگانه، ۱2 تن از قاچاقچیان اصلي مواد مخدر 
را در حوزه جغرافیایي این استان دستگیر کند. وي افزود: از این افراد حدود ۵۰۰ کیلو مواد 
مخدر از نوع تریاک کشف و نیز ۱۸ دستگاه خودروي سبک و سنگین از آن ها توقیف شد.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم عنوان کرد: یکي از این کشفیات مربوط 
به دو دستگاه خودروي یدک کش حامل ۱2 دستگاه خودروي خارجي ترانزیتي بود که 
مواد را از یکي از استان هاي جنوبي بارگیري و به صورت مختلف داخل این خودروها 
جاسازي کرده بودند و قصد داشتند آن را از محورهاي مواصلاتي استان قم به شمال غرب 
کشور برسانند. وي با اشاره به دستگیري چهار تن از عناصر اصلي تهیه و توزیع مواد مخدر 
خاطرنشان کرد: پلیس قاطعانه با هنجارشکنان برخورد خواهد کرد و هیچ کس نمي تواند 

خود را از قانون و پلیس رهایي دهد.

طی سالجاری؛

۴۵00 هکتار باغ در قم خسارت دید
 مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم، میزان خسارات وارده به 

باغات قم طی سال جاری را چهار هزار و ۵00 هکتار عنوان کرد.
مسلم ابراهیمی در خصوص خسارات وارد شده به باغات استان قم بیان کرد: میزان 

خسارات وارده به باغات طی سالجاری چهار هزار و ۵۰۰ هکتار بوده است.
وی گفت: میزان خسارات وارده ناشی از سرمازدگی به باغات طی سالجاری 4۳ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومان بوده که برخی از محصولات کشاورزی استان قم را در بر گرفته است.

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم عنوان کرد: محصول خسارت دیده 
شده طی سالجاری ۱۶ هزار تن بوده که شامل بادام، زردآلو، گیلاس، گردو و انار بوده است.

وی بیان کرد: خسارات وارد شده بیشتر ناشی از سرمازدگی در فصل بهار بود که منجر 
به ورود خسارت بسیار به باغات شده است.

کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
در  احمدی نژاد  دولت  در  قم  استان 
جلسه شورای اداری بخش سلفچگان 
در یک اظهارنظر عجیب از مسئولان 
خواست که جوانان را تشویق به کار در 
کارخانه و واحدهای صنعتی به جای کار 

کردن در مزرعه و دامداری نمایند.
امید  و  تدبیر  دولت  در  که  رضا سیار 
به عنوان فرماندار قم منصوب شد، در این 
با تأکید بر اشتغال جوانان بخش  جلسه 
سلفچگان در واحدهای صنعتی، گفت: تغییر 
شیوه امرارمعاش نقش مهمی در حل معضل 

اشتغال بخش سلفچگان دارد.
وی اظهار داشت: در حال حاضر بسیاری 
از جوانان بخش سلفچگان تمایل زیادی به 
امرارمعاش از طریق کشاورزی و دامداری 
ندارند که این مسئله موجب بیکار ماندن 
آن ها شده است. وی تغییر رویکرد مردم 
این بخش برای تأمین هزینه های زندگی 

را ضروری دانست و افزود: مسئولان باید 
جوانان را تشویق به کار کردن در کارخانه 
کردن  کار  به جای  صنعتی  واحدهای  و 
در مزرعه و دامداری ها کنند. فرماندار قم 
زمینه  نمودن  فراهم  با  باید  تصریح کرد: 
حرفه ای  و  فنی  مراکز  در  جوانان  حضور 

کاری کنیم که آن ها حداقل در حد یک 
کارگر فنی و تکنسین آموزش های لازم را 
برای کار در کارخانه ببینند. سیار همچنین با 
اشاره به شهرک صنعتی سلفچگان و منطقه 
ویژه اقتصادی این بخش، تصریح کرد: بدون 
با  این بخش  در  کارخانجات  شک وجود 

توجه نقش آلایندگی که بر محیط زیست 
دارند، به صورت مستقیم با منافع مردم این 
منطقه در تضاد است، ولی مردم سلفچگان 
باید از ظرفیت شغلی که به واسطه وجود 
این کارخانه ها ایجادشده، حداکثر استفاده 
جوانان  ماندگاری  وی  باشند.  داشته  را 
در روستاها را از مهم ترین فواید کارکرده 
آن ها در واحدهای صنعتی بخش عنوان 
کرد و افزود: در حال حاضر در شرایطی که 
امکان تأمین نیرو از درون بخش سلفچگان 
وجود دارد، بسیاری از کارخانه ها و واحدهای 
نیروهای  و  کارگران  سلفچگان  صنعتی 
موردنیاز خود را از شهر قم تأمین می کنند. 

حالی  در  سیار  عجیب  اظهارنظر  این 
صورت می گیرد که استان قم با توجه به 
تمام کمبودهایی که در حوزه کشاورزی 
و دامپروری دارد، توانسته در سطح کشور 
رتبه های بسیار بالایی را به خصوص در حوزه 

دام و کشت پسته به خود اختصاص دهد.

تاکید  اصولگرا  فعال سیاسی  یک 
کرد: مداحان باید از سرمایه اهل بیت )ع( 
محافظت کنند و وارد بازی های سیاسی 
نشوند چراکه در غیراینصورت اگرچه 
حرمت اهل بیت )ع( تا ابد میان مردم 
ما باقی خواهد ماند اما مداحان جناحی 
و سیاسی ارزش و اعتبار خود را از دست 

می دهند.
آیت ا... محسن غرویان با اشاره به اظهارات 
مداحان در خصوص ارائه لیست آنها برای 
انتخابات مجلس عنوان کرد: در درجه اول 
بیان چنین مطالبی از سوی مداحان نشانگر 
این است که اصولگرایان نمی توانند به وحدت 
ضلع  اضافه شدن  این  بر  علاوه  و  برسند 
»مداحان«  نام  به  اصولگرایان  به  جدیدی 
مشکلات آنها را بیشتر هم خواهد کرد و تعدد 

و تکثر در جناح اصولگرا بیش تر می شود.

 برخی از اصولگرایان انحصارطلبی 
خاصی دارند

وی افزود: مشکل اصلی ما اصولگرایان 
نظر  و  رای  به  نمی توانیم  که  است  این 
بهای  داریم  که  مشورت هایی  و  دیگران 
لازم را بدهیم. متاسفانه در وجود برخی از 
اصولگرایان انحصارطلبی خاصی وجود دارد 
در حالی که اگر همه اصولگرایان به این باور 
برسند که باید با فهم جمعی و توجه به افکار 
عمومی و واقعیت ها به نتیجه رسید، مشکل 
اختلاف های  اصولگرایان نیز برطرف می شود.

به جای  روبرو شدن با واقعیت ها، پشت 
درهای بسته تصمیم گیری نکنیم

کرد:  خاطرنشان  سیاسی  فعال  این 
جای  به  اصولگرایان  از  برخی  متاسفانه 
شنیدن حرف های مردم و روبرو شدن با 
واقعیت ها، پشت درهای بسته برای جامعه 
این  نتیجه  که  می کنند  تصمیم گیری 
بروز  نیز  انحصارطلبانه  تصمیم گیری های 

همین اختلاف ها است.

مداحان بدانند جایگاهشان را از 
اهل بیت دارند

مداحان  اینکه  بر  تاکید  با  غرویان 
باید نگاه فراجناحی داشته باشند، گفت: 
امام حسین)ع(، حضرت زهرا)س(  و حضرت 

زینب شخصیت هایی نیستند که متعلق به 
یک جناح سیاسی خاص باشند. مداحان 
باید بدانند همه ارزش و جایگاه آنها از قبل 
شخصیت های اهل بیت )ع( به دست آمده 
را  اهل بیت  بخواهند  اگر  بنابراین  است، 
سیاسی کنند، اعتبار و ارزش خود را نیز از 

دست خواهند داد.

برخی گمان نکنند، می توانند اهل بیت  
را هم به نفع خود مصادره کنند

وی ادامه داد: برخی گمان نکنند که 
مثل خیلی از موارد می توانند اهل بیت  را 
هم به نفع خود مصادره کنند. مداحان باید 
از سرمایه اهل بیت محافظت کنند و وارد 
بازی های سیاسی نشوند چراکه در غیراین 

صورت اگرچه حرمت اهل بیت )ع( تا ابد 
میان مردم ما باقی خواهد ماند، اما مداحان 
جناحی و سیاسی ارزش و اعتبار خود را از 

دست می دهند.

برخی مداحان در حدی که گمان 
می کنند بین مردم از ظرفیت ندارند

این فعال سیاسی اصولگرا تاکید کرد: 
در حدی که خودشان  مداحان  از  برخی 
گمان می کنند بین مردم از ظرفیت بالایی 
برخوردار نیستند به هر حال مردم بیشتر 
به دنبال علما و متفکران می روند انتخاب 
روحانی به عنان رئیس جمهور شاهد خوبی 
بر این مدعا است این انتخاب نشان داد که 
با همه فضاسازی هایی که در این سال ها 
عیله علما و روحانیت شده بود اما نهایتا 
مردم وقتی ایده آل خود را در حسن روحانی 
خود  رای  رئیس جمهور  عنوان  به  دیدند 
را به او دادند، بنابراین مردم تنها دنباله رو 

احساسات خود نیستند.

مردم به دنبال عقلانیت و آینده نگری 
هستند

وی گفت: قشر زیادی از مردم به دنبال 
عقلانیت و آینده نگری هستند، به نظر من 
مداحانی که صرفا با احساسات دینی مردم 
نظر  از  نمی توانند  دارند خیلی  و کار  سر 
سیاسی تاثیرگذاری گسترده ای در جامعه 

داشته باشند.

شهردار قم با صدور احکام جداگانه ای 
شهرداران مناطق یک، دو، پنج، مدیر 
عامل سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهي مشاغل شهري و مدیرکل 
عملکرد  بر  نظارت  و  بازرسي  اداره 

شهرداری  منصوب کرد.
اصفهانیان  مهدي  اساس  این  بر   
یک،  منطقه  شهردار  سمت  به  مقدم 
منطقه  شهردار  سمت  به  محمدصادقی 
2، احمد ترکمن به سمت شهردار منطقه 

۵، علیرضا مظفري به سمت مدیرعامل 
سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهي 
ابوالفضل  و  شهرداري  شهري  مشاغل 
چابکي به سمت مدیرکل اداره بازرسي و 
نظارت بر عملکرد شهرداري معرفی شده اند. 
گفتني است اصفهانیان مقدم پیش ازاین 
منطقه  شهردار  نظیر  مسئولیت هایي 
خدمات  معاون  و   ۷ منطقه  شهردار   ،۸
شهري و امور اجتماعي را شهرداري قم و 
صادقي پیش ازاین عهده دار مسئولیت هایي 

به  رسیدگي  و  بازرسي  مدیرکل  نظیر 
سازمان  سرپرستي  و  شکایات شهرداری 
میادین میوه و تره بار و ساماندهي مشاغل 
شهري شهرداري و ترکمن تا پیش ازاین 
سرپرستي منطقه ۵ و قبل از آن نیز در 
سمت هایي همچون شهردار منطقه 2 و 
۳، مدیرعامل سازمان پایانه هاي مسافربري 
شهرداري قم و چابکی پیش ازاین عهده دار 
مسئولیت هایي همچون معاون برنامه ریزي 
اجتماعي،  و  فرهنگي  معاونت  توسعه،  و 

هسته  مدیر  سرمایه گذاري،  معاونت 
فرهنگي  سازمان  سرپرست  و  گزینش 
ورزشي شهرداري قم علیرضا مظفري نیز 
پیش ازاین سمت هایي همچون مدیرعامل 
قم، شهردار  پایانه هاي شهرداري  سازمان 
منطقه ۷، سرپرست سازمان میادین میوه و 
تره بار و سرپرست شهرداري منطقه یک قم 
را بر عهده داشته اند. شایان ذکر است در موج 
اول معاونین و شهرداران برخی از مناطق 

شهر قم توسط سقائیان نژاد تغییر کردند.

وقتی رئیس سابق جهاد کشاورزی، روستائیان را ترغیب به کار در کارخانه می کند

اظهارنظر عجیب »سیار« در سلفچگان!

آیت ا... غرویان:

اعتبار مداحان جناحی از دست می رود

توسط سقائیان نژاد انجام شد:

موج جدید انتصابات در شهرداری قم

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان قم با تأکید 
بر حفظ کاربری اراضی کشور استان پیشنهاد داد که 
با تأمین زیرساخت ها، زمینه اسکان موقت گردشگران 
در باغ های روستائیان فراهم گردد تا بتوانیم با این 

اقدام به توسعه اقتصادی روستاها کمک کنیم.
محمدرضا طلایي در گردهمایي آموزشي تسهیل گران 
زن روستایي که در مرکز آموزش شهید علیمحمدي برگزار 
شد، اظهار داشت: ظرفیت بسیار بالایي در روستاهاي قم 
وجود دارد که باید از آن به بهترین نحو ممکن بهره برداری 

کنیم و بتوانیم اقتصاد روستا را بهبود بخشیم.
در  بتوانند همچنان  اینکه خانواده ها  براي  افزود:  وي 
روستاها بمانند و ازنظر اقتصادي هم بتوانند خود را تأمین 

کنند، باید از ظرفیت های موجود استفاده بهینه نمایند.
کاهش  بر  تأکید  ضمن  خود  سخنان  ادامه  در  وي 
هزینه های تولید در بخش کشاورزي، خاطرنشان کرد: امروز 
به هیچ عنوان امکان برنامه ریزی براي قیمت قبل از تولید 
وجود ندارد چون این قیمت نسبي است، اما می توان با 
اقدامات مناسب هزینه تولید را کاهش داد، اگر می خواهیم 

در بخش کشاورزي ماندگار شویم، چاره ای جز پائین آوردن 
هزینه تولید نداریم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان قم بیرون آوردن 
دامداری ها از داخل روستا را کاري غیر کارشناسی عنوان کرد 
و بیان داشت: وقتی که دامداری ها به بیرون از روستا منتقل 
شوند، هزینه های تولید افزایش پیدا می کند چراکه براي 
حفاظت از دامداري باید یک نگهبان را به صورت شبانه روزی 
استخدام کرد و یک کارگر هم باید کارهاي دامداري را انجام 
دهد درصورتی که وقتي دامداري در کنار خانه یک روستایي 
باشد، خود او هم نگهبان دام هایش است و هم می تواند دیگر 
کارهاي دامداري را به همراه خانواده انجام دهد و به این 
صورت هزینه تولید کاهش پیدا می کند. طلایي اضافه کرد: 
اگر به دنبال اقتصاد خانوار روستایي هستیم و اگر به دنبال 
این هستیم که روستائیان در محل سکونت خود بمانند، باید 

از همه ظرفیت ها به خوبی بهره مند شویم.
وي در ادامه سخنان خود با اشاره به اینکه امروز توسعه 
صنایع تبدیلي در کشور ما جزء ضروریات بخش کشاورزی 
است، وی همچنین افزود: روستاهاي قم براي احداث صنایع 

تبدیلي و تکمیلي بخش کشاورزي از ظرفیت بسیار بالایي 
برخوردار هستند ولي تاکنون در این خصوص اقدامات جامع 
و کاملی صورت نگرفته که از آن جمله می توان به عدم 

معرفي این ظرفیت ها اشاره کرد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان قم در ادامه سخنان 
خود تک شهرستاني بودن استان قم را یک ظرفیت بسیار 
مناسب براي روستاهاي قم برشمرد و گفت: امروز در شهر 
قم بیش از یک میلیون و 2۰۰ هزار نفر زندگي می کنند که 
بخش عمده ای از این افراد در روزهاي پایان هفته و تعطیلات 
براي گردشگري به سمت روستاهاي خوش آب وهوای قم 

می روند که این می تواند یک ظرفیت بسیار مناسب باشد.
وي خاطرنشان کرد: روستائیان باید بتوانند از ظرفیت 
حضور این حجم گردشگر در منطقه خود بهترین بهره را 

ببرند و به لحاظ اقتصادي درآمدزایي مناسبي داشته باشند.
طلایي بیان داشت: روستائیان به جای اینکه املاک و 
باغات خود را بفروشند و برخي نیز با تخریب باغات در آن ها 
ویلا احداث کنند، باید با ایجاد شرایط اسکان موقت از این 

باغات براي خود درآمدزایي داشته باشند. 

مدیرکل محیط زیست استان قم،گفت: رعایت 
استانی  بین  هماهنگی  عدم  و  ها  حقابه  نکردن 
مهمترین علت وقوع بحران ریزگردها در قم محسوب 

می شود.
سید رحمان دانیالی روز چهارشنبه درگفت و گو با ایرنا، با 
حساس دانستن معضل ریزگردها، اظهار داشت: این مشکل 
یکی از بحران های جدی پیش روی استان قم به شمار می 
رود.وی با اشاره به خشک شدن تدریجی دریاچه نمک قم 
از آن به عنوان یکی از بحرانهای در حال وقوع در این استان 
یاد کرد، و افزود: این بحران تاثیر زیانباری را بر روی محیط 

زیست قم خواهد گذاشت.
این مسوول همچنین عدم رعایت حقابه و سهم مقرر و 
مشروع هر استان از آب را یکی از مهمترین علل بروز بحران 
های زیست محیطی از جمله نفوذ گرد و غبار عنوان کرد، و 
افزود: برای برون رفت از این بحران تدوین برنامه های جامع و 

مدون می تواند تا حدود زیادی راه گشا باشد.مدیرکل محیط 
زیست قم با اشاره به تحقق این امر در قم از تدوین یک برنامه 
جامع با همکاری همه سازمان های دخیل در مساله محیط 
زیست برای حل معضل ریزگرد در این استان خبر داد، و 
افزود: این طرح درحال حاضر برای مطرح شدن درشورای 
عالی آب و شورای عالی حفاظت محیط زیست کشور آماده 
شده است.دانیالی از درخواست استان برای اختصاص یک 
اعتبار ملی خوب به این پروژه خبر داد، و افزود: اقدامات 
سازنده ای برای حل معضل ریزگرد از سوی اداره کل منابع 
طبیعی آغاز شده، که به رغم ناکافی بودن نقش مهمی را در 

حل این بحران داشته است.
تواند  می  پیشنهادی  اعتبارات  تخصیص  افزود:  وی 
اقدامات همسو و هم جهت دو ارگان مهم مسوول یعنی 
محیط زیست و منابع طبیعی برای مقابله با ریزگردها را 
تجمیع و امکان موفقیت آن را به شدت افزایش دهد.مدیرکل 

محیط زیست قم در بخش دیگری از سخنان خود معضلات 
زیست محیطی این استان را زیاد ولی قابل رفع و رجوع 
توصیف کرد، و افزود: استقرار و فعالیت ها صنایع آلاینده بویژه 
در بخش سلفچگان منجر به آلودگی هوا و محیط پیرامونی 

این بخش شده است .
وی با اشاره به مصوبه استانداری مبنی بر عدم استقرار 
برخی از واحدهای آلاینده در این بخش، تصریح کرد: ما مغایر 
تولید و صنعت نیستیم، ولی متاسفانه تجمیع صنایع در یک 
نقطه ولو استانداردها هم رعایت شود، به لحاظ آلودگی زیان 
های فراوانی را به همراه دارد.دانیالی با تاکید بر ضرورت به 
کارگیری خرد جمعی به منظور یافتن راهکارهای منطقی 
برای حفظ محیط زیست، توسعه پایدار و توسعه سبز صنایع، 
تصریح کرد: بدون شک همه مسوولان و دست اندرکاران باید 
با تنویر افکار عمومی در مورد بحران های زیست محیطی قم 

گام های موثرتری را برای حل این بحران ها بر دارند.

»طلایی« با تاکید بر حفظ کاربری اراضی کشاورزی پیشنهاد داد:

اسکان موقت گردشگران در باغ های روستائیان

مدیرکل محیط زیست استان قم عنوان کرد:

رعایت نکردن حقابه ها مهمترین علت وقوع بحران ریزگردها درقم

سرمقاله
دغدغه تندروها 

سیاسی است نه ملی
 بیشترین دغدغه جناح تندرو سیاسی است تا منافع 
ملی. خیلی واضح می گویم اگر مذاکرات سال 9۵ یا سال 
گذشته انجام شده بود که با انتخابات فاصله داشت، مسلماً 

وضع بسیار متفاوت بود و این طور حمله به توافق صورت نمی گرفت.
اجازه بدهید همین مسئله را در آمریکا مثال بزنم؛ کم نیستند کسانی که در میان 
دموکرات ها و جمهوری خواهان مخالف توافق هسته ای هستند اما نکته مهم این است که 
انگیزه مخالفت آن ها با توافق هسته ای، مخالفت با اوباما نیست بلکه گمان می کنند این 
توافق به نفع ایران است و چون با ایران مخالف هستند، نمی خواهند توافقی صورت بگیرد 

که به نفع ایران باشد.
مخالفت با اوباما خیلی جایگاهی ندارد، یعنی اگر سناتور منندز و دیگران با توافق هسته ای 
مخالفت می کنند، به این دلیل نیست که اوباما در حال پیشرفت و کسب محبوبیت است، 
پس آن ها بیایند و بازی را خراب کنند. نمی خواهم بگویم وضع در همه افراد به همین 
نحو است؛ ممکن است فلان سناتور دموکرات یا جمهوری خواه را نشان بدهید که چنین 
دیدگاهی نداشته باشند و نگران جلو افتادن اوبامای دموکرات باشند. این افراد اما خیلی کم 
هستند و آن ها بیشتر توافق را به نفع ایران می دانند و به همین دلیل با آن مخالفت می کنند.

در ایران خیلی افراد که مخالف توافق هسته ای هستند، این سؤال را با خودشان مطرح 
می کنند که چرا آقای روحانی؟ چرا آقای ظریف؟ چرا اصلاح طلبان؟ آن ها با خود می گویند 
چرا نفع توافق هسته ای به جیب ما نرود. می خواهم بگویم برای مخالفان توافق تفاوتی ندارد 
که اوباما دموکرات باشد یا جمهوری خواه، اما برای خیلی از مخالفان هسته ای این مسئله 
کاملاً متفاوت است؛ یعنی اگر این توافق در دوره آقای احمدی نژاد یا جلیلی انجام می شد، 
الآن گوش فلک را کر کرده بودند که یک بار دیگر دردهان استکبار کوبیدیم؛ یک بار دیگر 
آمریکا را شکست دادیم و... اما چون رقیب سیاسی آن ها این گل را زده بود، نمی توانند این 

موضوع را بپذیرند که حرکتی به سود منافع ملی انجام شده است.
چیزی که لحاظ نمی شود این است که چه چیزی به سود منافع ملی است؛ بلکه همه 
می گویند چه چیزی به سود جناح و حزب ماست. اگر به فرض مثال آقای جلیلی یا قالیباف 
در انتخابات پیروز شده بود، موضع گیری تندرو ها خیلی تفاوت می کرد. از این مسئله شما 
می توانید جلو تر بیایید و به نگرانی های جناح تندرو برسید. مدیران صداوسیما نیز همگی از 
طیف اصولگرایان هستند و به بخش تندروی این جریان تعلق خاطر دارند. اگر اصولگرایان 
میانه رو بودند، این همه بغض به توافق نشان نمی دادند لذا برخورد صداوسیما با دستگاه 

دیپلماسی و دولت چیزی عجیبی نیست.
ابزار هسته ای در پیروزی در انتخابات بسیار تأثیرگذار است. اگر اصولگرایان منصفانه 
و مردانه قاعده بازی را رعایت کنند و رد صلاحیت های گسترده پیش نیاید، دو -سوم 
مجلس از آن اصلاح طلبان و طرفداران دولت خواهد بود. البته این قدر واقع بین هستم که 
می دانم خط آتش گسترده ای را تدارک دیده اند و بعید است این اتفاق بیفتد که بگذارند 
اصلاح طلبان با همه قدرت بیایند. زنده نگاه داشتن حوادث گذشته پیش آوردن مسائلی 
نامعلوم مثل اعتراف آن شخصیت و نامه این شخصیت که هرازگاه مطرح می شود، برای این 

است که جلوی اصلاح طلبان گرفته شود.
* استاد دانشگاه

صادق زیباکلام



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,036,000یک مثقال طلا

931,710یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,090,000سکه بهار آزاد ی

9,090,000سکه امامی

4,740,000نیم سکه

2,640,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20634,100,000 تیپ 5

 206SD37,200,000وی 8

GLX 405 30,۴00,000پژو 

SLX 405 30,000,000پژو 

ELX 43,600,000پژو پارس 

 3۵,300,000پژو پارس سال

E2 90 ۴6,000,000تند ر 

LX 30,۴00,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

LX 29,300,000سمند 

LX EF۷ 30,000,000سمند 

ELX 3۵,000,000سورن 

قیمت بازارنام خود رو

300 S 59,700,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,۵00,000سایپا 131

 19,100,000سایپا 132

SX 2۴,۵00,000سایپا تیبا 



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM37,500,000 

530 MVM39,500,000 

MVM X3364,000,000 

 MVM X3370,000,000 جد ید اتومات

 MVM11019,400,000 چهار سیلند ر

پیش بینی جذب کارجویان بازار کار
 در سه ماهه پایانی سال

یک کارشناس حوزه کار بیان اینکه بخش اعظمی از پول های بلوکه شده ایران 
صرف واردات خواهد شـد، پیش بینی کرد: در ماههای پایانی سال آثار مثبت 
برداشتن تحریم ها و توافق هسته ای با جذب کارجویان در بازار کار همراه باشد.

 حمید حاج اسماعیلی اظهار کرد: به صورت طبیعی و با تجربه ای که از کشورمان داریم 
بخش زیادی از پول های بلوکه شده ایران را واردات می بلعد چراکه به دلیل آسیب دیدگی 
اقتصاد در دوران تحریم نیازمند یکسری اقلام هستیم و ناچاریم به واردات گسترده در 

ابتدای برداشتن تحریم ها روی بیاوریم. 
وی افزود: انتظار ما این است که دولت در قراردادهای بلند مدت با سرمایه گذاران داخلی 

و خارجی بازار کار را بیش از مورد انتظار به حرکت درآورد. 
به اعتقاد این کارشناس حوزه کار اگر این سیاست دولت با تدبیر کارشناسی همراه باشد 

زودتر ازموعد مقرر شاهد تحول در بازار کار خواهیم بود. 
وی با ابراز امیدواری از بار روانی مثبت لغو تحریم ها و توافق هسته ای بر بازار کار خاطرنشان 
کرد: برای آنکه بازار کار را متحول کنیم و اثرگذاری آن را در بحث حقوق کارگر و کارفرما 
به عینه ببینیم باید کارهای عملیاتی در بازار کار صورت گیرد و این امر تنها در سایه رونق 

تولید و سرمایه گذاری و حمایتهای عملیاتی از بازار کار و تولید کشور صورت می پذیرد.
 به گفته حاج اسماعیلی، ساختار اقتصادی کشور به شدت آسیب دیده و دولتی است و 
دولت هم وابسته به درآمدهای نفتی است بنابراین اگر بخواهیم آثار مثبت پس از تحریم را 
ببینیم باید درآمدهای دولت افزایش یابد که طبعا نباید تا پایان سال شاهد افزایش سریع 

درآمدهای دولت و آثار مثبتش در بازار کار باشیم. 

گزارش/ رضا علیمحمدی

همراه  به  قم  تجارت  و  معدن  رییس سازمان صنعت، 
معاونان خود همزمان با هفته دولت در میزگرد خبرگزاری 
جمهوری اسلامی مرکز قم مباحث مربوط به حوزه های 
گسترده صنعت، معدن و تجارت استان را بررسی کرد و 
گزارشی از عملکرد این حوزه ها در دولت تدبیر و امید 

ارائه شد. 
یک  عنوان  به  تنها  افراد  از  بسیاری  برای  نخست،  نگاه  در 
شهر مذهبی، علمی و انقلابی شناخته می شود اما مطالعه ای 
از  استان،  این  تجارت  و  معدن  صنعت،  وضعیت  در خصوص 
از جمله  اقتصادی در بخش های مختلف  ظرفیت های بزرگ 

صنعت و معدن این استان می تواند مطلع شد. 
بارگاه ملکوتی حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران، 
حوزه علمیه کهن قم و قیام های ۱۵ خرداد و ۱9دی، بدرستی 
نقاط برجسته شناسنامه قم است، اما شاید بزرگی و اهمیت همین 
نام ها سبب شده است که ابعاد دیگر اقتصادی، صنعتی، تجاری، 

گردشگری و غیره این شهر کویری کمتر دیده شود. 
روحیه بسیار قوی کار و تلاش و تولید در میان مردم قم عملا 
سبب شده است، قمی ها در صنعت و کشاورزی در بسیاری از 
عرصه ها حرفی برای گفتن داشته باشند بلکه در مواردی، جایگاه 

شاخصی را به خود اختصاص دهند. 
قم به عنوان پایتخت فرش ابریشمی ایران و جهان، پایتخت 
کامپیوتری ایران، پایتخت اینترنتی جهان شیعه و پایتخت دوم 
ادبیات کودک و نوجوان ایران، قطب تولید موتورسیکلت در ایران، 
قطب تولید نرم افزارهای علوم اسلامی، یکی از سه قطب تولید 
کیف و کفش در ایران، دومین قطب انتشار کتاب پس از تهران 
و بزرگ ترین قطب انتشار کتاب های دینی در خاورمیانه و یکی 
از کانون های کشور در مواردی چون صنعت چوب و مبلمان، 

دامپروری و مصالح ساختمانی و غیره نیز شناخته می شود. 
از سوی دیگر انفجار جمعیتی قم طی دهه های گذشته و تبدیل 
قم به هشتمین شهر پرجمعیت کشور، به ناگزیر بحث اشتغال را به 
یکی از مهمترین دغدغه های مدیریت استان تبدیل کرده است. 

مدیریت استانی قم بویژه طی دو دهه گذشته، به سمت توجه 
به کانون های اشتغالزایی رفته است تا پاسخگویی خیل متقاضیان 

کار در این استان مهاجر پذیر باشد. 
قم  مرکز  اسلامی)ایرنا(  جمهوری  خبرگزاری  راستا  این  در 
همزمان با هفته دولت در چارچوب میزگردی با حضور »احمد 
ذاکری« رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم، »امیر 
محمدی چهر« معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت خارجی این 
سازمان، »احمد رضا سمیعی نصب« رییس اداره نظارت و بازرسی 
سازمان صنعت و تجارت قم و »محمود سیجانی« معاون امور 
صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان، وضعیت 
صنایع و معادن و عملکرد دو ساله دولت تدبیر و امید را در 

حوزه های مختلف صنعت، معدن و تجارت بررسی کرد. 
 رفع موانع تولید، از مهمترین سیاستهای

 دولت تدبیر و امید 
این   رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم در 
میزگرد، عملکرد بخش صنعت استان قم دردولت یازدهم را مورد 
اشاره قرار داد و گفت: 9پروژه شاخص از مهمترین پروژه های 
صنعتی استان قم می باشد و ما دراین دولت، پیش بینی صدور 
مجوز ۸۰۰ واحد صنعتی را داشته ایم که هم اکنون مجوز ۳۱۶ 

واحد با اشتغالزایی پنج هزار و ۵۰۰ نفر صادر شده است. 
احمد ذاکری با بیان اینکه سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم در کنار صنعتگران و تولیدکنندگان استان می باشد 
گفت: با بازرسی های موردی که از این واحدها انجام می دهیم، 
هم دلگرمی برای آنها ایجاد می کنیم و هم با ارزیابی آنها، آسیب 
شناسی واحدهای تولیدی صورت می پذیرد و برای رفع موانع آنها 

تلاش می کنیم. 
امید  اینکه آن آرامشی را که در دولت تدبیر و  با بیان  وی 
در جامعه شاهد هستیم، در بخش صنعت استان قم نیز حس 
می کنیم افزود: برغم تحریم های ظالمانه که بر جمهوری اسلامی 
ایران وارد آمد، اما در بخش صنعت نه تنها پسرفت نداشته ایم بلکه 
در برخی از حوزه ها از پیشرفت های قابل توجهی نیز برخوردار 

شده ایم. 
وی با بیان اینکه حوزه تجارت و مبادلات تجاری اثر مستقیمی 
بر تولید دارد گفت: کشتیرانی و بانک های ما تحریم بود و اگر 
می خواستیم در حوزه تجارت خارجی اقداماتی انجام دهیم باید 

هزینه های زیادی متقبل می شدیم. 
ذاکری از تولید کنندگان کشور به عنوان ایثارگران زمان تحریم 
یاد کرد و افزود: در دنیا چنین تولید کنندگانی نداریم، هم در زمان 
جنگ، حمایت کردند و هم بعد از جنگ و هیچوقت با توجه به 

همه مشکلات دست از تولید برنداشتند. 
وی با بیان اینکه هرچند برخی از محدودیت ها ما را با مشکلاتی 
مواجه کرد گفت: اما تجربه خوبی در بحث تحریم ها بدست آمد و 
در صورتیکه مذاکرات هسته ای که با تدبیر دولتمردان در دولت 
یازدهم به خوبی انجام شد، به سرانجام برسد، این تجربه های 
فعالیت  تجارت  حوزه  در  که  کسانی  و  تولیدکنندگان  خوب 
می کنند در دوره پسا تحریم، باعث می شود حرکت های صنعتی 
و تجاری ما باعث رونق اقتصادی کشور شود و حرکت های خوبی 

خواهد بود. 
وی گفت: یکی از دغدغه ها و نگرانی های بخش تولید ما این 
است که بعد از پسا تحریم و اینکه دربهای کشور باز شود، واردات 
کالا زیاد شود که در همایشی که با حضور وزیر صنعت، معدن و 
تجارت با حضور روسای سازمان ها در تبریز برگزار شد، شخص وزیر 
با تحلیل های درستی که ارائه داندن این دغدغه ها مرتفع کردند. 

وی افزود: در بحث صادرات و واردات کالا، آمریکا در بحث 
صادرات کالا دوم بوده و در و وارادات اول است، وقتی در حوزه 
واردات دیگر  وارد تجارت جهانی بشویم،  تجارت می خواهیم 

دغدغه ای برای ما نباید باشد. 
ذاکری اظهار داشت: سیاست دولت به این سمت می رود که 
تمام شریکان تجاری که وارد کشور می خواهند بشوند، باید بازار 

صادراتی را نیز برای ما فراهم بیاورند. 
وی گفت: یکی دیگر از دغدغه های دیگر تولیدکنندگان این 
است که اگر پول های بلوکه شده برگردد بیشتر در خدمات هزینه 
می شود، آنها این نگرانی را دارند که این اتفاق مانند اتفاقی که در 
پرداخت یارانه ها افتاد و سهم بخش صنعت داده نشد، در بازگشت 
پول های بلوکه شده نیز بیافتد، اما سیاست دولت این است که 

بخش اعظم این پول در حوزه صنعت هزینه شود. 
وی با بیان اینکه از زمان روی کار آمدن دولت یازدهم شاهد 
کاهش سودهای تسهیلات بانکی هستیم، افزود: یکی دیگر از 
به  بانکی  تسهیلات  سودهای  کاهش  یازدهم  دولت  توفیقات 
صنعتگران می باشد، به طوریکه سود 2۸ درصد در سال گذشته 
در  سود  این  همچنین  رسیده،  جاری  سال  در  درصد  به 24 
بانک های تخصصی به 2۱ درصد رسیده و صندوق توسعه ملی با 

۱۶ درصد تسهیلات در اختیار صنعتگران قرار می دهد. 
وی گفت: تفکرمان این است که علاوه بر اینکه بازار داخلی را 
داشته باشیم باید بازار خارجی را نیز داشته باشیم، خدمات پس 
از فروش، برندسازی و بسته بندی باید مورد توجه قرار بگیرد و 
دولت سیاستگذاری کند که تولید ما هم توجیه داشته باشد و هم 

برای کشور ارزآوری داشته باشد. 
ذاکری با بیان اینکه در استان قم در حوزه صنعت، معدن و تجارت، 
اقدامات خوبی صورت گرفته است گفت: اگر افزایش سرمایه گذاری 
انجام نشده، فرار سرمایه گذاری هم نداشتیم، بعد از آرامش که در 
دولت یازدهم صورت گرفت سیاست بر این است که واحدهای راکد 

صنعتی استان شناسایی و مشکلات آنها برطرف شود. 
وی گفت: بر همین اساس و از سال گذشته، بیش از ۵۰ واحد 

که راکد بوده به چرخه تولید برگشته است. 
سازمان  و  امید  و  تدبیر  دولت  های  داد: سیاست  ادامه  وی 
صنعت، معدن و تجارت استان قم این است که در کنار واحدهای 

تولیدی قرار بگیریم و در بحث پایش قوانین، قوانین را شناسایی 
کرده و موانع تولید را رفع کنیم. 

ذاکری از تشکیل انجمن های تخصصی و تصویب قانون رفع 
موانع تولید در دولت تدبیر و امید به عنوان یکی از حرکت های 
خوب این دولت در راستای کمک به بخش تولید و صنعت کشور 
یاد کرد و گفت: این قانون که مشتمل بر ۶۰ ماده است اگر به 
درستی تدبیر و مدیریت شود بسیاری از مشکلات صنعت را حل 

خواهد کرد. 
وی با بیان اینکه چهار کارگروه را در استان قم برای کمک به 
تولیدکنندگان تشکیل داده ایم اظهار داشت: تمام پرونده هایی 
مشکلات  رفع  برای  شود  می  بررسی  ها  کارگروه  این  در  که 
آنها تصمیماتی اخذ شده و همه همدل شده ایم تا مشکلات 
صنعتگران در این کارگروه ها حل و فصل شود. رییس سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان قم در خصوص ظرفیت های 
معدنی و اقدامات دولت تدبیر و امید در این حوزه بسیار مهم اشاره 
کرد و گفت: انعقاد قرارداد تفاهم نامه بین سازمان زمین شناسی 
کشور و استان قم و اجرای ژئوفیزیک هوایی برای شناسایی معادن 
استان از مهمترین رویدادهای رخ داده در بخش معادن قم در 

دولت یازدهم است. 
ذاکری به دریاچه نمک به عنوان یکی از مهمترین ظرفیت های 
معدنی استان قم اشاره کرد و افزود: با اینکه مدیریت این دریاچه 
با استان قم است اما این استان از راه دسترسی به این دریاچه 
محروم است که کار مطالعاتی راه دسترسی از جاده قم - گرمسار 

به دریاچه نمک آغاز شده است. 
وی گفت: در صورتیکه راه دسترسی به این دریاچه ایجاد شود، 
سرمایه گذاری بیش از یکهزار میلیارد تومان برای استحصال مواد 

آلی این دریاچه پیش بینی شده است. 
وی ادامه داد: همچنین منطقه زواریون قم ظرفیت بالایی در 
استخراج طلا و معادن طلا دارد که کار حفاری عمیق آن در سال 
جاری آغاز شده و با مشخص شدن سطح عیار آن، کار پیگیری و 

واگذاری آن به بخش خصوصی انجام خواهد شد. 
ذاکری گفت: در این دولت 22 فقره پروانه بهره برداری از معادن 
با ظرفیت ۷۱4 هزار تن و اشتغالزایی ۱۳۱ نفر صادر شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم همچنین 
گفت: این استان در دولت تدبیر و امید 42۷ میلیون دلار کالاهای 

غیر نفتی به ۳۵ کشور هدف صادر کرده است. 
ذاکری افزود: بیش از ۶۵ تعرفه کد کالایی، کالاهای صادراتی 
استان قم در این مدت به شمار می آید که بیشتر این صادرات به 

کشورهای عراق و افغانستان صورت پذیرفته است. 
هدف  کشورهای  جزء  نیز  روسیه  کشور  اینکه  بیان  با  وی 
صادراتی استان قم در دولت تدبیر و امید قرار گرفته است گفت: 
در این دولت، شش هیات تجاری از استان به کشورهای روسیه، 
چین و ترکیه اعزام و 9 هیات تجاری نیز از کشورهای دیگر به 

استان پذیرفته شده است. 
به گفته وی، بیش از ۷۰ دوره کلاس های آموزشی در حوزه 
نیازهای تجار  از  این دوره ها  برگزار شده که  تجارت خارجی 
خارجی استان محسوب می شود، چراکه برگزاری این دوره ها 
به بهتر شدن فرایند تجارت بین المللی تجار و بازرگانان کمک 

می کند. 
ذاکری در ادامه، از فرش دستباف ابریشم استان قم به عنوان 
یکی از بهترین ظرفیت ها در حوزه صنعت و تجارت استان یاد 
کرد و گفت: این استان توانمندی های زیادی در حوزه فرش دارد 
و هم اکنون این حوزه با اشتغالزایی 4۰ هزار نفر سهم بسزایی در 

اشتغالزایی استان قم به خود اختصاص داده است. 
وی گفت: در همین راستا و برای حمایت از فرش استان قم، 
احداث نمایشگاه دائمی فرش استان در سفر پر خیر و برکت سفر 
رهبر معظم انقلاب در سال ۸9 به تصویب رسید که تاکنون ۵۵ 

درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 
وی با بیان اینکه کار اتمام این نمایشگاه را با جدیت دنبال 
می کنیم افزود: این نمایشگاه که بعد از عوارضی آزادراه قم - تهران 
در حال احداث است، برای تکمیل به ۵ میلیارد تومان اعتبار نیاز 
دارد که ۳.۵ میلیارد تومان از این رقم از اعتبارات سفر رهبر فرزانه 

انقلاب در سال 94 پیش بینی شده است. 
ذاکری با بیان اینکه سیاست ما در بحث حمایت از ۶2 صنف 
استان قم، حمایت و هدایت می باشد گفت: در این سیاست جنبه 
کار را برای آنها تعریف کرده ایم و کمیسیون نظارت خیلی خوبی 

داریم و سعی کردیم این کمیسیون عملگرا باشد. 
وی با بیان اینکه در حوزه نظارت و بازرسی، ۳۱۱ هزار مورد در 
دوسال دولت تدبیر و امید، بازرسی از واحدهای صنفی، صنعتی 
و خدماتی استان قم انجام شده است گفت: اگر امروز ادعا داریم 
قم ارزانترین استان بین استان های کشور است، این مهم مرهون 
زحمات بازرسان استان است که کمترین دریافتی را دارند اما 
مهمترین وظیفه را در قم انجام می دهند، چراکه یکی از بحث 
های رضایتمندی مردم از دولت همین آرامش بازار و داشتن 

بازاری با ثبات است. 
وی ادامه داد: سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با 
گستردگی و حجم کاری که دارد بیش از ۵۰ درصد ارزش افزوده 
استان توسط این سازمان تامین می شود، اما از کمترین اعتبارات 
برخوردار بوده و بعد از ادغام دو سازمان بازگانی و صنایع معادن، 

هنوز نتوانسته ایم در مکانی واحد مستقر بشویم. 
وی اضافه کرد: بازرسان سازمان که 24 ساعته در ایام تعطیل 
مشغول به فعالیت هستند از حداقل دریافتی برخوردارند و از 
استان توقع داریم نگاه ویژه ای هم در این بخش، هم در بخش 
اعتبارات و هم در بحث واگذاری یک ساختمان واحد که بتوان 

همه فعالیت ها را در آن انجام داد، داشته باشند. 
ذاکری از همکاری صمیمانه همه مسوولان و نمایندگان مجلس 
و شخص دکتر لاریجانی تشکر و قدردانی کرد و گفت: همه این 
عزیزان در کنار صنعت قم بوده اند و ممنون حمایت های همه 

آنها هستیم. 
  آرامش بازار در دو سال دولت تدبیر امید،

 بی سابقه است 
 معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت خارجی سازمان صنعت، 
معدن و تجارت قم نیز در این میزگرد گفت: آرامشی که در بازار 
طی این دو سال تدبیر و امید در کشور و در استان قم حکمفرما 

شده بی سابقه بوده است. 
امیر محمدی چهر خاطرنشان کرد:مردم در زمانی دغدغه آینده 
بازار را داشتند و این دغدغه باعث شده بود مردم در خرید و انبار 
کردن اجناس حرص و ولع داشته باشند، اما با تدبیر دولت یازدهم 
و ثبات قیمت ها، بازار به یک خود کنترلی رسیده و مردم حرص 

و ولعی ندارند. 
وی گفت: مردم احساس می کنند اجناس به صورت کافی در 
بازار موجود است و قیمت ها تغییری نمی کند، دولت در تنظیم 
بازار با تدبیری که انجام داده خیلی خوب وارد شده است و مردم 

راضی هستند. 
وی ادامه داد: ۳۰ هزار واحد صنفی دارای پروانه و سه هزار واحد 
صنفی فاقد پروانه با اشتغال ۷۰ هزار نفر در استان قم مشغول به 
فعالیت هستند، بیشترین سرانه اصناف در کشور و دنیا در استان 

قم است که به ازای هر ۳۳ نفر یک واحد صنفی داریم. 
محمدی چهر گفت: قم از ارزانترین شهرهای کشور است که 
هم اصناف قم انسانهای با انصافی هستنند و هم نظارت و بازرسی 

خیلی خوب در استان انجام می شود. 
ادامه گفت: این استان در دولت تدبیر و امید 42۷  وی در 
میلیون دلار کالاهای غیر نفتی به ۳۵ کشور هدف صادر کرده 

است. 
محمدی چهر اظهار داشت: سال گذشته حدود 9 هیات از 
کشورهای خارجی پذیرش کردیم و شش هیات هم اعزام کردیم. 
وی افزود: مشکلاتی در بخش تجارت در خصوص استاندارد و 
بسته بندی کالاها داریم که شاید مورد پسند برخی از کشورها 
نباشد، خوشبختانه بسیاری از شرکت ها به دنبال بسته بندی با 
کیفیت کالاها هستند تا بتوانند در عرصه تجارت خارجی موفق 

باشند. 
وی گفت: سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم به عنوان 
متولی کار، آموزش های لازم را انجام می دهد، آموزش زبان 
خارجی را در راس امور قرار داده ایم که تجار بتوانند از حداقل 
الفبای تجارت که لازمه ورود به بازار جهانی است برخوردار شوند. 
جلسات  استان  صادرات  پایش  بخش  در  کرد:  تصریح  وی 
متعددی با تجار، اتحادیه ها و انجمن ها برگزار کرده ایم، میز کالا 
و خدمات در استان یکی از فعالترین میزها در سازمان هاست و 
مشکلات در آنجا مطرح شده و برای رفع آنها تمهیداتی اندیشیده 

می شود. 
  درصد پیشرفت۵۵درصدی 

 نمایشگاه دائمی فرش دستباف استان 
دائمی فرش  نمایشگاه  احداث  به   محمدی چهر همچنین 
دستباف استان قم اشاره کرد و گفت: این نمایشگاه از مصوبات 
سفر پر خیر و برکت سال ۸9 رهبر معظم انقلاب به قم می باشد. 
وی ادامه داد: زمین ۱۰ هکتاری برای احداث این نمایشگاه 
خریداری که دو هکتار واگذار و هفت هزار متر مربع بنا احداث 

شده و تاکنون ۵۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 
وی اضافه کرد: برای مابقی بودجه پیش بینی شده است تا 

انشاالله تا پایان امسال به بهره برداری برسد. 
محمدی چهر گفت: این نمایشگاه 2۰ متر بعد از عوارضی 
آزادراه قم – تهران در حال احداث است که اگر برنامه مدونی 
برای آن داشته باشیم می توانیم علاوه بر رونق فرش دستباف، در 

جذب گردشگر نیز تاثیرگذار باشیم. 
وی افزود: در بحث تولید فرش، از مجموع ۱2 هزار نفری که 
بیمه قالیبافی شده اند سه هزار و ۵۰۰ نفر در دولت تدبیر و امید 

بوده است. 
وی همچنین در خصوص وضعیت تولید نان در قم اشاره کرد و 
گفت: خوشبختانه نان قم با تمهیدات و آموزش های لازم، همواره 

رتبه یک تا چهارم کشور را به خود اختصاص داده است. 
  بازرسی ها در قم، هدفمند و اثربخش است 

 رییس اداره نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت 
قم نیز در این میزگرد گفت: بازرسی ها را در این استان به صورت 
هدفمند تعریف کردیم تا اثربخش باشد، اولویت اول ما بحث 

رسیدگی به شکایات مردمی است. 
احمد رضا سمیعی نصب ادامه داد: نظارت بر کالاهای اولویت 
دار را در کارهایمان قرار داده ایم و بصورت مستمر بازرسی ها 
انجام می شود، گاهی اوقات اولویت های زمانی مانند ایام نوروز و 

تابستان برای ما مهم است. 
وی گفت: در دولت تدبیر و امید ۳۰۵ هزار و ۱9۷ مورد بازرسی 
از واحدهای صنفی، صنعتی و خدماتی استان قم انجام شده است 
که 4۶ هزار و 9۳2 تخلف گرانفروشی، عدم رعایت بهداشت، عدم 
درج قیمت، کم فروشی، تقلب، کالای قاچاق و غیره در سطح 

استان کشف شده است. 
وی اظهارداشت: تعداد 4۵ هزار و 24 شکایات مردمی در سطح 

استان نیز ثبت شده است. 
سمیعی نصب افزود: در بحث نانوایی ها و کارخانجات آرد بیش 
از 2۷ هزار بازرسی صورت گرفته که ۵ هزار و 2۶۵ مورد تخلف 

کشف شده است. 
وی گفت: از ۵۸ کالای اساسی، قیمت 4۰ کالا در قم از میانگین 
کشوری پایین تر است، قیمت ۱۳ کالا از میانگین کشوری بیشتر 

بوده و قیمت پنج کالا نیز با میانگین کشوری برابر است. 
وی همچنین افزود: در دولت تدبیر و امید، موردی از احتکار در 

استان قم مشاهده نشده است. 
  قم، معدن معادن

بر اساس آمارهای موجود، بخش معدن یکی از ظرفیت های 

بزرگ در قم است، وجود دهها معدن عظیم و متنوع در قم، این 
استان را به معدن معادن تبدیل کرده است. 

استان قم هم اکنون بیش از ۱۰۰ معدن فعال با بیش از ۳۰ 
نوع مواد معدنی دارد، از معادن شاخص در این استان می توان 
به منگنز، مس، آهن، نمک آبی، سلستین، عقیق، زئولیت، گچ و 

آهک اشاره کرد. 
وجود دریاچه نمک قم نیز ظرفیت بزرگ دیگری برای استخراج 
نمک و مواد معدنی دیگر است که تاکنون به شکل علمی و مدرن 

به بهره برداری از آن توجه نشده است. 
بدیهی است که قم با این ظرفیت در بخش معدن، نیازمند 
توجه بیشتر، انجام سرمایه گذاری های بزرگ و کوچک، حمایت 
های دولت و نهایتا استفاده از آن برای رونق بازار کار و تولید در 

این کلانشهر است. 
  معادن قم، گنج های کمتر شناخته شده 

 منابع معدنی و ذخایر آنرا می توان به عنوان یکی از مهمترین 
پایه های اقتصادی هر کشور دانست که همچون گنجینه ای 

نفیس، نقش انکارناپذیری در توسعه و رشد اقتصادی دارد. 
از  بسیاری  نیاز  مورد  اولیه  مواد  کننده  تامین  معدنی  مواد 
صنایع می باشد که در ایجاد اشتغال، افزایش تولید ناخالص ملی، 
خودکفایی صنعتی و ارزش افزوده هر کشور نقش کلیدی و مهمی 

دارد. 
بهره برداری از معادن، عاملی تعیین کننده در رشد و توسعه 

اقتصادی کشور محسوب می شود. 
امروزه رقابت تنگاتنگی در بازارهای بین المللی در حوزه معدن 
وجود دارد و باید با رصد فرصت های سرمایه گذاری و حمایت 
از سوی دولتمردان، بتوان این بخش را بیش از پیش توسعه داد، 
چراکه کشور از ذخایر معدنی فراوانی برخوردار است و سرمایه 
گذاری در این حوزه می تواند پایه های رشد اقتصادی را تقویت 
از فروش و صادرات مواد معدنی را  افزوده ناشی  کرده وارزش 

افزایش داد. 
بحث معدن و استخراج مواد معدنی در استان قم نیز پیشینه 
طولانی دارد و اکتشاف و بهره برداری از آنها می تواند علاوه بر 

اشتغالزایی، باعث رونق اقتصادی استان شود. 
معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم در این میزگرد، بخش معدن استان را مورد اشاره قرار 
داد و گفت: ۱۵۰ پروانه بهره برداری از معادن در استان قم با 
اشتغال یکهزار و ۸۰۰ نفر و ۳2 پروانه اکتشاف در استان وجود 

دارد. 
محمود سیجانی از معدن منگنز ونارچ قم به عنوان بزرگترین 
معدن در استان یاد کرد و گفت: محدودیت بازار این معدن، از 
نکات منفی آن محسوب می شود که باید با برنامه ریزی بتوان از 

این معدن به نحو بهتری استفاده کرد. 
وی گفت: استان قم ظرفیت های خوبی در بخش طلا و لیتیم 
دارد، همچنین دریاچه نمک مواد معدنی آن بیش از 2۰ میلیارد 
دلار برآورد شده از دیگر ظرفیت های معدنی قم به شمار می آید 

که تا کنون نتوانسته ایم از آن استفاده کنیم. 
وی افزود: عدم دسترسی به دریاچه نمک یکی از مشکلات 
با  که  باشد  می  دریاچه  این  معدنی  مواد  استحصال  فراروی 
مطالعاتی که انجام شده قصد داریم راه دسترسی به این دریاچه 

را آماده کنیم. 
سیجانی با بیان اینکه ۳۸ نوع مواد معدنی در دریاچه نمک 
وجود دارد گفت: بهره برداری مواد معدنی این دریاچه توجیه 

اقتصادی بالایی دارد که باید مدیریت شود. 
وی گفت: در منطقه زواریوون قم، طلا با عیار خیلی خوبی 
انجام شده و  اولیه سازمان زمین شناسی  وجود دارد، مطالعه 
بدنبال مطالعات تکمیلی هستیم و نیاز به اعتباراتی دارد که آنرا 

برای سرمایه گذاری به مزایده بگذاریم. 
وی با بیان اینکه رویکرد ما در بخش معدن قم به سمت بهره 
برداری از مواد معدنی پر ارزش رفته است افزود: در بحث عقیق 

هم یافته هایی داریم که در حال تکمیل شدن است. 
سیجانی با اشاره به اینکه بهره برداری از معادن نیاز به همراهی 
دیگر دستگاه ها دارد گفت: وقتی معدن اکشتاف می شود فراوردهای 
بعد از آن در بحث صنایع و ایجاد اشتغال بسیار مهم است که می 

تواند در توسعه اقتصادی استان تاثیر زیادی داشته باشد. 
وی ابراز امیدواری کرد: با آماده شدن زیرساخت ها و اعتبارات 
و همراهی دستگاه های دیگر بتوانیم ظرف دو سال آینده بخش 

معادن قم را توسعه داده و رونق ببخشیم. 
سیجانی در ادامه تصریح کرد: دراستان قم دو هزار و ۵۵۰ 
واحد صنعتی دارای مجوز داریم با سرمایه گذاری سه هزار و 2۰۰ 
میلیارد تومان وجود دارد که زمینه اشتغال ۵۳ هزار نفر به صورت 

مستقیم را ایجاد کرده است. 
استان  در  راکد  صنعتی  واحد   ۳۵۰ اینکه  به  اشاره  با  وی 
شناسایی شده است گفت: یکی از برنامه های ما تعیین تکلیف 
این واحدهاست، که اولویت ما بازگشت این واحدها به چرخه 
تولید است و اگر امکان این کار را نداشته باشند بتوانیم در کانالی 

دیگر به آنها کمک کنیم. 
وی با بیان اینکه ثبات نسبی که در بازار و تامین مواد اولیه و 
شرایط قیمت ها حاکم شده، قدرت برنامه ریزی واحدهای تولیدی 
را بالا برده است گفت: هرچقدر فرهنگ استفاده از کالاهای داخلی 

را ترویج کنیم تولید ما رونق می گیرد. 
وی اضافه کرد: در شرایطی که محیط بیرون کشور سخت است 
دستگاه ها باید تسهیل کننده کار تولید باشند که در دولت تدبیر 
و امید کارگروه تسهیل تشکیل شده و این اقدام از اقدامات بسیار 

خوب دولت در حمایت از واحدهای صنعتی است. 
سیجانی گفت: در پنج ماهه امسال که کارگروه تسهیل شکل 
گرفته رضایت خوبی در واحدها شکل گرفته است، تصویب قانون 
رفع موانع تولید نیز اقدام بسیار خوب دولت است و شرایط معافیت 
های مالیاتی دگرگون شده که به توسعه واحدها کمک می کند. 

در میزگرد ایرنا در حوزه صنعت، معدن و تجارت استان قم مطرح شد؛

صدور مجوز 316 واحد صنعتی با اشتغالزایی 5500 نفر درقم
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 نایب رئیس هیئت دو و میدانی قم:

بانوان دو و میدانی کار برتر قمی
 در مواد سرعتی معرفی شدند

نایب رئیس هیئت دو و میدانی قم با بیان این که مهم ترین مشکل دو و میدانی 
بانوان قم امکانات و فضای تمرین است گفت: بانوان دو و میدانی کار برتر قم در 

مواد سرعتی معرفی شدند.
ــادات واقفی اظهار داشت: رشته دو و میدانی در قم در بخش بانوان روندی رو  راحله س
به رشد را طی می کند و حضور پررنگ ورزشکاران قمی در مسابقات نوجوانان، جوانان و 
ــابقات آغاز فصل لیگ دو و میدانی بانوان نشان دهنده رشد این رشته در قم است  مس
ــخت افزاری مشکلاتی را در این زمینه ایجاد می کند.وی افزود: در حال  گرچه موانع س
حاضر مهم ترین مشکل دو و میدانی بانوان قم فضای تمرین است و به دلیل عدم وجود 
فضای مناسب یا مجموعه دو و میدانی سرپوشیده در قم و عدم امکان استفاده از پیست 
ورزشگاه شهید حیدریان، دو و میدانی کاران بانوی قمی مجبور به تمرین در فضای بیرون از 
محدوده شهری قم هستند.نایب رئیس هیئت دو و میدانی قم با اشاره به برگزاری مسابقات 
دوهای سرعت بانوان در ورزشگاه یادگار امام )ره( قم گفت: مسابقات دو های سرعت تحت 
عنوان دهه کرامت در مواد دوهای سرعت یعنی ۱۰۰ متر، 2۰۰ متر و 4۰۰ متر برگزار 
شد و نفرات بر تر به منظور حضور در مسابقات قهرمانی کشور در رده های سنی مختلف 
ــتعدادیابی شدند.وی بیان کرد: در ماده ۱۰۰ متر مریم محیایی نفر ششم مسابقات  اس
ــت زود تر از سایر رقبای خود از خط پایان عبور کند و بر سکوی  ــور توانس قهرمانی کش
نخست ایستاد، زهرا رضایی نائب قهرمان شد و به مدال نقره رسید و محدثه چهرقانی 
سوم شد و مدال برنز این رقابت ها را از آن خود کرد.واقفی عنوان کرد: در دوی 2۰۰ متر 
با حضور زهره شهبازی نفر دوم مسابقات قهرمانی کشور، این دو و میدانی کار توانست به 
عنوان قهرمانی و مدال طلا دست پیدا کند و زهرا ارزان پور و آرزو تنباکویی نفراتی بودند 

که در ماده 2۰۰ متر عناوین دوم و سومی این رقابت ها بدست آوردند.

 برای بیت الله عباسپور؛ کوه  عضله ایران

 قهرمان خوش خنده ایران و رنجی که کشید...

 "بیتو"ی خوش خنده ورزش ایران پس از مدت ها رنج بیماری درگذشت و جامعه 
ورزش ایران را در غم فرو برد.

سرانجام پس از ماه ها مبارزه با بیماری، بیت الله عباسپور قهرمان پرورش اندام ایران جان به 
جان آفرین تسلیم کرد.

 )Baito( زنده یاد بیت الله عباسپور قهرمان پرورش اندام ایران که در میان طرفدارانش به بیتو 
مشهور بود، مدت ها در بستر بیماری به سر  می برد و در بخش آی.سی.یوی بیمارستان آتیه 

تهران تحت مراقبت ویژه  پزشکان قرار گرفته بود. 
او که از چند سال پیش عنوان "کوه  عضله ایران" را یدک می کشید، همواره به خوش خلقی و 

مهربانی شهره بود و در پشت آن همه عضله، قلبی پرمهر داشت.
 "بیتو" پس از آنکه از چند ماه پیش در بستر بیماری افتاد،  دچار مشکلات جدی شد و از انجام 

برخی کارهای ساده نظیر غذا خوردن و راه رفتن نیز ناتوان شده بود.
 متاسفانه شایعاتی مبنی بر اینکه وی به دلیل استفاده از مکمل های غذایی دچار این بیماری 

شده، یکی از مواردی بود که قهرمان پرورش اندام ایران را رنج می داد. پزشک معالج عباسپور در 
پاسخ به این مطالب بارها اظهار کرده بود که عارضه قلبی  بیمارش هیچ ربطی به رشته ورزشی 

و مکمل های غذایی اش ندارد. 
در طول مدت زمانی که قهرمان پرورش اندام ایران در بستر بیماری بود شماری از مسئولان 
و ورزشکاران به عیادت وی آمدند که از جمله آنها می توان به محمود گودرزی وزیر ورزش و 
جوانان، حسین فریدون دستیار ویژه رییس جمهور، عبدالحمید احمدی معاون فرهنگی وزیر 

ورزش و جوانان و هادی ساعی پرافتخارترین ورزشکار المپیکی ایران اشاره کرد.
 البته بیتو مدت ها علاوه بر بیماری از بی توجهی برخی مسئولان نیز رنج می برد، تا این که  در 
هفته های اخیر کمک های قابل توجهی به این ورزشکار محبوب ایرانی شد که از جمله آنها 
می توان قول دستیار ویژه رییس جمهور برای پرداخت کامل هزینه های درمانی عباسپور از 

سوی دولت را نام برد.
 فقط در یک مراسم در استان البرز مبلغ ۳۰۰ میلیون تومان برای این قهرمان فقید پرورش 

اندام ایران جمع آوری شد. 
از موارد قابل توجهی که پس از بستری شدن عباسپور پیش آمد، کمپین "دنیس جیمز" از 
قهرمانان پرورش اندام جهان و مربی عباسپور برای جمع آوری کمک برای این قهرمان پرورش 

اندام ایران در یکی از شبکه های اجتماعی بود.
 او که خود در ابتدا برای آغاز کمپینش ۱۰۰۰ دلار به قهرمان پرورش اندام ایران کمک کرده 
بود، از دیگر ورزشکاران و دوستداران رشته پرورش اندام خواسته بود تا به عباسپور کمک کنند.

 یک روز بعد از درخواست جیمز، مبلغی در حدود ۶۰۰۰ دلار برای کمک به قهرمان پرورش 
اندام ایران جمع آوری شد.

 قهرمان خوش خنده پرورش اندام ایران تا آخرین لحظات نیز همچنان لبخند بر صورت داشت، 
ولی دیگر اثری از آن همه عضله بر بدنش دیده نمی شد و با چشمانی مغموم در انتظار بهبود 

به سر می برُد. 
در پایان نگاهی داریم به برخی از عناوین ورزشی زنده یاد بیت الله عباسپور که یادآوری آن خالی 

از لطف نیست: 
مقام دوم مسابقات کشوری )اصفهان( در وزن ۷۰ کیلو - ۱۳۷9

 مقام اول مسابقات قهرمانی کشوری و انتخابی تیم ملی در وزن ۷۰ کیلو ۱۳۸2
 مقام اول مسابقات جهانی هندوستان IFBB در وزن ۷۰ کیلو - 2۰۰۳

 مقام سوم مسابقات جهانی چین IFBB در ۷۵ کیلو - 2۰۰۵
 مقام اول مسابقات آسیایی چین در۰ ۸ کیلو - 2۰۰۷
 مقام چهارم مسابقات جهانی کره در ۸۰ کیلو - 2۰۰۷

 مقام اول مسابقات آسیایی هنگ کنگ در ۸۵ کیلو - 2۰۰۸
 مقام اول مسابقات جهانی بحرین در ۸۰ کیلو - 2۰۰۸
 مقام دوم مسابقات آسیایی تایلند در ۸۵ کیلو - 2۰۰9
 مقام اول مسابقات آسیایی تهران در 9۰ کیلو - 2۰۱۰

 ورود به دنیای حرفه ای - 2۰۱2
 مقام چهارم مسابقات فیبو پاور آلمان - 2۰۱2 
مقام سوم مسابقات مستر اروپا )اسپانیا( - 2۰۱2

 مقام اول مسابقات نوردیک پرو )فنلاند( - 2۰۱۳
 مقام شانزدهم مسابقات مستر المپیا )لاس وگاس( - 2۰۱۳ 

مقام نهم مسابقات آرنولد کلاسیک )برزیل( - 2۰۱4 
پیوستن به رده 2۱2 پوندی - 2۰۱4 

مقام چهارم مسابقات حرفه ای سوپر نمایش اروپا )دالاس( - 2۰۱4 
مقام سوم مسابقات حرفه ای نیویورک 2۰۱4 

مقام پنجم مسابقات حرفه ای تامپا 2۰۱4 
مقام پنجم مسابقات مسترالمپیا رده بدنسازان 2۱2 پوندی 2۰۱4

 مقام سوم مسابقات حرفه ای گرند پری )سئول( 2۰۱4 

 خواهان افراز:
آقایان مهدی حیدرزاده و داود خلیفه قلی 

 نشانی:
قم -۷۵ متری عماریاسر ک ۵۳ آخرین ساختمان سمت راست

خوانده افراز:
سایرمالکین مشاعی 

نشانی:
مجهول المکان 

خواسته:
افراز سهم مشاعی پلاک ۱۰2۵۷ اصلی بخش یک قم 

نظریه )تصمیم( اداری 
نظر به اینکه خواهان افراز طبق درخواست وارده ۱/9۶۷۸-9۳/۷/24 درخواست افراز سهمی مشاعی خود از پلاک فوق را 
نموده و طبق صورتمجلس افراز ۱/۱9۸۷۳-94/۵/۱۷ نقشه پیوست آن و نامه 9۳/2/۰۰۱/2۶2۳۶۳- 9۳/۱۱/۱۳ شهرداری 
منطقه یک قم که با افراز سهم مشاعی نامبردگان فوق موافقت نموده لذا با توجه به نامه های مذکور و نقشه پیوست آن و 
گزارشات مندرج در پرونده بنابراین طبق ماده ۵ آئیننامه قانون افراز و فروش املاک مشاع با افراز پلاک مذکور موافقت میشود 
و این رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب سال ۵۷ از تاریخ ابلاغ به مدت ۱۰ روز از طرف هر یک از شرکا در دادگاه شهرستان 

محل وقوع ملک قابل اعتراض می باشد.
امور اداری: رونوشت این تصمیم به کلیه شرکا و متقاضی ها ابلاغ می گردد.

جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 
  احتراما در اجرای دستورذیل وارده شماره  ۱/9۶۷۸  مورخه   9۳/۰۷/24     مبنی برا فراز سهمی اصغر دوستی )  به داود 
خلیفه قلی منتقل شده است (  ومهدی حیدرزاده در مجموع نسبت به ۱۶۸/۵۰ سهم مشاع از ۸۵2۷/۰۰ سهم از دویست و 

چهل سهم شش دانگ زمین ۱۰2۵۷ اصلی بخش یک ثبت  قم به استحضار میرساند:
جریان ثبتی  پلاک ۱۰2۵۷ اصلی بخش یک قم به شرح ذیل میباشد :

ششدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی بخش یک ثبت قم از طرف آقای مرتضی دادبان نسبت به دو دانگ و بانو تاج ماه ایل بیگی 
نسبت به یک دانگ و همچنین سه دانگ از طرف آقایان غلامحسین سلامت و محمد سلامت و احمد سلامت نسبت به یازده 
سهم ثلاثا بالسویه)هرکدام یازده شصت و نهم از سه دانگ( و آقایان باقر سلامت و زین العابدین سلامت نسبت به چهار سهم 
بالمناصفه) هر کدام دو بیست و سوم از سه دانگ( و خانم ها زهرا لاجوردی و کبری لاجوردی و آسیه سلامت و مریم سلامت 
ارباعا نسبت به چهار سهم) هر کدام یک بیست و سوم( و آقای سیدحسین لاجوردی نسبت به چهار سهم)چهار بیست و 

سوم( طی دو فقره اظهارنامه ثبتی  قبول ثبت گردیده است . سپس: 
 مرتضی دادبان ) مالک دو دانگ از سه دانگ مشاع (:

ــرده فوت نموده و وراث حین الفوت وی طبق دادنامه حصر وراثت 2۰۵۵ مورخ ۳۷/۱۱/۰۸ دادگاه اول بخش تهران   نامب
عبارتند از : اقدس ، هما، فروغ، مهین تاج ، شمسی شهرت همگی دادبان )فرزندان ( و بتول میرزایی قمی و راضیه دادبان 
همسران دائم که بتول میرزایی قمی و راضیه دادبان ثمنیه اعیان خود را طبق اسناد ۷949 مورخ ۳۷/۱۱/2۳ دفترخانه ۷۰ 

تهران و ۳2۶۷4  مورخ ۳۸/۰4/۳۰ دفترخانه ۶۵ تهران به وراث مذکور واگذار نموده اند 
فروغ دادبان )فرزند مرتضی(:

ــناد 4۶۱۰ مورخ ۸۵/۱۰/2۶ دفترخانه ۳۱ قم ، ۱۰9۵۸9 مورخ 9۰/۰۷/۱2  ــهم مشاع خود را طبق اس مقدار ۶22/44 س
دفترخانه ۵ قم  به ترتیب به مقادیر 49۸/۰4 سهم مشاع به مصطفی جعفری نیا)که در صفحه ۳۰ دفتر ۶۱۶ ذیل ثبت 
ــت( ،۱24/4۰ سهم مشاع به حسین و عفت شیرازی مقدم و جواد کاظمی بالسویه )که  ــده اس ــند صادر ش ۱2۰4۳۶ س
نامبردگان مقدار ۶2/2۰ سهم مشاع خود را به بتول و مهدی حاجی زاده بالمناصفه طبق سند 22۸9۵ مورخ 9۱/۰۵/2۵  

دفترخانه ۵2 قم واگذار نموده اند( .
شمسی دادبان فرزند مرتضی: 

نامبرده فوت نموده و وارث منحصر وی طبق دادنامه ۷۰ مورخ ۸2/۰2/۰۱ شعبه ۶۰۵ دادگاه عمومی تهران محمدعلی 
بیگدلی )فرزند( می باشد.

۱42/۵ سهم از ۵۶9/۸۸ سهم برابر با ۱۶ سهم از 24۰ سهم ششدانگ طبق سند ۱۱۱۶۵۵ مورخ 9۱/۰۳/۰۷ دفترخانه ۵ 
قم  از طرف محمد علی بیگدلی به مسعود آقامحمدی واگذار نموده است 

هما دادبان فرزند مرتضی:
مقدار ۶4 سهم از ۵۶9/۸۸ سهم برابر با ۱۶ سهم از ۸۰ سهم از 24۰ سهم ششدانگ طبق سند ۱۰۸2۵۰ مورخ 9۰/۰2/2۱ 

دفترخانه ۵ قم به خانم فروغ دادبان واگذار نموده است .
)ضمنا مقدار 4۸ سهم از 24۰ سهم ششدانگ سهم الارث اقدس و مهین تاج و محمد علی بیگدلی هر یک نسبت به ۱۶ 

سهم در صفحات 2۶۰ الی 2۶۶ دفتر ۶۶۵ ذیل ثبت ۱29۱9۷ سند صادر شده است( 
تاج ماه ایل بیگی )مالک یک دانگ از سه دانگ مشاع (:

مرتضی حجازی )احد از ورثه تاج ماه ایل بیگی(:
نامبرده فوت نموده و وراث حین الفوت وی عبارتنداز: سیدعلی رضا ، سیدمحمدرضا و صدیقه شهرت همگی دژم خوی 

می باشد.
مقدار 442/2  سهم مشاع از 4۱۸ سهم برابر با دو هفتم از یکدانگ از سه دانگ از طرف وراث طبق اسناد ۱۱۰922 مورخ 
ــه ۵ قم ، ۱۱۱۳9۵ مورخ 9۱/۰2/۰۳ دفترخانه ۵ قم ، ۱۱۱۶۶۳ مورخ 9۱/۰۳/۰9 دفترخانه ۵ قم به  9۰/۱2/۰۷ دفترخان
ترتیب به مقادیر ۱4۶/2۰ سهم مشاع به فاطمه بکماز، ۱4۸ سهم مشاع به اعظم زارع و زهرا طالبی بالمناصفه ، ۱4۸ سهم 

مشاع به اکرم باقری زادگان واگذار نموده اند.
محمد ایل بیگی )احد از ورثه تاج ماه ایل بیگی(:

مقدار422/۵۶  سهم مشاع طبق اسناد 2۱۶۱2 مورخ 9۱/۰2/۱۰ دفترخانه ۵2 قم ، ۱۱29۶۸ مورخ 9۱/۰۸/۱۱  دفترخانه 
۵ قم ، ۱۱2۸۸۷ مورخ 9۱/۰۷/۳۰ دفترخانه ۵ قم به ترتیب به مقادیر ۱42/۵۰ سهم مشاع مع الواسطه به محمد علی طالبی 
، ۱۳۶/۶9 سهم مشاع مع الواسطه به محمد عباس فرد، ۱4۳/۳۷ سهم مشاع به اسماعیل عمرانی مطلق واگذار نموده است .

محمد حسین ایل بیگی: 
نامبرده فوت نموده و وراث حین الفوت وی عبارتند از: امیرهوشنگ، مهرداد، عباس، حوراء، مریم ، سعیده شهرت همگی 

ایل بیگی 
مقدار 2۱۷/۵ سهم مشاع از 4۱۸ سهم برابر دو هفت۱ضم یکدانگ از سه دانگ از طرف وراث طبق اسناد ۱۱2۸4۵ مورخ 
9۱/۰۷/24 دفترخانه ۵ قم ، ۱۱۳2۶۷ مورخ 9۱/۱۰/۰۳ دفترخانه ۵ قم به ترتیب به مقادیر ۱4۱/9۰ سهم مشاع به اعظم 

کربلایی پور یزدی ، ۷۵/۶۰ سهم مشاع به حسین فرزانه موحد با ولایت پدرش ابوالفضل واگذار نموده اند
 غلامحسین سلامت )مالک یازده شصت و نهم از سه دانگ مشاع(:

نامبرده فوت نموده و وراث حین الفوت وی طبق دادنامه ۵4۸ مورخ ۸۱/۰۶/۰۶ شعبه ۱4 دادگاه عمومی قم عبارتند از: جواد 
، علی اصغر ، طیبه و طاهره شهرت همگی سلامت )فرزندان( 

مقدار ۱42/۵ سهم مشاع از ۷4۶ سهم از علی اصغر و طاهره سلامت)دو تن از وراث ( مع الواسطه طبق سند ۱4۷۰۵2 مورخ 
9۰/۰4/22 دفترخانه 4 قم به محمد و محمدمهدی اکبری اصفهانی بالمناصفه واگذار گردیده است .

 باقر سلامت) مالک دو بیست و سوم از سه دانگ (:
ــناد ۱۰۷۱۱۱ مورخ ۸9/۱۰/۰۵ دفترخانه ۵ قم ، ۱۱۱۵2۱  ــاع طبق اس ــاع از ۷4۶ سهم مش ــهم مش مقدار۳4۵/۸4  س
ــاع  ــهم مش مورخ 9۱/۰2/2۰ دفترخانه ۵ قم، ۱۰۸4۱9 مورخ 9۰/۰۳/۰9 دفترخانه ۵ قم به ترتیب به مقادیر ۱4۱/۷4 س
به سیدمجتبی منتظری، ۱۷4/۵۵ سهم مشاع مع الواسطه به محمدعلی سبزعلی پور، 29/۵۵ سهم مشاع به محمدعلی 

اردستانی و راضیه رحیمی مهر بالمناصفه واگذار نموده است .
 زین العابدین سلامت) مالک دو بیست و سوم از سه دانگ(:

نامبرده فوت نموده و وراث حین الفوت وی عبارتند از : مازیار ، مهرداد، ماندانا و فاطمه شهرت همگی سلامت 
ــاع از ۷4۶ سهم مشاع از طرف وراث طبق اسناد ۱۰۸۳4۳ مورخ 9۰/۰۳/۰۱ دفترخانه ۵ قم ،  ــهم مش مقدار24۶/۸2  س
۱۰۸4۱9 مورخ 9۰/۰۳/۰9 دفترخانه ۵ قم به ترتیب به مقادیر ۱4۳/۳۷ سهم مشاع به علی رضا شعبانی ، ۱۰۳/4۵ سهم 

مشاع به محمدعلی اردستانی و راضیه رحیمی مهر بالمناصفه واگذار نموده اند

  محمد سلامت )مالک یازده شصت ونهم از سه دانگ(:
نامبرده فوت  نموده و وراث حین الفوت وی طبق دادنامه حصر وراثت 2۸۶ مورخ ۵۳/۰۶/2۳ دادگاه بخش قم عبارتند از :  
محمدحسن، ابراهیم ، جعفر، علی ، معصومه، صدیقه، عذرا، سعادت ، شمسیه ، سرور، فاطمه و زهره شهرت همگی سلامت 

)فرزندان( و زهرا غضنفری همسر
صدیقه سلامت فرزند محمد:

مقدار 42/۷4 سهم مشاع از ۵ و شش بیست و سوم از سه دانگ طبق سند 9۵۱۳4 مورخ ۸۰/۰۳/۱۶ دفترخانه ۶  قم به 
حمید صالح آبادی واگذار نموده است 

محمدحسن سلامت فرزند محمد:
مقدار ۸۵/4۸ سهم مشاع از ۵ و شش بیست و سوم از سه دانگ  طبق سند 9۵۱۳۵ مورخ ۸۰/۰۳/۱۶ دفترخانه ۶ قم به 

حمید صالح آبادی واگذار نموده است
مقدار ۱۳9/22 سهم مشاع از ۷4۶ سهم از حسن ، فرخنده ، فاطمه و عالیه اشعری قمی )وراث مرضیه و راضیه لاجوردی که 
ایشان وراث زهرا سلامت هستند( و عذرا ، سرور ، شمسیه ، فاطمه سلامت طبق سند ۱۱۰۷4۶ مورخ 9۰/۱۱/2۵ دفترخانه 

۵ قم به جوادکاکایی واگذار نموده اند 
 سید حسین لاجوردی )مالک چهار بیست وسوم از سه دانگ (:

مقدار ۷۶4 سهم مشاع طبق اسناد ۸4۸99 مورخ ۷4/۰9/22 دفترخانه 9 قم ، ۱۳۳4۳ مورخ ۵2/۰2/۳۰ دفترخانه ۱۶ قم ، 
۸4۷۶ مورخ ۸۷/۰۸/۰۷ دفترخانه ۵2 قم به ترتییب به مقادیر ۱۶4 سهم مشاع مع الواسطه به اسماعیل ترکمن ، 4۰۰ سهم 
مشاع به مهدی عطاری قمی، 2۰۰ سهم مشاع مع الواسطه به جواد بغدادی )که در صفحه ۳۳ دفتر ۶۱۶ ذیل ثبت ۱2۰4۳۷ 

برای وی سند صادر شده است ( واگذار نموده است.
 زهرا لاجوردی )مالک یک بیست و سوم از سه دانگ (:

مقدار یک چهارم از بیست وسه سهم از سه دانگ طبق سند ۶۷۸4 مورخ ۱۳۵۰ دفترخانه ۱۷ قم از طرف سیداسماعیل 
لاجوردی )همسر زهرا لاجوردی ( به سید صادق لاجوردی واگذار گردیده است 

تمامی 49۸/۰4سهم  مشاع از ۵۶9/۱۸۸سهم برابر با ۱۶سهم مشاع از ۸۰سهم مشاع از 24۰سهم  ششدانگ پلاک ۱۰2۵۷ 
اصلی بخش یک قم  در صفحه 2۰ دفتر ۶۱۶ بنام مصطفی جعفری نیا   ثبت و سند صادر شده که مقدار 24سهم  مشاع از 

مورد ثبت طی سند 9۶4۳-۸9/9/۶ دفتر ۳۱قم به  شرکت توزیع نیروی برق استان قم انتقال یافته است   .
همچنین مقدار ۱۶۸/۵۱سهم مشاع دیگر  طی سند قطعی ۱۱2۵۱-9۰/۱2/2۸دفتر ۳۱قم به حسن نصیر زاده  انتقال 
یافته است که طی سند قطعی ۱۰۰۵۱-9۱/۱2/2۶دفتر۷۷قم به مهدی حیدرزاده و اصغر دوستی انتقال که در صفحات 
۱۵۰و۱۵۳ دفتر۷۳۷ ثبت و سند صادر شده سپس سهمی  اصغر طی سند قطعی ۱۱۰2۰۷-9۳/9/۱۷دفتر۱۳قم به داود 

خلیفه قلی انتقال یافته است .
تمامی 2۰۰سهم  مشاع از ۷4۶سهم برابر با 4سهم مشاع از 2۳سهم برابر با ۳۳/۶۶سهم ششدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی 

بخش یک قم  در صفحه ۳۳ دفتر ۶۱۶ بنام جواد بغدادی   ثبت و سند صادر شده است   .
تمامی ۱4۱/۷4سهم  مشاع از ۷4۶سهم برابر با 4سهم مشاع از 2۳سهم برابر با ۳۳/۶۶سهم ششدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی 

بخش یک قم  در صفحه ۶۵ دفتر ۶۵۸ بنام سید مجتبی منتظری   ثبت و سند صادر شده است   .
تمامی ۶۶/۵سهم  مشاع از ۷4۶سهم برابر با 4سهم مشاع از 2۳سهم برابر با ۳۳/۶۶سهم ششدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی 

بخش یک قم  در صفحه 4۷9 دفتر ۶۶۳ بنام محمد علی اردستانی   ثبت و سند صادر شده است   .
تمامی ۶۶/۵سهم  مشاع از ۷4۶سهم برابر با 4سهم مشاع از 2۳سهم برابر با ۳۳/۶۶سهم ششدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی 

بخش یک قم  در صفحه 4۸2 دفتر ۶۶۳بنام راضیه رحیمی مهر   ثبت و سند صادر شده است   .
تمامی ۱۶سهم مشاع از 24۰سهم  ششدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی بخش یک قم  در صفحه 2۶۰ دفتر ۶۶۵ بنام اقدس 

دادبان    ثبت و سند صادر شده است   که طی سند ۱۱۶4۶4-9۳/۳/4دفتر۵قم به حمید شروقی انتقال یافته است .
ــدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی بخش یک قم  در صفحه 2۶۳ دفتر ۶۶۵ بنام  ــهم  شش ــاع از 24۰س ــهم مش تمامی ۱۶س

ــت   که مقدار ۱2۰/۶9سهم از ۵۶9/۸۸سهم برابر با ۱۶سهم طی سند  ــده اس ــند صادر ش مهین تاج  دادبان    ثبت و س
۱۱۰4۵۷-9۰/۱۰/2۵دفتر۵قم به مریم جمشید نژاد  انتقال یافته است که طی افرازی ۵۷۳۸۷-9۱/۱2/۱4 ثبت قم تحت 

پلاک یک فرعی افراز و در ص 92 دفتر۷۱۸ بنام وی ثبت و سند صادر شده است .
همچنین مقدار ۱۵۳/۰۵سهم دیگر طی سند ۱۱۶۸4۰-9۳/۵/۶دفتر۵قم به احمد یزدان پناه و علی سلیقه  انتقال یافته 

است.
ــدانگ پلاک ۱۰2۵۷ اصلی بخش یک قم  در صفحه 2۶۶ دفتر ۶۶۵ بنام  ــهم  شش ــاع از 24۰س ــهم مش تمامی ۱۶س
محمد علی بیگدلی    ثبت و سند صادر شده است   که مقدار ۱42/۵۰سهم از ۵۶9/۸۸سهم برابر با ۱۶سهم طی سند 

۱۱۱۶۵۵-9۱/۳/۷دفتر۵قم به مسعود آقا محمدی   انتقال یافته است که در ۱۶۸ دفتر۶۸۷ ثبت و سند صادر شده است .
دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد. 
ددفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد.

  اخطاریه  دعوت به افرازبه علت عدم دسترسی به نشانی مالکین مشاعی در  شماره    2۱۰۵  مورخ ۱۳9۳/۰۱/22 روزنامه۱9 
دی  منتشر گردیده است    

  اینجانبان احمد دهقان به عنوان نماینده ثبت و محمد حسنی به عنوان نقشه بردار  در محل حاضر و قطعه افرازی بشرح 
پیوست برداشت و ترسیم گردید و در نقشه منعکس و در این صورتجلسه بشرح آتی قید گردید. لذا حدود اولیه قبل از افراز و 

حدود قطعات افرازی و سهم هر یک از مالکین بشرح ذیل و صفحات بعد  می باشد.
ضمنا بایگانی۸ فرعی را به قطعه افرازی اختصاص داده است. همچنین شهرداری قم طی نامه ۱/۱۰/2۶2۳۶۳   مورخه  
9۳/۱۱/۱۳ به همراه نقشه مورد تایید مورد افراز با عملیات مذکور موافقت نموده است .و اداره کل راه و شهرسازی استان قم 

طی شماره ۵94۶/۱۱۶/ص مورخه ۱۳94/۰۳/2۵ افراز را اغز نظر آن اداره بلا اشکال اعلام نموده است 
پیش از این در طی افرازهای  قبلی و از طریق قانون تعیین تکلیف فروعات ۱ الی 4  فرعی به مساحت مقدار ۵۶9/۵۶ متر 

مربع  سند شش دانگ صادر شده است.
 الف :حدود اولیه پلاک  ۱۰2۵۷ اصلی  بخش ۱ قم طبق سند مالکیت  شش دانگ یک قطعه زمین صورتمجلس تعیین 

طول و ابعاد 
شمالا اول به طول ۷۷/99 متر دوم به طول ۷4/۷۱ متر به 94۷۰/۱ متر 

شرقا بطول 49/2۷ متر به ۱۰2۵۶
جنوبا اول به طول ۸۱/2۱ متر به ۱۰2۶۸ دوم که غربی است به طول 4۱/۱9 متر به ۱۰2۶۰ سوم به طول ۳۳/۸۳ متر به 

۱۰2۶۰ اصلی
غربا بصورت مورب به طولهای 4۵/2۰ متر و ۱۰۳/۵۰ متر به 94۷۰/۱ اصلی 

   ب:  حدود و مشخصات قطعات افرازی 
۱- حدود قطعه افرازی۸  فرعی از ۱۰2۵۷ اصلی    به مساحت    ۱۶۸/۵۱   متر مربع درسهم داود خلیفه قلی  –مهدی 

حیدرزاده
 شمالا : به طول ۸ متر درب  ودیواریست  به معبر 2۰ متری

شرقا :به طول 2۰/۶۰ متر  دیوار به دیوار باقیمانده ۱۰2۵۷
 جنوبا  : به طول ۸/۰۰ متر  دیوار به دیوار  باقیمانده ۱۰2۵۷

غربا به طول 2۱/۵۰ متر دیوار به دیوار  باقیمانده ۱۰2۵۷
 ۱- حدوده پلاک باقیمانده ۱۰2۵۷ اصلی   به مساحت   ۷۷۸9/۳۶   متر مربع  به استثنای فروعات مفروزی حدود همان 

حدود اولیه میباشد
 توضیحا : یک برگ رونوشت از صورتمجلس و نقشه افرازی جهت اطلاع  به مالکین مشاعی ازسال و یا در روزنامه محلی 

منتشر گردد گردد.

آگهی افراز نظریه )تصمیم( اداری  صورتجلسه افراز پلاک 10257 اصلی بخش یک قم



علمی و سلامت

چگونه یک رژیم غذایی سالم داشته باشیم؟ 
رژیم علمی و درست قادر به کاهش وزن نیم  کیلو در هفته می باشد که معادل 

2 کیلو در ماه است.
دکتر نیاز محمدزاده هنرور، متخصص تغذیه و استادیار دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: 
رژیم علمی و درست قادر به کاهش وزن نیم  کیلو در هفته می باشد که معادل 2 کیلو در 
ماه است، تنها در افرادی که چاقی شدید دارند، کاهش وزن تا 4 کیلو در ماه مجاز می باشد، 
لذا کاهش وزن شدید نظیر ۶-۷ کیلو در هفته تنها در نتیجه از دست دادن آب بدن بوده 

و کاملاٌ گذرا است و نتایج نامطلوبی بر سلامتی ایجاد خواهد نمود. 
در اینجا این سؤال پیش می آید که پس یک رژیم غذایی سالم و درست چیست؟ 

 وی در این باره افزود: برنامه غذایی روزانه که تأمین کننده مواد مغذی مورد نیاز برای 
بدن باشد رژیم غذایی نامیده می شود که در صورت رعایت تنوع و تعادل در این برنامه 
غذایی و عدم مصرف مواد مضر و تهدید کننده سلامتی نظیر چربی های اشباع و روغن های 
هیدروژنه و دریافت انرژی به میزان مورد نیاز سلامت افراد را نیز ارتقا خواهد بخشید، لازم 
بذکر می دانم دریافت میوه و سبزیجات و آب کافی نیز بخشی از رژیم غذایی سالم می باشد.

 گاهی نیز دیده می شود که فرد یک روز از روزهای هفته را رژیم نمی گیرد و به خود 
استراحت می دهد، وی در این مورد اظهار کرد: برنامه غذایی سالم باید در تمام روزهای 
هفته اجرا و بخشی از عادت غذایی ما باشد که این امر در رژیم های غذایی تخصصی که 
متخصصین تغذیه تنظیم می نمایند کاملاً مشهود بوده،  لذا آزاد گذاشتن فرد در مصرف 

بی رویه غذا در یک روز هفته می تواند تمام تلاش ۶ روز قبل را از بین ببرد. 
 محمدزاده  هنرور در مورد حذف میوه های پرکالری مطرح کرد: هر واحد میوه از دیدگاه 
تغذیه ای حاوی ۶۰ کیلو کالری می باشد، لذا انرژی یک سیب متوسط با یک عدد موز 
کوچک یا یک برش کوچک هندوانه از نظر علمی یکسان و تفاوت چشمگیری با هم 

نخواهد داشت.
 وی در خصوص تنظیم هورمون ها با رژیم غذایی بیان کرد:  بین مواد غذایی خانواده تیره 
کلم، کرفس و لوبیای سویا در صورتی که خام مصرف شوند، علائم کم کاری تیروئید را به 
شدت افزایش می دهند، لذا مصرف آن ها در رژیم غذایی افراد مبتلا به هیپوتیروئیدی باید 

کامل محدود و فقط شکل پخته و حرارت دیده این مواد مورد استفاده قرار گیرد.
 وی در پایان گفت: پروبیوتیک ها باکتری های مفیدی هستند که در صورت قرارگیری 
در محیط روده نقش فوق العاده مؤثری در بهبود عملکرد دستگاه گوارش و پیشگیری از 
عفونت ها خواهند داشت تحقیقات بیانگر تأثیر مثبت آنها در روند کاهش وزن افراد می باشد، 
لذا توصیه به مصرف ماست کم چرب پروتیوتیک در رژیم های کاهش وزن منطقی به نظر 

می رسد.

خداحافظی با تعریق
از طریق عمل سمپاتکتومی 

سمپاتکتومی بهترین روش درمان برای تعریق بیش از حد است.
دکتر کامبیز باقر زادی متخصص درد و آنستریولوژیک در خصوص نحوه شناسایی 
بیماران مبتلا به هایپرهیدروزیس )تعریق بیش از حد نرمال( اظهار کرد: بیماران مبتلا به 
هایپرهیدروزیس به دلیل بیش فعالی سیستم سمپاتیک دچار انقباض عروق و در نتیجه 

تعریق بیش از حد نرمال می شوند که باعث یخ کردن دست های بیمار می شود. 
 وی افزود: بیماری  هایپرهیدروزیس می تواند تمام زندگی بیمار، از جمله روابط اجتماعی 
و شغل را تحت شعاع خود قرار دهد لذا به همین دلیل این بیماران به دنبال راهی برای 

درمان هستند. 
 باقرزادی درباره روش های موجود برای کاهش میزان تعریق بدن گفت: روش های زیادی 
برای کاهش میزان تعریق بدن وجود دارد از درمان های دارویی مثل ترکیبات آلومینیوم 
که متخصصان پوست آن را تجویز می کنند، گرفته تا استفاده از دستگاه  یونتوفورزیس که 
محلول الکترولیتی است که برق با ولتاژ پایین در آن جریان دارد که دست ها را به مدت 
حدود ۱۰ دقیقه داخل آن قرار داده تا غدد عرق را فلج کند و روشهای دیگر مثل تزریق 
داروی ضد چروک بوتاکس در نواحی هایپروهیدوز که موجب تحریک عصبی غدد عرق و 

در نتیجه کاهش ترشح این غدد می گردد.  
وی افزود: نهایتا درمان اساسی و پایه برای درمان هایپرهیدروزیس، درمان سمپاتکتومی 
است که روشهای مختلفی دارد. در این روش زنجیره ای به شکل تسبیح در کنار مهره ها و 
نخاع قرار دارد که از عصب ها جدا و به دست ها و گردن  و تمام نقاط بدن منشعب می شود 
که درگذشته برای دسترسی به این زنجیره و بریدن آن باید بیمار کاملا بیهوش و تحت 
یک عمل جراحی باز قفسه سینه به اندازه 4۰-۵۰ سانتی متر شکاف و با کنار زدن ریه ها 

این زنجیره بریده می شد.
 وی افزود: امروزه با پیشرفت جراحی، فوق تخصص های جراحی قفسه سینه عمل 
سمپاتکتومی را با روش های ساد ه تر انجام می دهند که باز هم بیمار بیهوش می شود اما به 
جای اینکه برش سنگین و بزرگ ایجاد کنند برشی به اندازه ۰.۵ تا ۱ سانتیمتر ایجاد و از 
طریق دوربین عمل را انجام می دهند که دراین عمل از یکی از سوراخ ها دوربین و از دیگری 

دستگاه جراحی وارد بدن می شود و عمل بسته صورت می گیرد.  
وی گفت: روشی که برای عمل سمپاتکتومی استفاده می کند در جهان خاص و تفاوت آن 
عدم نیاز به بیهوشی است که این عمل از طریق رادیو فرکوئسنی و توسط دستگاه راهنمای 

اشعه ایکس انجام می شود.
 باقر زاده تاکید کرد: درمدت زمان عمل بیمار کاملا بیدار و همه فرآیند عمل را مشاهده 

می کند و تمام علائم حیاتی بیمار در حین عمل کنترل می شود.
 وی ادامه داد: عمل سمپاتکتومی در دو مدت زمان 2۰ دقیقه ای) 2۰ دقیقه برای سمت 
راست بدن و 2۰ دقیقه برای سمت چپ بدن( یعنی 4۰ دقیقه پایان می پذیرد و بیمار بعد 
از یک ساعت مرخص می شود و هیچگونه برش و بیهوشی صورت نمی گیرد لذا عوارض 

آن کمتر از جراحی است. 
 این متخصص اذعان داشت: معمولا کنترل تعریق از طریق سمپاتکتومی دائمی است اما 

اگر عصب را ناقص بسوزانیم باید دوباره عمل تکرار شود.

سیگار نکشید تا کمر درد نگیرید! 
کشیدن سیگار با کاهش جریان خون در بدن به دیسک ها، الیاف عضلات و 

رباط های کمر آسیب رسانده و موجب تخریب آن می شود.
دکتر موسوی فوق تخصص ارتوپدی گفت:  حدودا یک درصد کمر دردها هم  به دلیل 
برخی مشکلات جدی در ناحیه کمر و برخی بیماری هاست که از آنها می توان آرتروز 
مهره های کمر، تخریب دیسک بیمار و فشار به کانال نخاعی،  جابجایی  ها و شکستگی های 

مهره  کمری را نام برد. 
وی ادامه داد:  از آنجایی که با تخریب رباط ها و عضلات کمر توسط سیگار حتی 
کوچکترین ضربه به کمر را دچار مشکل می کند با ترک سیگار می توان از بسیاری از 

کمردردها جلوگیری کرد.
 این فوق تخصص ارتوپدی گفت: کمر دردهای ناشی از بلند کردن بار سنگین در حالت 
نامناسب و انجام کارهای تکراری سبک نیز با اصلاح سبک زندگی و رعایت نکات لازم 

قابل پیشگیری است.
 این فوق تخصص ارتوپدی اضافه کرد: 22 درصد از علل کم تر شایع کمر درد را مشکلات 
مفصل،  لگن و پاها تشکیل می دهند و با درمان مشکلات این قسمت ها می توان کمر درد 

ناشی از آن را هم درمان کرد.
 موسوی گفت: استفاده از داروهای کورتون که برای بیماری های روماتولوژی تجویز 
می شوند نیز کمر درد ایجاد می کند و کشیدن سیگار با کاهش جریان خون در بدن به 

دیسک ها الیاف عضلات رباط های کمر آسیب رسانده و موجب تخریب آن می شود.
 این فوق تخصص ارتوپدی در پایان یادآور شد: درمان کمر درد بستگی به مدت آن دارد 
و به هنگام استراحت بهترین وضعیتی که کم ترین فشار را به کمر وارد می کند خوابیدن 

به پهلوست.

بدون نیاز به واکسن آنفلوآنزا
 این بیماری را مهار کنید 

کشف یک راه حل طبیعی و عنصری که به رایگان در بدن وجود دارد، نوید 
مبارزه با آنفلوآنزای فصلی بدون تزریق واکسن را در آینده نزدیک می دهد.

کارشناسان اعلام کرده اند در آینده  بدون نیاز به تزریق واکسن آنفلوآنزا می توان توسط 
راه اندازی و استفاده از نوعی پروتئین طبیعی به مقابله با این بیماری  پرداخت.

 گفتنی است، این پروتئین تازه کشف شده به نام IFITM۳ در بدن وجود دارد و 
می تواند منجر به سرکوب ویروس آنفلوآنزا شود. 

پروتئین IFITM۳ همچنین می تواند از شدت آنفلوآنزا بکاهد و نیز مانع از سرایت 
عفونت شود.  

کارشناسان استفاده از سیستم  ایمنی بدن را بسیار قوی تر و کارآمدتر از واکسن می دانند 
که هر سال با جهش ویروس ها قابلیت محافظت کنندگی خود را از دست می دهد و افراد 

مجبور به تلقیح واکسن جدید می شوند. 
برای فعال سازی این پروتئین نوعی تغییر در سیستم ایمنی بدن لازم است.

 پزشکان دانشگاه اوهایو که این نتایج حاصل تحقیقات آنها است، اعتقاد دارند نتیجه 
فعال سازی پروتئین مذکور سلول های بدن در مقابل حمله ویروس آنفلوآنزا از خود 

محافظت به عمل می آورند. 
کارشناسان بویژه استفاده از این شیوه درمانی را به عنوان یک استراتژی پیشگیرانه برای 
مقابله با ابتلای افراد به بیماری آنفلوآنزا مخصوصاً جهت افراد مبتلا به ضعف سیستم ایمنی، 
کودکان، سالمندان، زنان باردار، افراد در گروه های خطر و به طور کلی افرادی که نسبت به 

تزریق واکسن آلرژی و حساسیت دارند، بسیار مفید می دانند.
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آژانس فضایی امریکا به دنبال یافتن راهی برای بازیافت  فضولات فضانوردان و 
تبدیل آن  به غذاست.

این موفقیت خواهد توانست به فضانوردان در ماموریت های اعماق فضا در مریخ کمک کند.
 محققان دانشگاه کلمسون در کارولینای جنوبی با دریافت بودجه سالانه 2۰۰ هزار دلار 
به مدت سه سال، مسؤول عملی کردن این ایده هستند.  این دانشمندان با استفاده از ادرار 
و دی اکسیدکربن بازدم به عنوان بلوک های سازنده، به دنبال تولید مولفه های مفید هستند.  
این تیم علمی همچنین مخمرها را از لحاظ ژنتیکی طوری مهندسی می کند که مولفه های 
موردنیاز فضانوردان را تولید کند.  دانشمندان همچنین می توانند گونه خاصی از مخمر را 
طوری از لحاظ ژنتیکی دستکاری کنند که پلیمرها یا پلاستیک به کار رفته برای چاپ سه 
بعدی و امگا ۳ تولید کند. امگا ۳ خطر بیماری های قلبی را کاهش می دهد و از پوست و مو 
محافظت می کند.  نیتروژن نیز برای رشددادن مخمر لازم است و این عنصر در ادرار انسانی 
به فراوانی یافت می شود. همچنین مخمرها از اسیدهای چربی تغذیه می کنند که جلبک ها از 
کربن تولید می کنند.  سیستم جدید محققان، مخمری را رشد خواهد داد که می تواند لیپیدها 
و نیتروژن ها را به پلاستیک و امگا ۳ تبدیل کند.  بودجه ارائه شده یکی از هشت بودجه ای 
است که به دانشگاه های سراسر ایالات متحده داده شده و تمامی این پروژه ها بر فناوری های 
نوآورانه  با هدف برآورده کردن نیازهای مهم برنامه فضایی امریکا تمرکز می کنند.  اوایل ماه 
جاری میلادی شش فضانورد حاضر در ایستگاه فضایی بین المللی نخستین افرادی بودند که 

سبزیجات کشت داده شده در سیستم رشد گیاه حاضر در ایستگاه را مصرف کردند.
 چون آژانس فضایی ماموریت های فضای عمیق مانند سفر به مریخ یا سیارک ها را در دست 
بررسی دارد، کشاورزی فضایی به یک ضرورت تبدیل شده است.  گیاهان نقش اساسی را در 
هر سیستم پشتیبانی از حیات برای ماموریت های گسترده ایفا می کنند زیرا غذا و اکسیژن ارائه 
می دهند و در پردازش اتلافات دخیل اند.  ناسا به دنبال فرودآوردن انسان بر روی مریخ تا سال 
2۰۳۰ است و این آژانس در حال بررسی ایده هایی جهت یافتن شیوه های حضور خوکفاتر 

فضانوردان در ماموریت های فضایی طولانی مدت است. 

رمزگشایی از نسخه های خطی شکننده و نادر با فناوری جدید

اثربخشی نانوذرات کربنات کلسیم در درمان مؤثر و بی خطر سرطان

ساخت نخستین دستگاه تشخیص دیابت با تست قند بزاق در ایران
نخستین دستگاه تشخیص دیابت با اندازه گیری میزان گلوکز بزاق در مرکز 

الکتروشیمی دانشگاه تهران اختراع شد.
 دکتر فرنوش فریدبد، استادیار دانشکده شیمی دانشگاه تهران با اعلام این مطلب گفت: 
با توجه به اهمیت اندازه گیری میزان قند، این دستگاه برای بیماران دیابتی و نیز تشخیص 

بیماری در افراد به ظاهر سالم یا در آستانه بیماری جهت غربالگری بیماران، کاربرد دارد.
 به گفته وی با در نظرگرفتن این نکته که دستگاه عرضه شده یک روش غیرتهاجمی )بدون 
درد( ارزان ارائه می دهد، تولید انبوه آن در کشور امری ضروری است. این دستگاه مشابه 

خارجی و داخلی ندارد و مراحل ثبت آن در حال انجام است.
 وی گفت: دستگاه تشخیص دیابت برای اولین بار در دنیا در مرکز عالی الکتروشیمی 
دانشگاه تهران طراحی و ساخته شده است. این دستگاه وظیفه سنجش میزان گلوکز موجود 
در بزاق افراد را دارد که با انجام تست  و روش های آنالیزی تایید کننده دقت و صحت کاربرد 

آن با نمونه نهایی دستگاه قابل انجام است. 
وی تصریح کرد: دستگاه اندازه گیری قند بزاق، روشی بسیار ارزان، بدون درد، بدون نیاز به 

اپراتوری پیچیده )جهت سهولت استفاده افراد کم سواد و ناتوان( را ارائه می دهد.
 فریدبد اضافه کرد: در سال های قبل مطالعات وسیعی بر روی اثر دیابت در سایر مایعات 
بیولوژیکی بدن از جمله بزاق انجام شده بود که بر اساس آن، امکان ارتباط بین قند بزاق و 
بیماری دیابت وجود داشت که همین مساله باعث شد که دستگاهی مجهز به یک سیستم 
حساس به گلوکز با حساسیت بسیار بالا طراحی و با استفاده از آن گلوکز را به صورت 

غیرتهاجمی )بدون درد( تنها از طریق بزاق در حد بسیار اندک اندازه گیری کنیم. 
استادیار دانشکده شیمی دانشگاه تهران درباره هدف ساخت دستگاه و توجیه اقتصادی تولید 
آن، خاطرنشان کرد: با توجه به شیوع فزاینده دیابت در دنیا، کنترل دیابت و عوارض حاد و 
مزمن ناشی از آن نیازمند صرف هزینه های قابل توجهی از طرف بیماران و سیستم بهداشتی 
درمانی جامعه است که طی قریب به دو سال و نیم مدل های مختلفی از دستگاه در راستای 
بهینه سازی نتایج آنالیز، بهبود عملکرد، حساسیت دستگاه و کوچک سازی دستگاه به منظور 

مصارف خانگی ساخته شد.
 عضو هیات علمی وابسته پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم دانشگاه علوم پزشکی تهران 

افزود: این دستگاه در دو مدل کوچک و رومیزی ساخته شده که در مدل کوچک صفحه 
کلید حذف و سعی شده که کنترل های لازم از میکروپروسسور برنامه ریزی شده انجام شود و 
براساس آن دستگاه به طور خودکار میزان قند را اندازه گیری می کند. همچنین در این مدل 

دستگاه قابلیت کار با باتری را دارد.
 وی تصریح کرد: برای کالیبره کردن و تنظیمات دستگاه اندازه گیری قند در شرایط مختلف 
آزمایشگاهی در نمونه روی میزی مدار الکترونیکی طراحی شد و این صفحه کلید با فرمت های 
گوناگونی تهیه و در طراحی نهایی یک صفحه کلید آماده استفاده است که تا اشکالات پایداری، 

سازه و کاربرد کاهش داده شود. 
فریدبد با بیان این مطلب که تست ها و آزمایشات اولیه برای سنجش کارایی دستگاه اندازه 
گیری قند بزاق در سه مرحله انجام شده است که مراحل انجام آنالیز بر روی تعداد بیشتری از 
بیماران همچنان در حال انجام است، اظهار کرد: دانش فنی ساخت دستگاه اندازه گیری قند 
بزاق به طور کامل در انحصار مرکز عالی الکتروشیمی دانشکده شیمی دانشگاه تهران است و در 
طراحی این دستگاه، از تخصص های مختلفی از شیمی تجزیه، مهندسی الکترونیک، کامپیوتر 

و طراحی صنعتی استفاده شده است.

کشف دو خانواده جدید میکروبی
 توسط محققان ایرانی

رییس مرکز ملی ذخایر ژنتیکی و زیستی ایران گفت: طی سه سال اخیر شش 
گروه میکروبی در دنیا کشف شده که یکی از آنها توسط محققان این مرکز کشف 

و معرفی شده است.
دکترسیدابوالحسن شاهزاده فاضلی با اشاره به کشف خانواده جدید میکروبی از سوی 
پژوهشگران این مرکز، افزود: با اجرای پروژه تحقیقاتی موفق به کشف اولین خانواده میکروبی 

ایران و معرفی آن در جهان شدیم.
وی با تاکید بر اینکه این خانواده، اولین خانواده جدید میکروبی ایران محسوب می شود، ادامه 
داد: در سه سال گذشته در دنیا تنها شش خانواده میکروارگانیسم جدید معرفی شده که یکی 

از آنها توسط محققان مرکز ملی ذخایر ژنتیکی و زیستی ایران معرفی شده است.
رییس مرکز ملی ذخایر ژنتیکی و زیستی ایران با تاکید بر اینکه محققان این مرکز در آستانه 
معرفی دومین خانواده میکروبی ایران هستند، خاطرنشان کرد: در آینده ای نزدیک این خانواده 

جدید میکروبی نیز از سوی این مرکز معرفی خواهد شد.
فاضلی عنوان اولین خانواده میکروبی کشف شده را "فریدونیا سه" برگرفته از نام زنده یاد 
دکتر فریدون ملک زاده استاد تمام وقت میکروبیولوژی دانشگاه تهران دانست و افزود: خانواده و 
گونه های جدید کشف شده با نام های ایرانی در مجامع بین المللی ثبت می شوند تا نشان دهد 

که زیستگاه آنها از کجا بوده است.
فاضلی بررسی توانمندی میکرو ارگانیسم های بومی لاگون های )تالاب( نفتی در پاکسازی 
زیستی آلاینده های نفتی با استفاده از روش های وابسته به ژنومیک میکروبی را از دیگر مطالعات 
این مرکز عنوان کرد و افزود: این مطالعات در راستای بررسی جمعیت های میکروبی ساکن در 

لاگون های نفتی و جدا سازی و شناسایی میکروارگانیسم های این مناطق بوده است. 

ناسا به دنبال تولید غذای فضایی
 با فضولات فضانوردان

محققان نروژی به دنبال استفاده از ابزار نوآورانه ای برای رمزگشایی از اسرار پنهان در 
قطعات شکننده نسخه های خطی پوست آهو هستند.

 بررسی این نسخه های خطی به دلیل قدمت، نادربودن و آسیب پذیری در مقابل آلودگی، فرآیندی 
دشوار است. اسناد باستانی بسیار حساس و شکننده هستند و نباید در معرض نور قرار گیرند یا 

لمس شوند.
محققان کتابخانه Gunnerus در دانشگاه علم و فناوری نروژ به دنبال بهره گیری از تکنیک 
جدیدی موسوم به تصویربرداری ابرطیفی هستند تا با کمک آن بتوانند ترکیبات شیمیایی رنگدانه های 

به کاررفته در نسخه های باستانی را آشکارسازی کنند.
این شیوه برای بررسی نسخه های خطی قدیمی کاملا کارآمد بوده و نتایج بهتری را در مقایسه با 

روش های دیگر ارائه می دهد.
با کمک این فناوری تمامی صفحات نسخه خطی را می توان ظرف چند دقیقه اسکن و تحلیل کرد.

تصویربرداری ابرطیفی از دوربین ابرطیفی برای اسکن کردن اسناد استفاده می کند و دوربین های 
پیشرفته می توانند بین ۱۶۰ رنگ تمایز قائل شوند و دارای ۱۶۰۰ حسگر رنگدانه هستند.

این دوربین ها برای بررسی هنر در سطح بالا مناسب اند زیرا در این سطح، جزئیات و رنگدانه های 
رنگ که پیش تر نامرئی بودند، با کمک وضوح طیفی بالا قابل رویت می شوند.

تصویربرداری ابرطیفی برای بررسی هنر بسیار مناسب است و این شیوه همچنین در تشخیص های 
پزشکی، علوم تغذیه، باستان شناسی و مشاهدات محیطی به کار می رود. 

پژوهشگران دانشگاه علوم پزشکی تبریز در یک طرح پژوهشی به بررسی 
عملکرد نانوذرات کربنات کلسیم در سیستم های نوین دارورسانی و خواص این 

نانوذرات و نحوه  تأثیرگذاری آن ها در درمان سرطان پرداختند.
 دکتر فرزانه لطفی پور، عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی تبریز و محقق طرح اظهار 
کرد: سیستم های دارورسانی نوین می توانند اثرات درمانی را افزایش داده و با انتقال هدفمند 
دارو به بافت مورد نظر، عوارض جانبی عوامل درمانی را نیز کاهش دهند. در چند دهه  گذشته، 
سیستم های دارورسانی مبتنی بر نانوذرات، با توجه به خواص منحصر به فرد و برتر خود، در 

مرکز توجه قرار گرفته اند. این نانوذرات شامل ترکیبات آلی و معدنی هستند. 
وی افزود: از ویژگی های اصلی نانوذرات معدنی می توان به کنترل رهاسازی داروها از سیستم 
دارورسانی اشاره کرد که منجر به کاربردهای گسترده ای در تحقیقات زیست پزشکی شده 
است. مثال هایی از این مواد شامل کربنات کلسیم، فسفات کلسیم، هیدروکسی آپاتیت و 

نانوذرات کلوئیدی طلا هستند. 
لطفی پور خاطرنشان کرد: در سال های اخیر استفاده از نانوذرات کربنات کلسیم در حوزه  
دارورسانی بسیار مورد توجه بوده است. ایمن بودن، در دسترس بودن، تولید کم هزینه و آسان، 

زیست سازگاری، رهاسازی آهسته  دارو و پتانسیل در جذب شدن و ترمیم بافت استخوانی، 
آن ها را به حامل های مطلوب دارویی تبدیل کرده است.

 وی در ادامه به ویژگی های برجسته  این نانوذرات اشاره کرد و افزود: این نانوذرات در نقش 
حامل هدفمند دارو برای گروه های مختلف دارویی مورد بررسی قرار گرفته  و توانایی بسیار 
مناسبی برای انتقال دارو به بافت های سرطانی از خود نشان داده اند. خواص این ذرات بسیار 
وابسته به تغییرات pH محیط است و همین امر نانوذرات کربنات کلسیم را قادر به رهاسازی 
آهسته و کنترل شده  دارو پس از تجویز کرده است. لذا با توجه به ویژگی های ذکر شده، 
نانوذرات کربنات کلسیم می توانند در آینده به عنوان درمان مؤثر و بی خطر سرطان به کار 

گرفته شوند. جهت دستیابی به این امر نیاز به مطالعات گسترده و دقیق تر است.
 به گفته  لطفی پور، این کار پژوهشی در مجموع مطالب خلاصه و به روزی در خصوص 
تهیه و کاربرد نانوساختارهای غیرآلی کربنات کلسیم، به عنوان حامل داروهای سرطانی و 
رساندن آن ها به بافت های هدف به دست می دهد. در واقع کاربردهای  مختلف این نانوذرات 
و ویژگی های مختلف آن نظیر خواص وابسته به pH و زیست تخریب پذیری از جمله موارد 

بررسی شده در این کار است. 

نمک؛ خوب است یا بد؟ 
مصرف نمک یا همان کلرید سدیم باید در حد اعتدال و میانه باشد؛ نه مصرف 

بیش از اندازه و نه مصرف کمتر از آن توصیه نمی شود... 
این روزها پیام های متعددی در حیطه تغذیه و سلامتی در میان افراد در شبکه های 
اجتماعی رد و بدل می شود که متأسفانه بسیاری از آن ها بدون اینکه سند مشخصی داشته 
باشند، با ناآگاهی در میان افراد به اشتراک گذاشته می شوند. از جمله اینکه: نمک در علم 
پزشکی نوین به عنوان یک عامل مضر شناخته می شود. اما در طب سنتی به عنوان یک 
عامل سلامتی بخش و بهبوددهنده معرفی گردیده است. در این مقاله سعی داریم راز این 

تناقض را برایتان بازگو کنیم. 
11 دلیل برای اینکه نمک خوب است

۱. نمک باعث کنترل قند خون می شود: نمک حساسیت به انسولین را بهبود 
می بخشد. در حقیقت رژیم غذایی محدود از نمک مقاومت به انسولین را افزایش می دهد و 
مصرف متعادل نمک یعنی نه مصرف بیش از اندازه و نه مصرف بسیار محدود باعث بهبود 
مقاومت به انسولین می شود.  2. نمک یک آنتی هیستامین طبیعی است: مقداری نمک 
بر روی زبان باعث بهبود واکنش های آلرژیک و حمله آسم می شود.  ۳. بدن برای حفظ 
PH مناسب معده به نمک نیاز دارد: اسید معده عبارت است از هیدروکلریک و نمک 
سدیم کلرید. وجود مقادیر کافی اسید معده برای هضم مناسب غذا ضروری است. 9۰ درصد 
افراد در آمریکا دارای سطح پایین اسید معده هستند. در نتیجه مشکلات گوارشی و هضم 
ناقص مواد غذایی مشکلی بسیار شایع است.  ۴. نمک ترشح آدرنالین را کاهش می دهد: 
آدرنالین یک هورمون ضروری و مهم در زمان استرس است و در زمان خطر به انسان کمک 
می کند تا بتواند از خطر بگریزد. اما تنها در زمان استرس کاربرد دارد. وقتی ترشح آدرنالین 
بیش از حد و خارج از محدوده مناسب شود عوارض متعددی را برای بدن به همراه دارد.  
۵. نمک کیفیت خواب را بهبود می بخشد: نمک به علت سرکوب کردن هورمون های 
استرس ریتم متابولیک را بهبود و زمان خواب را تنظیم می کند. شاید به همین علت افرادی 
که رژیم های کم نمک مصرف می کنند، اختلالات خواب را گزارش کرده اند.  6. نمک 
باعث تناسب اندام می شود: مقدار متعادل نمک باعث افزایش متابولیسم و حفظ وزن در 
محدوده نرمال می شود. ۷. نمک باعث بهبود عملکرد تیروئید می شود: بالأخص نمک 
یددار در این زمینه بسیار کمک کننده است.  8. نمک باعث هایپراسمولاریته در مایعات 
خارج سلولی می شود: این مسئله باعث افزایش متابولیسم می شود. در نتیجه می توان 
گفت نمک باعث افزایش متابولیسم می شود. وقتی مایعات خارج سلولی هیپواسموتیک 
باشد. درنتیجه پروتئین و گلوکز در درون سلول شکسته شده، کاهش می یابند. بنابراین 
متابولیسم کم می شود.  9. نمک باعث افزایش حرارت بدن می شود: افزایش دریافت 
نمک با افزایش گرمازایی )گرمای تولید شده توسط بدن( در ارتباط است.  ۱۰. نمک 
باعث تعادل هورمونی می شود: کاهش دریافت نمک در رژیم غذایی باعث افزایش تولید 
هورمون آلدوسترون می شود. آلدوسترون مانع از دفع سدیم از طریق ادرار و عرق می شود. 
ولی دفع املاح دیگر مانند پتاسیم، منیزیم و کلسیم را افزایش می دهد. در نتیجه این املاح 
در بدن کاهش می یابند. کمبود منیزیم امری شایع است. اما اضافه کردن سدیم به رژیم 
غذایی از طریق نمک راحت تر از بازگرداندن منیزیم می باشد.  11. نمک باعث می شود تا 
طعم و مزه غذا بهبود یابد: نمک اجازه می دهد تا غذا خوردن به امری لذت بخش تبدیل 
شود. این مسئله برای افراد بسیار لاغر از جهت بهبود اشتها اهمیت دارد. برای افراد دارای 
اضافه وزن هم نمک باعث می شود تا این افراد به جای اینکه از کمیت و مقدار غذا لذت ببرد. 
از کیفیت و خوشمزگی غذا بهره مند شود.  چه نمکی خوب است؟ نمک غیر تصفیه شده 
طبیعی که به صورت نمک کوهی یا نمک دریایی وجود دارد، بهترین نوع نمک است. این 
نمک به علت اینکه سرشار از سایر مواد معدنی نیز می باشند، مناسب تر است؛ البته به شرط 
این که آلوده به فلزات شیمیایی نباشد و بهداشتی باشد. چه مقدار نمک باید مصرف 
کرد؟ مقدار سدیم توصیه شده 2۳۰۰ میلی گرم در روز است که دریافت بیش از این مقدار با 
خطر بیماری های مختلف در ارتباط است. اما دریافت بسیار کمتر از این مقدار هم مضراتی 
را به همراه دارد. وقتی روند متابولیسم کند است و کم کاری تیروئید وجود دارد مجاز به 
مصرف مقادیر بیشتر نمک تا محدوده توصیه شده هستید. اما اگر از بیماری های کلیوی یا 
فشارخون در عذاب هستید میزان نمک مصرفی خود را کاهش دهید. انجمن قلب آمریکا 
توصیه می کند که افراد بیش از 24۰۰ میلی گرم سدیم در طول روز مصرف نکنند. این مقدار 
به اندازه ۱ قاشق چای خوری نمک است و نباید بیش از یک قاشق چای خوری در غذاها در 
طول روز نمک وجود داشته باشد. مصرف غذاهای آماده، مواد غذایی فرآیند شده، مواد غذایی 
بسته بندی شده، فست فودها، غذاهای رستورانی، سوسیس و کالباس، شورجات، ترشی جات، 
لواشک ها، خیار شور، تنقلات شور )چیپس و پفک و کراکرها(، کنسروها و ... باعث افزایش 
نمک مصرفی بیش از مقدار توصیه شده می شود. سخن آخر: مصرف نمک در حد اعتدال 
نه تنها برای بدن ضرر ندارد بلکه ضروری است و عملکرد قسمت های مختلف را تنظیم 

می کند. در عین حال زیاده روی در مصرف نمک نیز مضرات فراوانی را به همراه دارد.
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 مصرف مواد غذایی تکراری می تواند ما را به افسردگی 
از  از گاهی دست  و بی حالی بکشاند. بهتر است هر 
عادت های غذایی تکراری بردارید و مواد غذایی جدید 

را امتحان کنید.  
اکثر ما عادت کرده ایم زمانی که به فروشگاه یا سوپرمارکت 
می رویم به سراغ قفسه های همیشگی می رویم و به اصطلاح 
مواد غذایی همیشگی خودمان را انتخاب می کنیم. یعنی زمانی 
که یک ماده ی غذایی به مذاقمان خوش می آید حاضر نیستیم 
مواد غذایی دیگر را امتحان کنیم. در نتیجه مدام از مواد غذایی 
تکراری استفاده می کنیم غافل از اینکه مصرف مواد غذایی 
تکراری حتی می تواند ما را به افسردگی و بی حالی بکشاند. بهتر 
است هر از گاهی دست از عادت های غذایی تکراری بردارید و 
مواد غذایی جدید را امتحان کنید. لازم است که ذائقه تان را به 
طعم های جدید نیز عادت دهید و از خواص مواد غذایی دیگر 

نیز بهره مند شوید. 
پیش به سوی تغییر عادت های همیشگی

بدون شک زمانی که برای خرید خانه به سوپرمارکت یا 
فروشگاه می روید مواد غذایی مختلفی مانند لوبیا، ماست، 
اسفناج، شکلات و غیره را خریداری می کنید. درست است که 
این مواد غذایی جزو مواد غذایی سالم محسوب می شوند اما باید 
بدانید که عادت کردن به مصرف آن ها خسته کننده می شود. 
بنابراین بهتر است تنوع غذایی ایجاد کنید و به جای طعم های 

محبوبتان طعم های جدید را بچشید.
  کره ی بادام به جای کره ی بادام زمینی

کره ی بادام از کره ی بادام زمینی شیرین تر است. این نوع کره 
همچنین حاوی کلسیم، منیزیم و فسفر بیشتری است که همه 
باعث افزایش استحکام استخوان ها می شوند. نتایج پژوهشی که 
در کالیفرنیای آمریکا انجام شده است نشان می دهد که افزودن 
۱۰۰ گرم کره ی بادام به یک رژیم غذایی حاوی سبزیجات 
بد خون  کلسترول  کاهش  باعث  هفته  به مدت 4  فراوان 
)LDL( می شود و حتی می تواند به میزان اندکی کلسترول 
خوب خون را افزایش دهد. درست است که بادام حاوی چربی 
زیادی است اما بهتر است بدانید که این ماده ی غذایی دارای 
چربی های اشباع نشده ای هستند که به کاهش میزان کلسترول 
 E بد کمک زیادی می کنند. علاوه بر این بادام حاوی ویتامین

بیشتری نسبت به بادام زمینی است. متأسفانه به اکثر کره های 
بادام زمینی روغن های هیدروژنه و قند زیادی اضافه می شود که 
برای سلامتی خوب نیست. در نتیجه توصیه می کنیم اگر جزو 
طرفداران کره ی بادام زمینی هستید نیم نگاهی به مصرف کره ی 

بادام نیز داشته باشید.
  دانه ی کینوا به جای برنج قهوه ای

برنج قهوه ای جزو گزینه های مفید و سالم در برنامه ی غذایی 
است. اما اگر در جایی زندگی می کنید که به دانه ی کینوا 
دسترسی دارید از مصرف آن غافل نشوید. چون این دانه های 
مغذی حاوی پروتئین بیشتری نسبت به غلات دیگر است 
)2۵۰ میلی لیتر دانه ی کینوای پخته حاوی ۸ گرم پروتئین 
است( و مانند برنج قهوه ای به میزان قابل توجهی فیبر، ویتامین 
B، مس، منگنز و منیزیم دارد. در آمریکای جنوبی یعنی زادگاه 
دانه ی کینوا، این دانه ها را مادر غلات می دانند. باید بدانید که 
کینوا فاقد گلوتن است و برای افرادی که به بیماری سلیاک 
مبتلا هستند مشکلی ایجاد نمی کند. محققان دانشگاه ویک 
فارست ایالات متحده ی آمریکا به این نتیجه رسیده اند افرادی 
که روزانه دو و نیم سهم غذایی غلات مصرف می کنند به میزان 
2۱ درصد کمتر در معرض ابتلا به بیماری های قلبی عروقی 

قرار می گیرند. 
برای آماده کردن کینوا کافی است یک پیمانه از این دانه ها 
را با دو پیمانه آب یا آب مرغ یا آب گوشت ریخته و با حرارت 
ملایم به مدت ۱۰ تا ۱۵ دقیقه طبخ کنید. در واقع زمانی باید 
زیر شعله را خاموش کنید که آب غذا کشیده شده و دانه ها 
نرم شده باشند. کینوا سریع تر از برنج قهوه ای پخته می شود. 
لیموترش،  را به همراه روغن زیتون، آب  این غذا  می توانید 

سبزیجات تفت داده شده میل کنید.  
دانه ی کاکائو به جای شکلات سیاه

بهره مند  بالایی  خواص  از  سیاه  شکلات  مصرف  با  شما 
می شوید. با مصرف دانه ی کاکائو بدون دریافت قند افزوده تمام 
خواص آن را دریافت می کنید. این دانه ها حاوی فیبر بیشتری 
هستند به این ترتیب که هر ۳۰ گرم از آن ها 9 گرم فیبر دارد. 
علاوه بر این دانه های کاکائو سرشار از منیزیم و آنتوگزانتین 
هستند. نتایج پژوهش ها نشان می دهند که این آنتی اکسیدان 
کاهش  و  حافظه  بهبود  باعث  که  هستند  خواصی  حاوی 

فشارخون بالا می شود. منیزیم به حفظ و کنترل فشارخون 
کمک کرده و باعث بهبود عملکرد دستگاه عصبی و عضلانی 
می شود. این ماده ی معدنی به افزایش استحکام استخوان ها 
کمک کرده و سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند. محققان به 
این نتیجه رسیده اند که ارتباطی بین کمبود منیزیم و مشکلاتی 
مانند آریتمی قلب و عدم کنترل صحیح قند خون در خانم ها 
)در سنین یائسگی( وجود دارد. دانه ی کاکائو به طور طبیعی 
تلخ است. می توانید این دانه ها را داخل ماست یا غلات صبحانه 

و یا سالاد میوه بریزید و میل کنید.
  کفیر به جای ماست

افرادی که از مشکل عدم تحمل لاکتوز رنج می برند می توانند 
بدون کوچک ترین نگرانی از بروز مشکل کفیر مصرف کنند. به 
خاطر اینکه این نوشیدنی حاوی باکتری های پروبیوتیکی است. 
میزان این باکتری ها در ماست اندک است. این باکتری های 
مفید به تجزیه ی طبیعی لاکتوز موجود در شیر کمک می کند. 
کفیر نوعی نوشیدنی تخمیر شده است که انواع محصولات 
آن تهیه شده است. این ماده ی غذایی حاوی بیشترین میزان 
پروتئین، ویتامین B۱2 و فسفر است. یک لیوان معادل 2۵۰ 
میلی لیتر کفیر یک سوم نیاز روزانه ی بدن ما به کلسیم را تأمین 
می کند. نتایج بررسی های دانشگاه مک گیل کانادا به این نتیجه 
رسیده اند که عصاره ی کفیر می تواند مانع از رشد سلول های 

عامل سرطان سینه شود.
  لوبیای سبز سویا یا ادامامی به جای لوبیا سیاه

ادامامی یا همان لوبیای سبز سویا پروتئین، ویتامین K، منگنز 
و فولات بیشتری نسبت به لوبیای خشک )حبوبات( دارد. نتایج 
پژوهشی که در سال 2۰۰۸ روی ۶۰ هزار زن انجام شده و در 
nutrition clinique  به چاپ رسیده است نشان می دهد 
که افزایش مصرف لوبیای سویا می تواند خطر ابتلا به دیابت نوع 
2 را کاهش دهد. محققان بر این باور هستند که پروتئین سویا 
و ایزفلاوون لوبیای سویا می تواند حساسیت سلول ها نسبت به 
انسولین را افزایش داده و به این ترتیب با ابتلا به دیابت مقابله 
کند. می توانید دانه ی سبز سویا را به مدت ۵ دقیقه بجوشانید. 
کمی نمک، آب لیموترش و فلفل به آن افزوده و به عنوان میان 
وعده میل کنید. همچنین می توانید این لوبیا را به سالادها و 

همچنین داخل کینوای پخته شده اضافه کنید.

تنوع در مواد غذایی: راز سالم ماندن 



اجتماعی 6

وزیر آموزش و پرورش:

رتبه بندی فرهنگیان از اول مهر اجرا می شود
 وزیر آموزش و پرورش گفت: احکام رتبه بندی فرهنگیان هفته آینده به تصویب 

شورای توسعه مدیریت می رسد و از اول مهر اجرا خواهد شد. 
علی اصغر فانی با حضور در برنامه تیتر  شبکه خبر، دستاوردها و عملکرد دو ساله وزارت 
آوزش و پرورش را تشریح کرد. وی در ابتدا با تاکید بر اینکه آموزش و پرورش به درستی 
جایابی و چینش نشده است اظهار داشت: در این دولت تلاش شده استخدام های آموزش 
و پرورش در بخش های انجام شود که نیاز وجود دارد و نیروهای جدید در بازه زمانی قابل 
قبول تزریق شود. وزیر آموزش و پرورش بهسازی منابع انسانی را جزء سیاست های جدی 
این وزارتخانه دانست و افزود: امسال کتب درسی پایه  های پنجم و نهم کاملا جدید است و 
نیروی انسانی باید برای آموزش این کتاب ها آموزش ببیند و اطلاعات خود را به روز کند که 

در تابستان و همزمان با سال تحصیلی این آموزش ها انجام خواهد شد.
فانی ادامه داد: سیاست بومی گزینی از پارسال در دستور کار وزارتخانه بوده است تا عدم 
توازن از بین برود و نیروی استخدامی متعلق به همان منطقه باشد و به این ترتیب متقاضیان 
انتقال کاهش یابد. وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه کوچک ترین تصمیم این وزارتخانه 
کل جامعه را متاثر می کند تصریح کرد: ارتباط ۱۳ میلیون دانش آموز با مدرسه و 2۶ 
میلیون نفر از پدران و مادران با اولیاء مدرسه و همکاری یک میلیون معلم با این وزارتخانه 
سبب شده است که ما با یک جامعه 4۰ میلیون نفری سر و کار داشته باشیم. فانی در 
ادامه به تفاهم نامه هائی که وزارت آموزش و پرورش با 2۱ دستگاه امضا کرده است اشاره 
و خاطرنشان کرد: این تفاهم نامه ها برای استفاده از امکانات سایر دستگاه ها و به منظور 
افزایش بهره وری و هم افزایی امضا شده است بطوریکه بر اساس تفاهم نامه ای که با مناطق 
آزاد امضا کردیم، مناطق آزاد منابع فراوانی به وزارتخانه کمک کرد. وی یکی از سیاست های 
این وزارتخانه که تاکنون عملی نشده است را عملیاتی کردن بودجه دانست و اظهار داشت: 
عملیاتی کردن بودجه به علت نیاز به یک سری از پیش نیازها تاکنون محقق نشده است 
در حالی که اگر بودجه عملیاتی شود بهره وری افزایش خواهد یافت. وزیر آموزش و پرورش 
با اشاره به عملکرد پرورشی این وزارتخانه گفت: از پارسال المپیادهای درون مدرسه ای را 
فعال کرده ایم و تاکنون ۳/۵ میلیون دانش آموز در این المپیادها شرکت کرده اند. علاوه بر 
این، فعال کردن دارالقرآن ها در مدارس و طرح حفظ موضوعی آیات قرآن کریم نیز برای 
نخستین بار در دولت یازدهم اجرا شد. فانی در ادامه درباره علل اجرای کند طرح تحول 
بنیادین نظام آموزش و پرورش در کشور تصریح کرد: این سند، یک سند بالادستی و مهم 
است که تدوین و تصویب آن ده سال طول کشیده اما این سند برای اجرا باید سه مرحله 
را طی کند که مرحله اول آن تدوین و تصویب بوده و مرحله سوم آن اجراست که در این 
میان مرحله دوم که تدوین نقشه راه اجرای سند است فراموش شده بود. وی افزود: وزارت 
آموزش و پرورش پارسال نقشه راه سند را تهیه کرد و هم اکنون آماده ورود به مرحله سوم 
یعنی اجرا هستیم که در این نقشه راه گفته شده است که از سال 94 تا 99 که زمان اجرای 
برنامه ششم توسعه است چه اقداماتی باید برای تحول نظام آموزش و پرورش انجام شود و 
هر اقدام نیازمند چه پیش نیازهائی است. فانی در ادامه نظام رتبه بندی معلمان را یادآور شد 
و هدف اصلی آن را تقویت مهارت ها و شایستگی ها حرفه ای معلمان دانست و افزود: این 
طرح دوشنبه هفته آینده طی جلسه ای با شورای توسعه مدیریت به  تصویب خواهد رسید 

و با صدور احکام تا پایان شهریور، از اول مهر اجرایی خواهد شد. 

تاثیر افزایش تعامل پلیس با مردم
مردم اکثریت و شاکله اصلي جامعه را تشکیل مي دهند. همبستگي ، انسجام 
ملي و عمومي ، آرامش گسترده در واقع حاصل وجود یک نظام مسلط در جامعه 

و هنجارهاي اجتماعي فراگیراست. 
هر چه سازمان و نیروي پلیس بتواند با نظام جامعه صادقانه ارتباط پیدا کند و با آن احساس 
همدلي کرده و خود را متعلق بدان بداند ، اعتماد عمومي را بیشتر به خود جلب خواهد 
کرد.  نیروي انتظامي بایستي در راستاي نیل به اهداف خود که همان برقراري نظم و 
امنیت عمومي در سطح جامعه است فاصله خویش را با مردم کاهش دهد و این امر میسر 
نمي شود مگر با تعامل  دو سویه مردم و پلیس و آنچه که با عنوان جامعه پذیري مطرح 
مي گردد. جامعه پذیري به تدریج از طریق تصحیح و به اجماع رساندن نگرش هاي مردم 
نسبت به نهادهاي حکومتي خصوصا" نیروي انتظامي ، حقوق و وظایف شهروندي ، آگاهي 
به قوانین و محدودیت ها ، شناخت تهدیدات امنیت عمومي و کارکردهاي امنیتي و مثبت 
سازمان پلیس حاصل و  بستر ساز همکاري مردم و پلیس مي شود. زماني که جامعه پذیري 
حاصل شد مشارکت اجتماعي شهروندان نیز حاصل مي شود، این مشارکت مي تواند در 
مسیر وصول به ثبات و امنیت عمومي ، تعامل و همکاري در عرصه هاي گوناگون آموزش 
همگاني و اطلاع رساني کارساز باشد. جامعه پذیري سبب مي شود که مردم ابتدا شناختي 
از خود ، انتظارات و خواسته هاي معقول خود داشته باشند و در نتیجه این شناخت منجر 
به کاهش ضریب ستیزه گري افراد در سطح جامعه و نهایتا" کاهش میزان جرم و تخلف 
خواهد شد، زیرا شناخت شهروندان نسبت به حقوق خود و دیگران ، رعایت قوانین و مقررات 
، آشنایي با حقوق شهروندي و قانوني به نوعي همچون مانعي در مقابل قانون شکني و قانون 
گریزي قرار مي گیرد. نیروي انتظامي نیز با تعامل و همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي 
، آموزش و پرورش ، رسانه هاي عمومي از جمله  صدا و سیما ، مطبوعات و جرائد مي تواند با 
برنامه ریزي هاي مدون و جامعه پذیر به طرق گوناگون عمل کند. بهترین رده سني براي 
آزمون جامعه پذیري ، کودکان و نوجوانان هستند که پس از سال ها تلاش جهت آموزش 
آنها ، نتایج جامعه پذیري را در آینده در صحنه اجتماع خواهیم دید. در رویکرد هاي جدید 
نیروي انتظامي همان گونه که مشاهده مي شود به رابطه پلیس با مردم و تعامل بیش از 
پیش تاکید بسیار شده است ،  این تعامل همان حصول امنیت عمومي گسترده اي است 
که بایستي در سطح جامعه ایجاد شود. در این تعامل افراد جامعه با پلیس قرابت و تفاهم 
اجتماعي پیدا کرده و مشکلات و معضلات جامعه بسان مشکلات و معضلات تک تک افراد 
جامعه تلقي مي شود و زماني که هدف یکساني براي از بین بردن مشکلي برنامه ریزي شود، 
تشریک مساعي و انسجام نیز ایجاد مي شود. این جاست که رفع مشکل و معضل به راحتي 
امکان پذیر است. در واقع پلیس و مردم به یک همدلي دست یافته اند که از طریق آن امکان 
رسیدن به جامعه اي امن حاصل شده است. این روش که با نام انتظام گفتماني مطرح شده 
روشي است مبتني بر تفاهم گفتماني مردم و پلیس در راستاي افزایش پاسخگویي پلیس و 
تعاملات شهروندان با سازمان انتظامي . هدف این روش ایجاد نیروي پلیس پاسخگو به همه 
شهروندان است که به صورت کم نظیري به ایجاد ظرفیت سازماني در جهت تعامل با مردم 
، احترام گذاردن به مطالبات و خواسته هاي قانوني آنها،مي انجامد.  در واقع گفتمان پلیس 
و مردم نه تنها سبب مهار جرم و تخلف که حفظ و تقویت حقوق شهروندان و ارزش هاي 
آنها نیز مي شود.هر چه پلیس بتوانداز حیث گفتماني حوزه وسیعي را براي خود تعریف 
کند بیشتر خواهد توانست از منابع و ظرفیت امنیتي مردم بهره برداري کند و بهتر خواهد 

توانست جامعه را از لوث جرم و تخلف پاک کند.

گام هاي خوشبختي زوجین
براي پیمودن نردبان ترقي و رسیدن به کمالات انساني ، ازدواج و تشکیل خانواده 

جایگاه ویژه اي دارد.
در محیط و کانون خانواده که آسایش تن و آرامش روان انسان تأمین مي شود شاخص هایي 
براي داشتن خانواده سالم مطرح شده است که در این نوشته به نمونه هایي از آن اشاره 
مي کنیم. 1-خلق نیکو: اخلاق نیکو گاهي به صورت طبیعي و فطري و گاه با عادت دادن 
خود به انجام کارهاي زیبا و در مواردي هم  با مشاهده ، مصاحبت و هم نشیني با نیکان به 
دست مي آید. اخلاق نیکو باعث افزایش محبت همسران نسبت به یکدیگر شده و از عوامل 
مهم سازگاري زوجین با یکدیگر است.  زوجین مي توانند در قبال انجام عملي که باعث 
اخلاق نیکو از طرف دیگري صورت مي گیرد ، به یکدیگر پاداش دهند تا باعث شکل گیري 
عادتهاي مثبت و رفتار نیکو و در نتیجه اخلاق نیکو شود. 2-اظهار محبت و دوستي : بیان 
عشق و ابراز احساسات به عنوان یک منبع انرژي براي پایداري و دوام ازدواج مطرح است، این 
روش مي تواند به صورت کلامي یا غیر کلامي ) دادن یک هدیه ، حمایت در برابر ناملایمات 
زندگي و ...( صورت گیرد، اظهار محبت مخصوصا از سوي مرد، براي زن به عنوان یک عامل 
ارزشمند و اعتباربخش محسوب مي شود. 3- عفو و گذشت:  عفو،گذشت و صبر در برابر 
سختي هاي زندگي، به عنوان عامل مهم در زندگي افراد است، زوجي که گذشت را براي 
ناملایمات و و دلخوریهاي همسرش انتخاب مي کند، به زندگي خودش کمک مي کند زیرا 
براي زوج در زندگي مشترک»ما« وجود دارد و صرفا »من« نیست. ۴- مقایسه نکردن: هر 
یک از افراد در حد توان خود داراي نقاط قوت و ضعف هستند، و هیچ فردي به طور کامل 
تمام کمالات را دارا نیست ، زوجها نیز از این قاعده مستثني نیستند ، مقایسه کردن زوج 
از یکدیگر باعث بي ارزشي و بي حرمتي نسبت به یکدیگر مي شود، به زوجها توصیه مي 
شود، همسرشان را باتوجه به  پیشرفتهاي روزانه اي که با روزهاي قبل دارند و تلاشي که 
براي زندگي انجام مي دهند مقایسه کنند که این امر هم باعث افزایش انگیزه و هم افزایش 
احترام متقابل زوجین نسبت به یکدیگر مي شود.  ۵- عدم استفاده از کلمات » باید « 
و » نباید« : هرگز براي انجام کار توسط همسرتان از کلمه »باید« یا »نباید« استفاده نکنید، 
زیرا او چنین مي پندارد که شما بر او سلطنت کرده و به او دستور مي دهید. مي توانید به 
جاي واژه هاي آمرانه و دستوري از جملاتي چون، » اگر ممکن است« ، »خواهش مي کنم« 
و یا » خوشحال مي شوم که....« و غیره استفاده کنید و در قبال انجام دادن کارها مهم است 
که تشکر و قدرداني از همدیگر را فراموش نکنید. 6-مکمل هم بودن: زن و شوهر شبیه 
هم نیستند و نباید هم باشند، چون هر یک نقش خاص خود را در زندگي به عهده دارند 
و وجودشان مکمل و متمم یکدیگر است، بنابراین تلاش کنید که واقعا شخصیت همسر 
خود را تکمیل کنید، چون بخشي از شخصیت همسرتان مرهون تلاشهاي شما خواهد بود. 
۷-رازدار بودن: یکي از مهمترین عواملي که به نگهداري حریم خانواده لطمه مي زند و 
تعادل آن را در هم مي ریزد ، بازگو کردن اسرار و رازهاي درون خانواده نزد یکدیگر است. 
ضروري است زن و شوهر در جهت دستیابي به تفاهم ، اسرار یکدیگر را نزد دیگران فاش 
نکنند و آن را امانتي از جانب یکدیگر نزد خودشان تلقي نمایند . عدم رازداري دروازه دخالت 
دیگران در زندگي زوجین تلقي مي شود که باعث آسیب رساندن به رابطه زناشویي مي گردد.                   
                   مرکز مشاوره  و آرامش معاونت اجتماعي فرماندهي انتظامي استان قم 

هشدار های انتظامی
اطلاعات مهم کارت یا حساب بانکی خود بویژه 
رمز عبور رادر اختیار افراد ناشناس قرار ندهید.

معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم- اداره آموزش همگانی و مشارکت عمومی

انواع هوش کودک 

  کدام پدر و مادری نمیخواهد فرزندش تیزهوش 
باشد؟

تصور نمیکنم کسی در جواب این سوال دستش را بالا برده 
باشد. اما هنگامی که فاصله نسل والدین و فرزندان را به طور 
کامل درنظر بگیریم، سوال های دیگری نیز پیش می آید. 
تیزهوش در چه زمینه ای؟ چه کسی هوش را معنا میکند؟ آیا 
این به این معناست که بچه من در مدرسه بهتر عمل میکند؟ 
اگر ارزش هایی چون مهربانی و صداقت را به کسی نیاموزیم، 

باهوش بودن چه ارزشی دارد؟
 هاوارد گاردنر )Howard Gardner( روانشناس دانشگاه 
multiple-( به خاطر نظریه هوش چندگانه هاروارد که 

intelligence( برای کودکان شهرت فراوانی دارد، به بررسی 
این فاصله عظیم پرداخته است. گاردنر هفت نوع جداگانه 
هوش )در زمینه آموزشی( را شناسایی نموده است که بنا بر 
گفته محققین، تنها ۳ نوع از آن ها در تست های هوش موجود، 

منظور شده اند.
 قبل از اینکه به معرفی انواع هوش بپردازیم، توجه شما را به 
آنچه گاردنر در کتاب خود Intelligence Reframed و در 

رابطه با فرزندانش نوشته جلب میکنیم:
  "من میخواهم که فرزندانم جهان را درک کنند، نه به دلیل 
اینکه جهان جذاب و ذهن انسان کنجکاو است. من میخواهم 
آن ها جهان را درک کنند تا در موقعیتی قرار بگیرند که بتوانند 

آن را به جایی بهتر مبدل کنند."
  این نوع متفاوتی از هوش است و شکی نیست که تبدیل 
آن به یک سوال چند جوابی کار مشکلی است. زیرا برای 
تبدیل کردن جهان به جایی بهتر، تنها یک پاسخ وجود ندارد. 
چنین به نظر میرسد که گاردنر اعتقاد دارد کودکان دارای 
انواع متفاوتی از هوش هستند که آن ها را قادر به انجام چنین 
کار جاه طلبانه ای خواهد نمود. باید صادقانه بگوییم که این 
تقسیم بندی هنوز از نظر تمام روانشناسان تایید نشده است، اما 
از طرفی، روزگار اعتقاد داشتن به یک مفهوم واحد نیز سپری 

شده است.

 هوش کلامی
با کلمات سرو کار دارد. در داستان سرایان، روزنامه نگاران 
و وکلا، این نوع هوش در اولویت قرار دارد. این هوش، اساس 
توانایی در اطلاع رسانی موثر، ترغیب نمودن، مباحثه، تدریس 
و سرگرم نمودن است. کودکانی که در این زمینه باهوش 
هستند، در بازی با کلمات و ادا کردن جملاتی که ادا کردنشان 
مشکل است )مانند جملاتی که با کلماتی یک صدا، با تکرار 
یک حرف و مانند آن ساخته میشوند: مانند قوری گل قرمزی( 
مهارت فراوانی دارند. آن ها از شنیدن صدای کلمات لذت 
می برند و کتاب خوانانی حریص یا نویسندگانی شیرین قلم 

خواهند شد. 
 هوش وابسته به منطق و ریاضی

واضح است که این نوع هوش، به معنای توانایی مغز در کار 
با اعداد و ترتیبهای منطقی است. دانشمندان، حسابداران و 
سازندگان نرم افزار از این جمله اند. کودکان دارای این اولویت 
هوشی، در درک علت و معلول، الگوهای عددی و بحث منطقی 
بسیار موفق هستند که به خصوص این آخری، در مواجهه با 

والدین بسیار مفید است. 
 کودکان دارای هوش فضایی در ترسیم تصاویر دو بعدی و 

سه بعدی، بسیار موفق هستند.  
هوش مربوط به امور فضایی و حجمی:

این هوش قابلیت تصور و تجسم ذهنی را به وجود می 
آورد که معمول ترین شغل برای چنین افرادی عکاسی و هنر 
است. این کودکان در توجه به جزئیات بصری و توانایی ترسیم 
تصاویر دو بعدی و سه بعدی، بسیار موفق و به نظر جلوتر از 
سن خود عمل می کنند. یک جنبه مهم این هوش، توانایی 
کودک در ترجمه تصاویر ذهنی به فرمی است که برای همه 

قابل درک باشد.
  هوش موسیقی

واضح است که در اینجا با توانایی درک و ایجاد ریتم و 
ملودی سر و کار داریم. یک روش شناسایی هوش موسیقی 
این است که کودک بتواند دو قطعه موسیقی نسبتا مشابه را 

از یکدیگر تشخیص دهد. داشتن هوش موسیقی و گرایش 
به آن به حرفه های مشخصی منجر میشود اما ما بزرگسالانی 
را میشناسیم که با وجود داشتن حرفه ای دیگر، از "گوش 
موسیقی" خوبی برخوردارند و میتوانند ترانه ها را صحیح 
بخوانند. پس شاید برخوردار بودن از هوش موسیقی به جای 
تبدیل شدن به حرفه شخص، به بخشی از مسیر زندگی و 

آموختن او تبدیل شود.
  هوش مربوط به حرکات جسمی

هرچند پذیرفتن این مورد برای بعضی از سنت گرایان 
روانشناسی مشکل است، اما واضح است که چالاکی و فرزی 
از جایی سرچشمه میگیرند و گاردنر این توانایی ها را به ذهن 
نسبت میدهد. کودکانی که در آموختن دروس عملی موفق 
هستند دارای چنین هوشی هستند و میتوانند ورزشکار حرفه 

ای، مکانیک، جراح یا نجار شوند.
  اگر پیش بیاید می توانند به خوبی بافتنی ببافند و عاشق 
سرهم کردن ماکت های مختلف هستند. آن ها در کلاس های 
ورزش و فعالیت های فیزیکی منتظر دستور حرکت نمیمانند. 
گاردنر در مورد این افراد به مطلب جالبی شاره کرده است؛ افراد 
دارای چنین هوشی، بسیار مستعد داشتن واکنش های غریزی 

شجاعانه هستند.   
 کودکان دارای هوش فردی می تواندد حالات و نیازهای 

دیگران را به خوبی تشخیص دهند
  هوش درون نگر

اینجا حوزه شخصیت درونی فرد است. کودکانی که در این 
دسته بندی جا دارند، قادرند حواس خود را شناسایی نموده 
و درجات مختلف یک احساس بخصوص را تشخیص دهند. 
توانایی درک و پذیرفتن خود، هوش و ادراکی است که دارنده 
آن در زمان بزرگسالی از داشتن آن خوشنود شده و قدر آن 
را خواهد دانست.   هوش درون نگر برانگیزنده خودکاوی، 
انضباط نفس، استقلال فراوان و تمایل به داشتن اهداف واضح 
و مشخص است که البته همه این موارد نباید با هم و لزوما در 

یک نفر بروز کند.
   هوش میان فردی

این نوع هوش درباره ارتباط با دیگران است. این کودکان نه 
تنها با همکلاسان خود کنار می آیند، بلکه می توانند حالات و 
نیازهای دیگران -از جمله بزرگسالان - را به خوبی تشخیص 
دهند. آن ها در این زمینه از والدین خود هم بهتر عمل میکنند.

  اخطار! این توانایی دو طرف دارد؛ خیر و شر. کودک 
دارای هوش میان فردی میتواند یک همشهری مهربان، یار 
و یاور دیگران باشد و یا از توانایی خود در کنترل دیگران و 

کلاهبرداری و امثال آن استفاده نماید.
  گاردنر شخصا اعتراف میکند که هوش کلامی و ریاضی 
- منطقی بیش از همه مورد توجه بوده و در مدارس مورد 
آزمایش قرار میگیرد. هوش مربوط به امور فضایی، موسیقی 
و حرکات جسمی بیش از هرچیز با هنر در ارتباطند که البته 
هوش وابسته به امور فضایی و حجمی در تست های هوش 

معمول جای ثابتی دارد.
  هوش درون نگرانه و میان فردی می تواند شاهد واضحی بر 
این مطلب باشد که که دسته بندی گاردنر تا چه حد میتواند 
والدین و خانواده را تحت تاثیر قرار دهد. هیچ روش واقعی 
برای آزمودن و تشخیص این نوع هوش در کودک وجود ندارد، 
اما کدام پدر و مادری است که از داشتن فرزندی که خود را 
میشناسد، منظم است و میتواند احساس غم و شادی دیگران 

را درک کرده و به آن واکنش نشان دهد، ناراضی باشد؟

در  تواند  می  فرد  هر  که  کاری  ترین  هوشمندانه  شاید     
زندگی اش انجام دهد این است که موجبات موفقیت دیگران 
را فراهم نماید چراکه از این طریق راه را برای پیروزی خودش 

هم هموار خواهد کرد.
 برای این منظور لازم است قدم هایی را بردارید و کارهایی را انجام 
دهید که شاید تا به حال به انجامشان فکر نکرده اید. اما در این میان 

ضرورت دارد که از انجام برخی کارها نیز اکیدا خودداری نمایید.
 1 -بدون فکر وقت دیگران را هدر دادن

هر زمان که دیر به قرار یا جلسه ای برسید، این پیام را به دیگران 
می رسانید که زمان شما بیش از دیگران اهمیت دارد.

 هر زمان که در فروشگاه یا سوپرمارکتی فروشنده را منتطر نگه 
می دارید تا کارت عابر بانک خود را پیدا کرده و پرداخت لیست عظیم 
خریدهایتان را انجام دهید به دیگران می فهمانید که تنها شما اهمیت 

دارید و بس.
 هر زمان که در صفی طولانی منتظر می مانید تا بطری ]بیش از 
اندازه بزرگ[ خود را فارغ از گرمای هوا و خیل عظیم جمعیتی که 
پشت سرتان ایستاده، با آسودگی خیال از آب پر کنید این را به دیگران 
می رسانید که در دنیای کوچک خود به سر می برید و این تنها دنیایی 

است که اهمیت دارد. 
همه این موارد، موضوعات در ظاهر کوچکی ]و البته آزار دهنده در 
نظر دیگران[ برای شما هستند اما آیا این کوچکی دلیل بر کم اهمیت 
بودنشان است؟ اشتباه فکر می کنید. افرادی که به امور کوچک 
آزاردهنده برای دیگران فکر نمی کنند، نسبت به مسائل بزرگ هم 

بی توجه هستند.
 نحوه برخوردتان با افراد در مورد موضوعات کم اهمیت )خصوصا زمانی 
که نقش یک مدیر را بر عهده دارید( همه چیز را در مورد شما نشان 
می دهد. بهتر است همواره طوری با اطرافیان خود برخورد کنید که 
گویی نیازهای آنها نسبت به شما از اهمیت بیشتری برخوردار است و 
مطمئن باشید که با این شیوه دیگران قطعا شما را دوست خواهند 

داشت. 
2 -نادیده گرفتن زیر دستان

نادیده گرفتن زیر دستان مساله ایست که غالبا توسط همه افراد انجام 
می شود. زمانی که قدم به داخل شرکتی می گذاریم، صرفا با افرادی 
حرف می زنیم که با آنها کار داریم و این مساله در همه حوزه ها 

مشهود است. 
در اینجا قصد داریم یک قاعده ساده را به شما نشان دهیم: برای هر 
کسی که می بینید سر تکان دهید یا لبخند بزنید یا حتی به او سلام 
کنید؛ در واقع اگر بخواهیم ساده تر بگوییم طوری رفتار کنید که به 

وجود آن فرد پی برده اید.
 رسیدن به موفقیت  

3 -زیاده خواهی )به خصوص زمانی که بیش از اندازه زود است(
تصور کنید فردی که اصلا نمی شناسیدش از شما درخواست یک 
لطف ]بزرگ[ و البته وقت گیر را کند. به احتمال زیاد درخواستش را 
رد خواید کرد. حال تصور کنید که مجددا درخواستش را تکرار کند و 
شما نیز مجددا آن را رد می کنید و متاسفانه باز هم خواسته اش را بر 

زبان می آورد منتها این بار به شکلی ملتمسانه تر. 
شاید آن فرد واقعا به کمک شما نیاز داشته باشد اما نیازهای یک فرد 
مشکل خود او هستند و این دنیا به هیچکس بدهکار نیست. در واقع 
هیچ فردی مستحق مراقبت یا کسب موفقیت نیست و تنها، شایستگی 

چیزی را دارد که به دست می آورد. 
۴ -نادیده گرفتن نیازمندان واقعی

در عین حال که نباید بی دلیل وقت ارزشمند خود را صرف دیگران 
کنیم باید این نکته را در نظر داشته باشیم که برخی از انسان ها در 
جایگاهی نیستند که بتوانند به خودشان کمک کنند. آنها به یک دست 
یاری گر نیاز دارند: چند هزار تومان پول، یک وعده غذا یا حتی یک 
لباس گرم.  در هر صورت مطمئن باشید که با انجام این کارها نتیجه 
مثبت شان را در زندگی خود خواهید دید و این نتیجه حتی به شکل 

احساسی خوشایند نسبت به خویشتن در شما نمود می کند. 
۵ -مطرح کردن سوال برای ابراز عقاید

تصور کنید وقت خوردن ناهار است و از فردی که کنارتان نشسته این 
سوال را می پرسید که آیا به اثربخشی بازاریابی از طریق شبکه های 

اجتماعی ایمان دارد؟
آن شخص پاسخ می دهد: تصورم این است که در شرایط درست 
اینطور است و آنطور و الی آخر. شما نیز دلایل و آمار و ارقام خود را 
برای متقاعد نمودن این فرد ارائه می کنید تا نشان دهید که اشتباه می 
کند و همیطنور به استدلال چینی تان ادامه می دهید و راهی برای 

فرارش باقی نمی گذارید.
 سعی نکنید ایده های خود را با استدلال های نادرست در مغز دیگران 
فرو کنید و اگر واقعا می خواهید پاسخ یک سوال را بدانید صرفا سوالتان 
را مطرح کنید و هر زمان که نوبت به صحبت کردن شما رسید با 
پرسش دیگری سعی کنید که درک بهتری نسبت به دیدگاه آن فرد 

پیدا کنید.

 آدم ها آنهایی را که به حرف هایشان توجه نشان می دهند را دوست 
دارند نه اشخاصی که شیفته خودشان هستند.

 6 -مهم جلوه دادن خود
گاهی اوقات افراد برای جلب توجه و به دست آوردن احترام سایرین 
از عباراتی نظیر »می دانی من کی هستم؟« استفاده می کنند، غافل 
از اینکه این قبیل جملات صرفا آنها را اشخاصی مغرور و کم اهمیت 

جلوه می دهد.
 به دیگران بگویید که واقعا برای خودتان کسی هستید اما به یاد داشته 
باشید که آدمها بیشتر افرادی را دوست دارند که متواضعانه رفتار می 

کنند و هیچگونه حس برتری نسبت به آنها ندارند.
 ۷ -تشخیص ندادن موقعیت های جدی

شخصیت های غیرمعمولی اغلب آدم های جالبی هستند اما تا زمانی 
که شرایط جدی نشده باشد. متاسفانه برخی از افراد نمی توانند از »ابراز 
کردن فردیت خود« در هر شرایطی جلوگیری نمایند و همواره باید 

خود را مطرح کنند. 
اینکه شخصیت جالب و سرگرم کننده ای دارید بر اطرافیان تان واضح و 
مبرهن است اما زمان هایی هم وجود دارد که باید جدی باشید و شوخ 

طبعی خود را کنار بگذارید.
 راههای رسیدن به موفقیت

  8 -دست انداختن دیگران به تقلید از خودشان
برخی افراد خود را محق می دانند تا هرطور که دوست دارند در مورد 
خودشان حرف بزنند و خصوصیات شخصی شان را دست مایه خنده 
دیگران کنند اما این اجازه را به دیگران نمی دهند که در مورد همان 

موضوعات حرفی به میان بیاورند.
 مدل مو، وزن، اوضاع نامطلوب کاری و همسر و فرزندان از جمله 
چیزهایی هستند که بسیاری از افراد در مورد آنها شوخی می کنند اما 

دیگران را مجاز به صحبت کردن در مورد آنها نمی دادند.
 هیچوقت تصور نکنید افرادی که در مورد خودشان شوخی می کنند با 
این کار مجوز لازم را به شما می دهند تا همان شوخی را با آنها کنید.

 9 -تواضع بیش از اندازه برای جلب توجه
این خصیصه در واقع نوعی خودستایی است که در آن فرد با کم 
اهمیت جلوه دادن یک ویژگی برجسته خود )مثلا گفتن این جمله: 
فلان کشور که سفر خارجی محسوب نمی شود( سعی دارد جلب 

توجه نموده و خود را مطرح نماید.
 در نظر داشته باشید که کارمندانتان علاقه ای به اطلاع از نگرانی و 
استرس شما قبل از حضور در یک کنفرانس مهم را ندارند و تمایلی به 
شنیدن گله های شما در مورد هزینه های تعمیر و نگهداری دو خانه 

بزرگ ندارند.
 10 -تحمیل کردن عقاید

قطعا هر فردی اطلاعات جالب و مهمی در مورد موضوعات محتلف 
دارد اما بهتر است آنها را در موقعیت های درست با دیگران در میان 
بگذارد. تا زمانی که کسی از شما سوالی درباره موضوعی نپرسیده بهتر 

است حرفی از آن به میان نیاورید.
 اطلاعات شما ]مثلا یک رژیم غذایی تجویز شده از سوی پزشک[ 
صرفا در مورد شخص شما کاربرد دارد نه افراد دیگر پس بهتر است که 

خط به خط جزئیات آن را برای خودتان نگه دارید.

10کاری که برای رسیدن به موفقیت نباید انجام دهید 

در دولت تدبیر و امید صورت گرفت:

احداث بیش از 117 کیلومتر 
شبکه فشار متوسط  برق در قم

مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم در تشریح عملکرد این شرکت 
از ابتدای دولت تدبیر و امید از  احداث شبکه فشار متوسط زمینی  و هوائی به 

طول 11۷ کیلومتر خبر داد.
مهندس  مهدی آهنین پنجه با تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان 
رجائی و باهنر ،به تشریح برخی از اقدام های شرکت توزیع نیروی برق استان قم در دولت 
تدبیر و امید پرداخت واظهارداشت: در طول دو سال گذشته نصب  تعداد ۶۸۷ ترانس 
برق با ظرفیت 22۱ مگاولت آمپر، احداث شبکه فشار ضعیف زمینی و هوائی به طول 9۷ 
کیلومتر و احداث شبکه فشار متوسط زمینی و هوائی به طول ۱۱۷ کیلومتر و  همچنین 

جذب و تامین برق تعداد 44 هزار مشترک جدید صورت گرفته است. 
تأمین سیستم روشنایی پردیسان

مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم در بخش دیگری از سخنان خود به تأمین 
سیستم روشنایی پردیسان اشاره کرد و گفت: با احداث شبکه  روشنائی به طول ۵2 
کیلومتر میزان قابل توجهی از مشکلات سیستم روشنائی پردیسان برطرف شده است . 
مهندس آهنین پنجه در ادامه از بهره برداری تعداد ۷۸ طرح برقی با صرف اعتباری بالغ 
بر ۵۶ میلیارد ریال در ایام هفته دولت خبر داد و به برخی از مناطق مورد بهره برداری 
آن اشاره و تصریح کرد: این پروژه ها در مناطق مختلف استان از جمله  امامزاده ابراهیم، 
ایستگاه راه آهن ،چهارمردان ،چهل اختران ،بلوار ۱۵ خرداد،۶۰ متری نوقطار و همچنین 
پردیسان و روستاهای جنت آباد، مرادآباد ، حصار شنه،قباد بزن و حسین آباد است که با 

نوسازی ،توسعه وبهینه سازی شبکه همراه بوده است.

به مناسبت هفته دولت  صورت می گیرد :    

نظرسنجی از مردم 
درباره خدمات هواشناسی استان قم

مدیر کل هواشناسی استان قم، در آغاز هفته دولت ، ازاجرای طرح نظر سنجی 
تلفنی از مردم استان قم خبر داد.

به گزارش روابط عمومی هواشناسی استان قم، یحیی زارع مدیر کل هواشناسی استان 
گفت: از ابتدای هفته دولت و از دوم شهریور ماه ، طرح نظر سنجی از مخاطبان عام   
وخاص اداره هواشناسی استان قم، اجرایی می شود. وی افزود : طرح نظر سنجی شامل دو 
بخش است که بخش اول  مربوط به مخاطبان عام خدمات هواشناسی است وهمه مردم 
استان قم را شامل میشود و بخش دیگر، نظر سنجی از مخاطبان خاص است که سازمان ها 
،ارگان ها ، مدیران،  رابطان اداری، دانشجویان، کشاورزان، خبرنگاران و.... را  شامل می شود. 
این مسئول ادامه داد:خدمات هواشناسی به مخاطب عام ، بیشتر در حوزه پیش بینی 
هاست؛ اما مخاطبان خاص مجموعه ای از خدمات متنوع را از این اداره دریافت می کنند 
و ارتباط ما با آن ها بیشتراست. زارع درباره جزییات این طرح گفت : برای اینکه  نتایج این 
نظر سنجی، به عنوان یک تحقیق علمی ، قابل تعمیم باشد اطلاعات دقیقی از مناطق  قم 
و بخش های استان تهیه و با نمونه گیری دقیق به صورت رندمی، با افراد نمونه مصاحبه 
تلفنی انجام و پرسشنامه های طراحی شده تکمیل می شود.  وی خاطر نشان کرد: بخش 
دوم این نظر سنجی، مصاحبه حضوری با مخاطبان خاص و تکمیل پرسشنامه است.  مدیر 
کل هواشناسی استان قم اظهار امید واری نمود: نتیجه این طرح بتواند در ارتقای کیفیت 

خدمات هواشناسی  به مخاطبان عام و خاص مثمر ثمر باشد.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی:

40 درصد مستمری بگیران تامین اجتماعی 
حداقل حقوق را دارند

 مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، اظهارداشت: ۴0 درصد مجموع مستمری 
بگیران تامین اجتماعی از حداقل حقوق و دستمزد برخوردارند. 

دکتر سید تقی نوربخش در مراسم تجلیل از داروسازان و پزشکان تامین اجتماعی با اشاره 
به پرداخت 42۰۰ میلیارد تومان به صورت ماهانه در هر یک از ماه های تیر و مرداد امسال 
به مستمری بگیران زیر پوشش تامین اجتماعی، گفت: این مبلغ بابت تعهدات پرداخت 
شده و پرداخت آن کار بسیار بزرگی بوده است. وی افزود: در حالیکه  به علت شرایط و 
فشارها در برخی موارد حقوق کارکنان دولت گاه با تاخیر پرداخت شده ، سازمان تامین 
اجتماعی در دو سال اخیر حتی یک روز هم تعهدات مالی اش را با تاخیر پرداخت نکرده 
است. نوربخش این مسئله را عامل حفظ آرامش مستمری بگیران تامین اجتماعی دانست 
و گفت: 4۰ درصد مجموع مستمری بگیران تامین اجتماعی از حداقل حقوق و دستمزد 
برخوردارند. مدیرعامل سازمان تامین  اجتماعی با اشاره به رویکرد دولت یازدهم به اولویت 
دادن بحث سلامت گفت : در سال 9۳ دولت علاوه بر بودجه عمومی، ۷4۰۰ میلیارد تومان 
برای سلامت مردم اختصاص داد که بیمه شدگان  تامین اجتماعی از آن بهره مند شدند. 
نوربخش افزود : شرایط نابسامان در این بخش، که در پایان دولت دهم به اوج خود رسیده 
بود با طرح تحول سلامت بهبود یافت. وی کاهش فرانشیز به زیر ۶ درصد را از ویژگیهای 
طرح تحول سلامت دانست و افزود : برای بیمه شدگان تامین اجتماعی در شهرها، بین 4 

تا ۶ درصد فرانشیز پرداخت شد. 
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با بیان  دبیر شورای مرکزی مجمع نیروهای خط امام 
اینکه دامنه  جریان اصلاح طلبی باز است افزود:  شعار 
جریان اصلاح طلبی یا با من یا بر من نیست. طیف اصولگرا 
وحدت را چنین تعبیر می کنند که وحدت یعنی همه با 
من، ولی اصلاح طلبان وحدت را "همه با هم" تعبیر می 
کنند. آنچه که وحدت واقعی را ایجاد می کند " "همه با 
من" نیست، اتفاقا "همه با من" انشقاق می آورد. وحدت 
واقعی " همه باهم" بودن است، هر کسی به مردم و باورهای 
آزادیخواهانه معتقد باشد با ما است و لازم نیست این افراد 
در همه موارد مثل من یا ما فکر کنند؛ چون این اصلا امکان 

ندارد.
با  گو  و  گفت  در  غفاری  هادی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
به  اشاره  اطلاع رسانی و خبری جماران ضمن  پایگاه  خبرنگار 
اهمیت انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان که در 
اسفند ماه برگزار خواهد شد، اظهار کرد: طبعا هیچ کسی نمی تواند 
جلو اراده ملی بایستد. وقتی جامعه ای به حدی از رشد اجتماعی 
برسد دیگر نمی شود در مقابل اراده آن جامعه ایستاد و چیزی را 

به او تحمیل کرد.
وی افزود: جریان اصولگرا امروز نتیجه مدیریت خود را نشان 
داده است.  رفتار برخی از آنها نه بر مبنای اصولگرایی و نه بر اساس 

دین مداری بوده است.
امروز  مردم  اینکه  بیان  با  طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  این 
انتخاب  با  مردم  از گذشته هستند، خاطرنشان کرد:  هشیارتر 
سال 92 یک نه بزرگ به وضعیت چند ساله گذشته گفتند. 
همه بخوبی می دانند بقای یک ملت و یک جامعه در این است 

که حرمت آزادی مردم حفظ شود. نباید کاری کنیم که مردم 
نخواهند باشیم. مردم نظام اسلامی را دوست دارند و حاضرند 
برای آن فداکاری کنند. مردم به این فهم رسیده اند و فکر می 
کنم چنانچه در گذشته فرجه داده اند در این مقطع هم فرجه 

ای خواهند داد.

از  طیفی  شدن  نزدیک  مورد  در  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
اصولگرایان میانه رو به اصلاح طلبان در انتخابات آتی مجلس 
تصریح کرد: عده ای متوجه شده اند قسمتی از اصولگراها آنچنان 
که مدعی اصولگرایی اند، اصولگرا نیستند. شخصی مثل آقای 
ناطق نوری سیاسی کاری نمی کند، آدمی است که خوب می 

فهمد و وضعیت را می بیند، او دید که طیفی از اصولگراها چنین 
رفتار می کنند، برای همین نگاهش به برخی از آن افراد عوض 

شده است.
غفاری با طرح این سئوال که پول ها کلان در دوره گذشته کجا 
رفته و عملکرد آدم هایی که هاله نور را دیدند چگونه بوده است، 
ادامه داد: نزدیک تر شدن طیفی از اصولگرایان به اصلاح طلبان 
صحنه سازی نیست، آنها واقعا به این طرف متمایل تر شده اند. 
نمی گویم آنها کاملا مثل ما فکر می کنند، ولی تا حدی زیادی این 

اندیشه را پذیرفته اند.
وی با بیان اینکه دامنه  جریان اصلاح طلبی باز است، بیان 
کرد:  شعار جریان اصلاح طلبی یا با من یا بر من نیست. طیف 
اصولگرا وحدت را چنین تعبیر می کنند که وحدت یعنی همه 
با من، ولی اصلاح طلبان وحدت را "همه با هم" تعبیر می کنند. 
آنچه که وحدت واقعی را ایجاد می کند "همه با من" نیست، اتفاقا 
"همه با من" انشقاق می آورد. وحدت واقعی " همه باهم" بودن 
است. لازم نیست در همه موارد مثل ما فکر کنند، چون این اصلا 
امکان ندارد. ما صفر یا بیستی فکر نمی کنیم. از نظر ما ۱4 هم 
قبول است، ۱۶ هم قبول است؛ ولی برخی وقتی نمره می دهند یا 

صفر می دهند و یا 2۰.
دبیر شورای مرکزی مجمع نیروهای خط امام با اعلام اینکه آیت 
ا... هاشمی رفسنجانی حتما در انتخابات مجلس خبرگان شرکت 
خواهند کرد، خاطر نشان کرد: حضور آیت آلله هاشمی در انتخابات 
مجلس خبرگان به عنوان حضور شیخ الطائفه می تواند مهم و مؤثر 
باشد. کسی هم جرات رد صلاحیت آیت ا... هاشمی  در انتخابات 

آینده را ندارد. 

گفت و گو : سعید سیف

»نتیجه انتخابات مجلس بستگی به اتحاد، انسجام و وحدت 
این طیف دارد، اینکه اصلاح طلبان بتوانند افراد شایسته، قانونمدار 
و عادلی را معرفی کنند و مورد حمایت قرار دهند. کسانی که 
تندرو نباشند. از سوی دیگر، برخی جریانات سیاسی اتحاد اصلاح 
طلبان و حامیان دولت را تا انتخابات مجلس بر نمی تابند« این را 
مسعود پزشکیان نماینده اصلاح طلب مجلس نهم می گوید وی 
معتقد است، لیست متحد حامیان دولت و اصلاح طلبان می تواند 
اکثریت کرسی های مجلس را تصاحب کند. مشروح گفت و گوی 
دکتر مسعود پزشکیان را با پایگاه خبری و تحلیلی ندای ایرانیان 

در ذیل آمده است: 

چند ماه تا انتخابات مجلس دهم بیشتر نمانده است، 
معمولا فعالین سیاسی دور نمایی از آینده تحولات سیاسی 
دارند. پیش بینی شما از نتیجه تحولات در انتخابات مجلس 

آینده چیست؟ 
بی تردید نتیجه این دوره از انتخابات به دلایل متعدد سیاسی 
و رد صلاحیت ها غیر قابل پیش بینی است. اصلاح طلبان عزم 
در  اما  داده اند  نشان  مجلس  انتخابات  در  حضور  برای  را  خود 
حال حاضر آن ها هم مانند گروه سیاسی رقیبشان فاقد انسجام 
و برنامه تدوین شده ای هستند. به نوعی می توان گفت انتخابات 
آتی بسیار پیچیده خواهد بود. اما بیش از هر چیز وحدت اصلاح 
طلبان است که می تواند باعث موفقیتشان شود. عده ای دلشان 
نمی خواهد چه آگاهانه، نا آگاهانه، خواسته و یا ناخواسته به خاطر 
اختلاف دیدگاه هایی که با دولت دارند، این دولت موفق شود. البته 
نمی گویم همه کارهای دولت خوب و یا بدون نقص است بلکه 
معتقدم اگر دست به دست هم دهیم و دولت و مجلس هم بخواهند 
آن اشکالات و مسائل در چارچوب قانون حل می شود و ما می توانیم 
به اهدافی که به دنبالش هستیم دست پیدا کنیم. در غیر این 
صورت نقد و انتقاد و کارشکنی نتیجه اش این است که این دولت 
هم یا دوره اش می گذرد دولت دیگری روی کار می آید یا همین 
دولت برای دور بعدی باقی می ماند اما ما باید فرصت ها را از دست 

ندهیم. زیرا به این سادگی فرصت ها برنمی گردد و باید تلاش کنیم 
انسجام ملی را حفظ کرده و از دامن زدن به اختلافات اجتناب شود. 

برخی از اصلاح طلبان بر ائتلاف با اصولگرایان معتدل 
تاکید دارند لطفا بفرمایید انجام چنین ائتلافی ممکن است؟ 
اول باید ببینیم خود اصلاح طلبان یکی هستند که بخواهند 
با اصولگرایان یکی شوند. قدم اول این است که آدم های حاضر 
در جناح های مختلف نگاه ها و سلایق خودشان را روی یک اصول 
کلی به هم نزدیک کنند، سپس با گروههای اجتماعی دیگر نزدیک 

شوند. 

شما نزدیک شدن یا   همان یکی شدن را در اصلاح طلبان 
کار سختی ارزیابی می کنید؟ 

به هرحال دربین خود ما چنین مشکلی وجود دارد، ما ظاهرا 
کنارهم هستیم، ما سلایق خاص خودمان را داریم. اینگونه نیست 

که همه مثل هم فکر کنند. 

ائتلاف  این  یازدهم  ریاست جمهوری  انتخابات  در  اما 
شکل گرفت؟ 

خب انتخابات ریاست جمهور یک بحث کلان است اما آن ها 
الان در مطالبات و سلایقشان باهم دعوا و اختلاف دارند. در آن 
انتخابات تلاش شد برای اینکه یک گروه رای نیاورد، گروه دیگری 
انتخاب شود. حتی در مجلس هم ما می بینیم که آقایان می گفتند 
ما احمدی نژاد را قبول نداشتیم اما چون نمی خواستیم فلان کس 
بیاید از او حمایت کردیم بعد که دیدند او کار را خراب کرد دبه 
کردند. به هرحال من معتقدم اگر انتخاب ها سازمان یافته انجام 

شود دیگر کسی نمی تواند دبه کند. 

برای یکی شدن اصلاح طلبان و اصولگرایان معتدل به 
محوریت شخص خاصی نیاز است؟ 

بازهم می گویم این آدم ها باید دردرون خودشان یکی شوند، 
احزاب، گروه ها یا سلایق به یکی شدن نزدیک شوند. اصلا سئوال 
من این است که مگر اصولگرایان یا اصلاح طلبان در درون خودشان 

یکی هستند که بخواهند برای یکی شدن ائتلافی داشته باشند. 

یعنی در رسیدن به لیست واحد هم موفق نمی شوند؟ 
ممکن است درجایی یک تعداد اصلاح طلب با تعدادی اصولگرا 

بتوانند یک لیست بدهند اما این به معنای یکی شدن نیست. 

شانس اصلاح طلبان را در مجلس دهم چطور می بینید؟ 
نتیجه انتخابات آتی بستگی به اتحاد، انسجام و وحدت این 
طیف دارد، اینکه اصلاح طلبان بتوانند افراد شایسته، قانونمدار و 
عادلی را معرفی کنند و مورد حمایت قرار دهند. کسانی که تندرو 
نباشند. از سوی دیگر، برخی جریانات سیاسی انسجام  اصلاح 

طلبان و حامیان دولت را تا انتخابات مجلس بر نمی تابند. 

شما یکی شدن اصلاح طلبان با دولتی ها را به نفع این 
جریان سیاسی می دانید؟ 

طبیعتا اگر هرچقدر ما بتوانیم خودمان را به وحدت نزدیک تر 
پیدا  بالاتری  اجتماعی  گذاری  تاثیر  و  سازندگی  قدرت  کنیم، 

خواهیم کرد. 

عملکرد دولت آقای روحانی می تواند در پیروزی اصلاح 
طلبان نقش داشته باشد؟ 

ببینید در فضایی که داده ها شفاف نیست، یک عده می توانند 
این عملکرد را تخریب کنند و عده ای دیگر آن را بزرگ جلوه دهند، 
بستگی دارد از چه زاویه ای به مسائل نگاه شود، درواقع ازآنجایی 
که روند کار براساس اطلاعات و شفافیت نیست از هردو طرف 

می شود امتیاز گرفت.

اخبار
واکنش احمدی مقدم به تکذیب سخنانش: 

گرد و خاک ها که خوابید، صحبت می کنم
 فرمانده پیشین نیروی انتظامی فعلا قصد ندارد به آنچه درباره مصاحبه 

اخیرش گفته می شود، پاسخ دهد.

گفت و گوي اخیر اسماعیل احمدي مقدم با هفته نامه رمز عبور که به مسائل پس از 
انتخابات ریاست جمهوري ۸۸ پرداخته بود، با تکذیبیه هاي پیاپي اي روبرو شد. از دفتر 
محمود احمدي نژاد گرفته تا روابط عمومي مجلس، حزب مجمع روحانیون مبارز و ... بخش 

هایي از این گفت و گو را رد کردند.
اما او در گفت و گو با خبرآنلاین گفت که »فعلا قصد مصاحبه ندارم«.

احمدي مقدم در پاسخ به سوالي که به تکذیبیه هاي یاد شده اشاره داشت، با خنده 
گفت: فعلا هر صحبتي بکنم، تکذیب مي شود! مگر اینکه چیزهایي بگوییم که همه 

خوششان بیاید!
او که مي گفت »فعلا پیش برویم، ببینیم چه مي شود«، ادامه داد: بگذارید گرد و خاک 

ها بخوابد، بعد صحبت مي کنم.

علی مطهری:

 رئیس جمهور باید از حقوق مردم 
حراست کند

یک نماینده مجلس نهم گفت: شاید اظهار نظر رئیس جمهور فرصت خوبی را 
فراهم کرده باشد که درباره نوع نظارت شورای نگهبان ارزیابی انجام شود.

علی مطهری در مورد اظهار نظر رئیس جمهور در مورد شورای نگهبان و هجمه های 
انجام گرفته به وی تصریح کرد:  آقای رئیس جمهور یک نظریه را مطرح کرده و به دلیل 
اینکه وی مطابق اصل ۱۱۳ قانون اساسی مسئول اجرای قانون اساسی است، چنین حقی 

را دارد که از حقوق مردم حفظ و حراست کند.
به گزارش ایلنا، نماینده مردم ری تهران و شمیرانات و اسلامشهر در مجلس 
اظهارات رئیس جمهور  به  افرادی که نسبت  ادامه داد:  شورای اسلامی همچنین 
واکنش نشان داده اند، حداکثر از طریق استدلال به مسائل مطرح شده از طرف وی 
پاسخ دهند. البته جای امیدواری دارد استدلال ها به منظور کشف حقیقت باشد 

تا رفتار سیاسی.
مطهری همچنین ادامه داد: شاید اظهار نظر رئیس جمهور فرصت خوبی را فراهم کرده 
باشد که درباره نوع نظارت شورای نگهبان ارزیابی انجام شود که این نظارت ها تا امروز برای 
کشور مفید بوده است و تا چه اندازه آثار مثبت داشته است و تا چه اندازه آثار منفی درپی 

داشته است.
وی همچنین خاطرنشان کرد: ما باید در کشور فضا را باز کنیم تا افراد بتوانند در ارزیابی 

عملکرد شورای نگهبان استدلال های خود را بیان کنند.

معاون سیاسی وزیر کشور:

مداحان حق تبلیغ انتخاباتی 
در مساجد را ندارند

در  ندارند  حق  مداحان  مثل  گروهی  گفت:  کشور  وزیر  سیاسی  معاون 
حسینیه ها و مساجد که متعلق به عموم است، له یا علیه کسی تبلیغ کنند.

محمدحسین مقیمی در خصوص اینکه آیا درخواستی برای صدور مجوز »حزب 
آزادگی« شده است، عنوان کرد: خیر، تحت عنوان چنین نامی درخواستی مطرح نشده 
یا حداقل در جریان آن نیستم اما در مورد مجمع ایثارگران درخواست به کمیسیون ماده 
۱۰ احزاب آمده و در حال بررسی است. هرگاه مجوز این حزب صادر شد آن را ابلاغ 

خواهیم کرد.
به گزارش ایلنا، وی در خصوص حضور مداحان در عرصه سیاست و اینکه اعلام شده 
قرار است مداحان برای انتخابات مجلس لیست بدهند، گفت: هر گروهی بخواهد در قالب 
تشکیلات رسمی، حزبی و قانونی فعالیت سیاسی داشته باشد، باید از کمیسیون ماده ۱۰ 

احزاب مجوز بگیرد و در   همان چارچوب فعالیت خود را انجام دهد.
معاون سیاسی وزیر کشور افزود: مردم می توانند بدون گذراندن این مراحل فعالیت های 
سیاسی خود را انجام دهند و البته پاسخگوی فعالیت های خود نیز باشند. این فعالیت ها 

دیگر نیازی به دریافت مجوز از وزارت کشور ندارد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا ورود مداحان به عرصه رقابت های انتخاباتی شائبه 
سوءاستفاده از بیت المال را ندارد، گفت: تا کسی از اموال عمومی و بیت المال سوءاستفاده 
نکند، نمی توانیم بگوییم او این کار را انجام داده یا خیر. حتی در مورد وجود چنین 
شائبه ای هم نهادهای نظارتی باید حکم بدهند تا بتوانیم بگوییم سوءاستفاده صورت 

گرفته است.
مقیمی گفت: با این حال گروهی مثل مداحان حق ندارند در حسینیه ها و مساجد که 
متعلق به عموم است، له و یا علیه کسی برای انتخابات تبلیغ کنند، چراکه اگر بخواهند 

چنین کاری را انجام دهند باید به دیگران هم این اجازه داده شود.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد:

افشای فسادی دیگر 
در دولت احمدی نژاد

فردی که در دهه ۷0 به دلیل فساد در دادگاه مجرم شناخته می شود و بر 
مبنای حکم دادگاه، اموالش مصادره شده و چندین سال هم در زندان بوده است، 

یک باره در دولت احمدی نژِاد مورد اعتماد قرار می گیرد.
به گزارش ایلنا، محمدعلی مددی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با ابراز تاسف از 
فسادهایی که در دولت گذشته اتفاق افتاده بود، گفت: در حالی که هر روز شاهد افشاگری 
رانت یا فسادی در دولت های نهم و دهم هستیم، تیم دولت قبل برای فرار رو به جلو از 

اعضای دولت یازدهم شکایت می کنند.
وی با اشاره به اسنادی که از رانت صورت گرفته در راه آهن اترک - برکت به دستش 
رسیده است، گفت: فردی که در دهه ۷۰ به دلیل فساد در دادگاه مجرم شناخته می شود 
و بر مبنای حکم دادگاه، اموالش مصادره شده و چندین سال هم در زندان بوده است، یک 
باره در دولت احمدی نژاد مورد اعتماد قرار می گیرد و پروژه ۷۰۰ میلیون دلاری راه آهن 

اترک برکت را به وی می سپارند.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با ابراز تاسف از اینکه پروژه به این مهمی را به فردی 
سپرده اند که هیچ گونه تخصص و تجربه ای در زمینه کارهای عمرانی نداشته است گفت: 
تاسف آورتر اینکه این پروژه با ترک شرایط واگذاری پروژه ها به این شخص واگذار شده 

است.
وی با اعلام اینکه پروژه را به آقای )الف - ر( واگذار کرده اند گفت: این فرد به دلیل 
ارتباط نزدیکی که با آقای خاص دولت احمدی نژاد داشته موفق شده است این پروژه 

سودآور به دست بیاورد.
مددی با اعلام اینکه )الف - ر( برای انجام پروژه ۷۰۰ میلیون دلاری راه آهن 
اترک - برکت هیچ گونه امکانات مالی و تجهیزات نداشته است، گفت: این فرد به 
پیمانکاران بزرگ کشور متوسل می شود و با استفاده از تجهیزات و امکانات مالی 
آنان، کار در ترکمنستان را آغاز می کند. اما با کمال تاسف پول هایی که از این 
بابت گرفته، به پیمانکاران نداده و در حال حاضر صدها میلیارد تومان به پیمانکاران 

بدهکار است.
نماینده میانه با اشاره به اینکه تاکنون مکاتبات بسیاری با دستگاه های قضایی، اقتصادی 
و نظارتی صورت گرفته است گفت: با این وجود هیچ واکنشی نسبت به این فرد صورت 

نگرفته است.
وی با اعلام اینکه راه آهن اترک - برکت در ادامه راه آهن شمال به جنوب روسیه 
تا دریای عمان تعریف شده بود، گفت: از آنجا که تمامی کشورهای مسیر این خط آهن 
توانسته بودند در داخل کشورشان خط آهن را بکشند، اما دولت ترکمنستان به دلیل 
مشکلات مالی نتوانسته بود این مسیر را کامل کند، تصمیم بر این شد که بانک توسعه 
اسلامی ۳۵۰ میلیون دلار و کشور ایران نیز ۳۵۰ میلیون دلار بدهد تا این خط آهن کامل 

شود به همین دلیل پیمانکار را دولت ایران تعیین کرد.
مددی با اعلام اینکه )الف - ر( پول ها را گرفت، اما کاری انجام نداد، گفت: در بازدیدی 
که مسوولان دولت ترکمنستان از پروژه انجام دادند، متوجه رانت صورت گرفته شدند و به 
همین دلیل بسیاری از مسوولان دولت ترکمنستان به دلیل کوتاهی بازداشت شدند که 
هنوز هم در زندان هستند. اما احمد - ر که عامل اصلی تمام این مشکلات بوده، اکنون 

درکشور اتریش به سر می برد.

دبیر شورای مرکزی مجمع نیروهای خط امام :

کسی جرات رد صلاحیت هاشمی را ندارد

مسعود پزشکیان عنوان کرد :

تصاحب اکثریت کرسی های مجلس توسط اعتدال گرایان و حامیان دولت

عبدا... احمدی: 

صراحت لهجه، متانت و لحن بیان، نفوذ کلامش را بالا برده 
و با صدایي شمرده، مرتب و سنجیده سخن می گوید و کلمات 
را با بهترین شکل ادا می کند. طراحی جملاتش به گونه ای 
است که گویی با این سخنوری تنها حکم سخنگویی دولت را 

کم داشته است.
با پیروزی حسن روحانی در انتخابات ریاست جمهوری 92 
محتمل ترین گزینه برای سخنگویی کسی نبود جز محمد باقر 
نوبخت که در زمان انتخابات در قامت سخنگوی ستاد روحانی 
ارتباط خوبی با رسانه ها برقرار کرده بود و نقش موثری در رساندن 

پیام روحانی به مردم داشت.
او هر هفته در قامت سخنگو و اغلب با پیراهن یقه دیپلمات 
مقابل خبرنگاران قرار می گیرد و مواضع دولت را اعلام می کند و 
در این مدت تمام تلاش خود را به کار برده که ابهامات و سوالات 

به وجود آمده در حوزه فعالیت های دولت را از برطرف کند.
نوبخت اگر چه ۶۵ سال سن دارد اما  به دلیل ظاهر آراسته 
ای که همیشه دارد و سعی می کند در برابر رسانه ها و در انظار 
عمومی خوش پوش حاضر شود ، جوان تر از سن شناسنامه ای 

اش به نظر می رسد.

در ذهن خود دنبال سخنگویی برای دولت می گشتم!
نوبخت در برنامه تلویزیونی" شناسنامه " در رابطه با حضورش 
در دولت به عنوان سخنگوی دولت می گوید: در جلسه ای که 
شهریورماه 92 با روحانی و دیگر دوستان هیات دولت داشتیم، 
روحانی گفت که جمع ما نیاز به سخنگو دارد که این کار چندان 
آسان هم نیست. ایشان به ویژگی های یک سخنگوی خوب اشاره 
کردند که وقتی آن ها را می شنیدم در ذهن خودم می گفتم این 
ویژگی ها ارتباطی با من ندارد و در ذهن خودم برای سخنگویی 
دولت به دنبال افراد دیگری در کابینه می گشتم اما در نهایت 
آقای رئیس جمهور به حقیر لطف کرد و بار بسیار سنگینی به 
من سپرده شد. گاهی اوقات صحبت ده دقیقه ای با خبرنگاران 
سخت تر از کار شبانه روزی است چون با انتخاب نابجای یک کلمه 

ممکن است تبعات ناخوشایندی در پی داشته باشد.
او که در ابتدای دولت یازدهم حکم معاونت رئیس جمهور را 
از حسن روحانی گرفته بود با آغاز به کار مجدد سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی کشور به دستور رئیس جمهور ریاست این سازمان 

را نیز عهده دار شد.

پیش به سوی اعتدال و توسعه
نوبخت در حال حاضر دبیر کل حزب اعتدال و توسعه است 
که یکی از احزاب اصلاح طلب معتدل به شمار می رود و رویه 
آن میانه روی و اعتدالگرایی است.موسسان این حزب که در سال 
۷۸ بنیان گذاری شد، علاوه بر نوبخت، محمدرضا نعمت زاده، 
اکبر ترکان، فاطمه هاشمی رفسنجانی، محمود واعظی، حسین 
موسویان، سید احمد زرهانی، مرتضی محمدخان،مجید قاسمی، 
صلاح الدین دلشاد، محمد حسن تولایی و زهرا پیشگاهی  فرد 

بودند.
این افراد پاییز همان سال و پس از دیدار با آیت ا... اکبر هاشمی 
رفسنجانی و مشورت با وی بر عملی کردن تصمیم شان جدی تر 
تشخیص  مجمع  گذاشتند.رئیس  بنیان  را  حزب  این  و  شده 
مصلحت نظام در این دیدار به آن ها گفته بود: اداره کشور با یک 
جناح فاجعه است و در عوض همه نیروهای معتدل در دو جناح 
باید متحد شوند تا توسعه سیاسی- اقتصادی را به پیش برند و 

ستون های نظام را تقویت کنند.
این حزب، در نهایت و در آستانه برگزاری انتخابات مجلس 
و  کرد  آغاز  نوبخت  دبیرکلی  با  را  خود  جدی  فعالیت  ششم 
فهرستی با سر لیستی هاشمی رفسنجانی از سوی آن ها برای 
ورود به مجلس منتشر شد که در این لیست انتخاباتی، تعدادی از 

چهره های معتدل دو جناح سیاسی کشور دیده می شد.
از  پس  رفسنجانی  هاشمی  انتخابات  آن  در  که  هرچند 
بازشماری آراء توانست در جمع ۳۰ نفره تهران قرار بگیرد، اما 
از حضور در مجلس انصراف داد اما نوبخت توانست با رأی قابل 

توجهی برای چهارمین بار از رشت وارد خانه ملت شود.

حضور در بهارستان از هیئت رئیسه 
تا تشکیل فراکسیون اعتدال

نوبخت که سابقه چهار دوره حضور مداوم در مجلس شورای 
اسلامی را از حوزه انتخابیه رشت در کارنامه دارد،طی شانزده سالی 

که در مجلس حضور داشته سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس  و در مجلس پنجم هم سخنگوی هیات رئیسه بود.

وی در مجلس ششم به همراه جمعی از همفکرانش فراکسیون 
اعتدال را تشکیل داد تا نشان دهد به اعتدال گرایی اعتقاد راسخ 
دارد و تنها را نجات کشور پرهیز از افراط و تفریط است. نوبخت از 
سال ها قبل و از دوره مجلس سوم با روحانی به دلیل مشی اعتدال 
گرایانه اش رابطه ای دوستانه و صمیمی پیدا کرد که این رابطه تا 

به امروز و در دولت یازدهم ادامه یافته است.
بیشترین  ملت،  خانه  در  آخرین سال حضورش  از  او پس 
فعالیتش را در معاونت پژوهش های اقتصادی مرکز تحقیقات 

استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام متمرکز کرد.

مناظره ای که در یاد مردم باقی ماند
اولین حزب سیاسی کشور، در  به عنوان  اعتدال و توسعه 
نیمه دوم سال ۱۳۸۳ رسماً از هاشمی رفسنجانی برای شرکت 

در انتخابات نهم در سال ۸4 دعوت به عمل آورد و آنچه که 
باعث شده است نام محمد باقر نوبخت در خاطر مردم باقی بماند، 
مناظره جنجالی او با محمد خوش چهره در انتخابات ریاست 
جمهوری سال ۸4 بود که در آن زمان نوبخت به اتفاق هم حزبی 
هایش  در حزب اعتدال و توسعه از نامزدی هاشمی رفسنجانی 
در انتخابات حمایت کرده و برای تبیین برنامه اقتصادی وی در 
گفتگوی ویژه خبری سیما مقابل خوش چهره ای نشست که برای 

دفاع از برنامه های اقتصادی احمدی نژاد به این برنامه آمده بود.
پس از سال ۸4 و با روی کارآمدن دولت نهم ، دور جدیدی از 
حیات سیاسی حزب اعتدال و توسعه شکل گرفت و حزب نوبخت 
طی سال های ۸4 تا ۸۸ یکی از احزاب اصلی منتقد سیاست های 

اقتصادی احمدی نژاد به شمار می رفت.

دعوت زودهنگام از روحانی برای ریاست جمهوری
جلسات حزب اعتدال و توسعه پس از سال ۸۸ که به صورت 
نیمه فعال درآمده بود، از سال ۱۳9۱ مجدداً آغاز شد که در برخی 
جلسات حسن روحانی نیز شرکت می کرد و شاید به همین دلیل 
بود که سخنگوی این حزب برای اولین بار در آبان ۱۳9۱، در 
نمایشگاه مطبوعات خواهان حضور  روحانی در انتخابات ۱۳92 
شد و تاکید کرد که اجرای استراتژی جذب حداکثری مطرح شده 
از سوی رهبری توسط حسن روحانی به بهترین شکل، می تواند 
تحقق یابد. این در حالی بود که در آن زمان، کمتر کسی حضور 

روحانی در انتخابات را جدی می گرفت.
نوبخت در گردهمایی حامیان حسن روحانی در ۱۶ خرداد 
92، گفته بود بعضی از کاندیداهای ریاست جمهوری می توانند 
شهردار، استاندار، وزیر و حتی در جایگاه معاون اول رئیس جمهور 
داشته  را  استانداردهایی  باید  جاری  خرداد  در 24  اما  باشند؛ 
بتواند در جایگاه ریاست جمهوری حاضر  باشیم که یک فرد 
باشد. رئیس جمهور باید یکی از رجال مذهبی و سیاسی باشد که 

روحانی این ویژگی را دارد.

کسی که فانی را باقی کرد
او  که زمانی و پیش از دوره نمایندگی مجلس، مدیر دبیرستان 
دکتر بهشتی رشت و مدیرکل آموزش و پرورش کرمانشاه بوده از 
کسانی است که نمایندگان را در جریان استیضاح علی اصغر فانی، 
قانع کرد تا به استیضاح وی رای مثبت ندهند. و در واقع معاون 
رئیس جمهور در روزی که به همراه فانی در جلسه غیر علنی 
با نمایندگان آن ها را از مشکلات بودجه ای دولت باخبر کرد، 
توانست ورق را به نفع وزیر دولت یازدهم بر گرداند.وی همچنین 
پیشتر به عنوان نماینده حسن روحانی برای همکاری با محمدرضا 
باهنر به عنوان نماینده علی لاریجانی در ایجاد ارتباط و تعامل دو 

قوه انتخاب شده بود.

او در برنامه »دیروز،امروز، فردا« که با حضور محمدرضا باهنر 
، نائب رئیس مجلس برگزار شده بود، گفت: نمایندگان مجلس 
همگی منتخب مردم هستند اما رای آن ها متعلق به یک سال 
پیش است اما رای دکتر روحانی نظر امروز مردم است و رایی 
که آقای روحانی دارد، جدیدترین ورژن رای مردم است و فکر 
می کنم نمایندگان مجلس هم به خواست مردم احترام خواهند 

گذاشت و با برنامه های دولت همراه خواهند بود.
با  برخورد  در  یازدهم  دولت  مشی  البته  دولت  سخنگوی 
منتقدانش را همراه با صبر و حلم می داند و برخی از انتقادات 
منتقدان را زودهنگام و خارج از حوزه انصاف و عدل عنوان می 

کند.

برای سخنگوی آرام و متین کابینه یازدهم

 همراه با روحانی از بهارستان تا پاستور 
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با مردم به انصاف رفتار کنید 
و در برآوردن نیازهايشان شكیبا باشید ... 

کسي را براي نیازش شرمگین نسازيد و از 
خواسته  اش باز مداريد.

پنجشنبه - پنجم شهریورماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3802 روزنامه

جریمه ۴50 هزار تومانی برای ته سیگار
گفته می شود: شهرداری ابوظبی افرادی که ته سیگار خود را به خیابان بیاندازند 4۵۰ هزار تومان 
جریمه می کند. به گزارش عصر ایران، شهرداری ابوظبی اعلام کرد از ابتدای سال 2۰۱۵ تا ماه آگوست، 
۵۶2 مورد جرم مربوط به انداختن ته سیگار در خیابان های ابوظبی ثبت کرده است. روزنامه سعودی 
الریاض نوشت: مسوولین شهرداری پایتخت امارات بیان کردند: هر کس ته سیگار خود را در خیابان 
بیندازد، به پرداخت جریمه نقدی ۵۰۰ درهم )معادل 4۵۰ هزار تومان( محکوم خواهد شد. علاوه بر 

پرداخت جریمه نقدی، فرد مجبور است ته سیگار خود را از خیابان بردارد.

دو مرز ایران با ترکیه بسته شد
گفته می شود: معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور از بسته شدن دو مرز ایران با ترکیه خبر داد و 
گفت: مرزهای رازی در حوزه شهرستان خوی و سرو در حوزه شهرستان ارومیه سه روز است که به علت 
نبود امنیت کافی بسته شده است. ذوالفقاری با اشاره به تعرضات اخیر به خودروهای ایرانی در مرز ترکیه و 
نبود نیروهای ترک، گفت: با توافق طرف ترک تمهیداتی اندیشیده شده که آسیبی به هیچکس وارد نشود.

تولید عسل بی زنبور و آبلیمو بدون لیمو
گفته می شود: تولید ۱۰ تن آبلیمو از تنها 4 لیتر اسید سولفور و گوگرد به تنهایی سود کلان بازیگران 
این تجارت غیراخلاقی را فاش می کند. کافی است بدانید در شرایطی که متوسط برداشت عسل طبیعی از 
یک کندو تنها ۳ تا ۱4 کیلوگرم است، متقلبان از یک کندو با استفاده از شکر ۸۰ کیلوگرم عسل برداشت 
می کنند و دسته دیگری عسل هایی به بازار روانه می کنند که از قند مصنوعی و بدون دخالت زنبور ساخته 
شده است. در بازار روغن زیتون نیز برخی تجار در بسته بندی های شیک، کالایی با عنوان روغن زیتون 
خارجی به مشتریان عرضه می کنند که درواقع یک نوع روغن خطرناک صنعتی و ارزانقیمت است که برای 
ساخت کرم و پمادها مورد استفاده قرار می گیرد و مصرف خوراکی آن در تمام کشورها منع شده است و 
متقلبان داخلی نیز بدون میوه زیتون و با استفاده از پارافین و روغن مایع و اسانس شیمیایی زیتون، اقدام 

به تولید روغن زیتون تقلبی می کنند.

»احسان علیخانی« به خندوانه می رود؟!
گفته می شود: احسان علیخانی در خصوص حضورش در برنامه »خندوانه« گفت: رامبد جوان بخاطر 
لطفی که به من داشته چند بار این پیشنهاد را مطرح کرده است اما متاسفانه من به دلیل سفر و یا مهیا 
نبودن شرایط در آن مقطع زمانی نتوانستم در برنامه خندوانه حضور پیدا کنم اما به امید خدا در فرصتی 

مناسب مهمان او می شوم.

رسایی به سیم آخر زد!
گفته می شود: حمیدرسایی در اینستاگرام خود، انتقاد تندی به رئیس جمهور و رئیس مجلس وارد 
کرد. به گزارش باشگاه خبرنگاران، حمید رسایی نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی در پست جدید 
اینستاگرامی خود انتقاد شدیدی به روحانی و لاریجانی وارد کرد. رسایی در این پست خود، از بررسی لایحه 
برجام و رسیدگی به طرح عدم کفایت سیاسی روحانی به عنوان تنها کارهای عقب مانده مجلس یاد کرد.

رد پای جریانی کنترل شده در تخریب چهره ی شجریان
گفته می شود: تندروها معتقدند شجریان محبوبیت خود را از دست داده و به همین علت بلیت های 
کنسرتش فروش نرفته درحالی که به نظر می رسد در چنین اتفاقی ردپای برنامه ریزی های بلندمدت 
جریان هایی خاص دیده می شود.با نگاهی به مباحث مطرح شده؛ در لغوِ کنسرت شجریان بیشتر به نظر 
می رسد سلیقه ی مخاطبانی که به کنسرت می روند توسط جریانی خاص کنترل شده است. البته موضوع 
دیگری که می توان به آن اشاره کرد؛ شرایط نامساعد و ناامن ترکیه است. طی چند ماه گذشته در این 
کشور بمب گذاری های متعددی رخ داده و همین مسئله باعث ایجاد وحشت میان ایرانیان شده است و 

چند خودرو ایرانی نیز در همین جریانات منفجر شده اند.

اولتیماتوم تازه بانک مرکزی به صرافان
گفته می شود: برخلاف آنچه که در روزهای اخیر از سوی مقامات بانک مرکزی مبنی بر عدم تمدید 
مهلت صرافی ها برای انطباق با دستورالعمل جدید نحوه فعالیت و تاسیس آنها اعلام شده بود و حتی عنوان 
کرده بودند که برای برخورد با صرافانی که مهلت آنها به پایان رسیده به طور قطعی پلمب در دستور کار 
نبوده ولی با آنها برخورد خواهد شد، این بانک در روز دوم شهریور ماه طی نامه ای به تمامی صرافانی که 
برای افزایش سرمایه اقدام نکرده اند نامه اخطار آخر را ارسال کرد. بنا بر آنچه بانک مرکزی در اخطاریه خود 
به صرافی ها اعلام کرده مهلت آنها ۱۰ روز دیگر تمدید شده است این در حالی است که پیش تر معاون 
نظارت بانک مرکزی تاکید کرده بود که مهلت قابل تمدید نبوده و حتی در اختیار این بانک نیست. از 
سویی دیگر با اتمام مهلت ۱۰ روزه یعنی ۱2 شهریورماه امسال ، فعالیت صرافانی که مراجعه نکرده  اند به 

پایان رسیده و پلمب خواهند شد.

ماجرای اختلاف بانک ایران زمین و بانک سپه
گفته می شود: تقوی نژاد مدیر عامل بانک سپه با بیان این که ما در اصل اختلافی با بانک ایران 
زمین نداریم بلکه مطالبات ما از آنها مطرح است، اظهار کرد: در واقعیت مطالبات بانک سپه از موسسه 
مولی الموحدین است. وی اظهار کرد: در سال ۱۳9۰ شرکت تعاونی بهمن ایثار دچار مشکلاتی شد 
که بانک مرکزی آن زمان برای ساماندهی این شرکت، موسسه مولی الموحدین را مسوول ساماندهی 
کرد و حدود 2۰۰ میلیون تومان خط اعتبار برای آن در نظر گرفت، اما با توجه به این که موسسه مولی 
الموحدین و بانک ایران زمین در آن زمان اجازه فعالیت نداشتند خط اعتباری در اختیار بانک سپه 
قرار گرفت تا بانک سپه آن را در اختیار موسسه مولی الموحدین قرار دهد که در این میان بانک ایران 
زمین ضمانت نامه ای را برای بانک سپه صادر کرد. مدیر عامل بانک سپه گفت: اما بانک مرکزی آن زمان 
در مدت شش ماه خط اعتباری پرداختی را تسویه کرد که البته نباید این کار را انجام می داد. اما در 
این میان بانک سپه با وجود مراجعه به بانک ایران زمین نتوانست طلب خود را پس بگیرد. وی با بیان 
این که یکی از گلایه های ما از مدیران میانی بانک مرکزی همواره این بوده که بانک سپه را در دریافت 
همکاری نکرده است، گفت: اما با مراجعه ای که به دادگاه داشتیم حکمی صادر کرده که در حال حاضر 
طلب ما از 2۰۰ میلیون به 4۰۰ میلیون تومان رسیده که ما اصل آن را وصول کردیم و به مرور در 

حال دریافت فرع آن خواهیم بود.

اصل ماجرای مرده شور اتوماتیک چینی
گفته می شود: در حالی که اخیرا موضوع دستگاه شستشوی اموات چینی در مشهد سر و صدای 
زیادی بر پا کرده است، امروز گزارشی منتشر شده که در آن آمده: دستگاه های شست وشوی اتوماتیک 
اموات ساخت کشور چین نیست بلکه به صورت پروژه ای در قالب یک طرح پژوهشی داخلی پیش از این 
در مشهد رونمایی شده است. محمد پذیرا معاون اجرایی سازمان فردوس های شهرداری مشهد پیش از 
این اعلام کرده بود که: » این شهر پس از تهران از بیشترین آمار مرگ و میر برخوردار است، به همین 
دلیل ساخت دستگاهی مناسب برای شستشوی اموات از مدتها قبل در دستور کار قرار گرفته بود؛ بر این 
اساس پس از کسب نظر مراجع این پروژه در قالب یک طرح پژوهشی در دانشگاه فردوسی مشهد، مورد 

پیگیری قرار گرفت«.

شرط ظریف برای ورود به گفت و گو با امریکایی ها
گفته می شود:"محمدجواد ظریف" در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت، رفتار 
آمریکایی ها را رصد می کنیم و بعد تصمیم می گیریم که آیا در موضوعات دیگر گفت وگو به 

مصلحت کشور است یا خیر.

شورای شهرقم  سیاسی عمل می کند 
گفته می شود: یک عضو شورای شهر قم با بیان اینکه به مصلحت مردم، مجموعه شهر و 
حتی کشور نیست که شوراهای شهر و روستا وارد مسائل سیاسی شوند، گفت: مسئولیت نظارت 
بر عملکرد شوراهای شهر و روستا، برعهده دستگاه های نظارتی استان، شورای عالی استان ها 
و برخی مراکز دیگر است، اما متأسفانه در شهر قم و با وجود آنکه مشاهده می کنیم، شورای 
شهر سیاسی عمل می کند ولی تاکنون دستگاه های نظارتی در این ارتباط خوب و با دقت عمل 

نکردند، که مانع از این روند باشند.

قیمت چند خودروی داخلی کاهش یافت
گفته می شود: قیمت چند مدل از خودروهای داخلی در بازار آزاد در هفته جاری کاهش یافته است.

به گزارش خبرنگار ایسنا، در این هفته قیمت پراید SE۱۱۱ معادل ۱۰۰ هزار تومان، پارس سال ۱۰۰ 
هزار تومان، پژو 2۰۶ تیپ ۵ معادل دو میلیون تومان، پارس تندر یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان، تندر 
اتومات ۵۰۰ هزار تومان و تندر 9۰ مدل E2 معادل ۷۰۰ هزار تومان کاهش یافته است. همچنین قیمت 
کارخانه ای چند محصول مونتاژی شرکت کرمان موتور نیز به طور میانگین یک میلیون تومان افزایش 
یافته است. این افزایش قیمت در حالی است که شورای رقابت تاکنون اعلام رسمی مبنی بر صدور مجوز 
برای افزایش قیمت محصولات کرمان موتور نداشته است و مشخص نیست این افزایش قیمت با مصوبه 

قانونی شورای رقابت بوده است یا خیر.

نامحرمانه

طنز قمی

اخبار

تو بوگو من چو کنم
چه جوری بگم که با من بیدل چه ها نکَِه 

گوندوله های مهر گوروندو رها نکَِه
این قلب صاب مرده من عین چزّه شد

آتیش به جون گرفته چه آتش به پا نکَِه
آی ونگ و ویله کردم و حِی جِزبلا زدم

هیشکه به ناله های دلم اعتنا نکَِه
خال وارسی شدم که ببینم کجا میره

زول زه به من خلاصه که شرم و حیا نکَِه
اون گفته بود میکُشمش اگ ببینمش

اون دید منو به عهد خودِش هم وفا نکَِه
گفتم یه ماچ بده به خدا باس مریض میخوام

درد من مریض که اصلا دوا نکَِه
از هر چه داشتم به خدا من که بشِ دادم

آخه نگف کی هسّی و قرض و ادا نکَِه
با مشت حِی کوفید به بن و بند دنده هام

فکر من ولیجه ی یه لا قبا نکَِه
تو بوگو من چو کنم من دیگه بیچاره شدم

باس همه هر کاری که امَ کاری باس ما که نکَِه
گفتم به چک برو که دیگه نخوامت تو رو
در رفت و رفت پشت سرش هم نیگا نکَِه

خوش اومدی جونم

استاندار قم:

ظرفیت های منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان روز به روز افزایش یابد

استاندار قم به مناسبت هفته دولت به همراه جمعی از مسئولان 
استانی از  منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و بخش سلفچگان بازدید 

و مشکلات این بخش را مورد بررسی قرار داد.

مهندس سید مهدی صادقی پس از بازدید از سایت منطقه ویژه  در جلسه 
شورای اداری بخش سلفچگان که در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و با 
حضور مدیران دستگاه های اجرایی استان برگزار شد، طی سخنانی با تبریک 
دهه کرامت و میلاد امام رضا)ع( و گرامیداشت هفته دولت، یاد و خاطره 

شهیدان رجایی و باهنر و دیگر شهدای دولت را گرامی داشت.
صادقی با اشاره به نامگذاری امسال به نام همدلی و همزبانی دولت و ملت، 
همدلی را یک اصل اساسی و نیاز مستمر بین دولت و ملت دانست و تصریح 

کرد: این شعار نباید منحصر به امسال باشد.
وی نقش همدلی و همزبانی در پیشبرد برنامه های دولت را مورد توجه قرار 
داد و گفت: امیدوارم ما مسئولین با صداقت، تعهد و امانتداری در مسئولیت 
بتوانیم زمینه جلب مشارکت عمومی را فراهم سازیم و بر ضرورت هم افزایی 
در فعالیت ها برای بهره مندی حداکثری از حداقل امکانات و منابع تاکید کرد.

نماینده عالی دولت در استان با اشاره به اهمیت منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان، از آن به عنوان یکی از مهم ترین مناطق ویژه اقتصادی کشور یاد 
کرد و افزود: واحدهای تولیدی بزرگی در این منطقه مشغول فعالیت هستند 
، وی ضمن تشکر از تلاش همه مسئولان و مدیران منطقه ویژه و بخش 
سلفچگان  در انجام وظایف خود، گفت: با توجه به اینکه در گذشته و قبل 
از مسئولیتم در استان قم به این امر واقف بوده ام اما در بازدیدی که امروز 
از این منطقه داشتم از نزدیک به این واقعیت پی بردم که این منطقه قابلیت 
فعالیت واحدهای تولیدی مهمی را می توانند داشته باشد. همانطور که هم 
اکنون بخش های مهمی در حال فعالیت در این مجموعه می باشند و باید 

تلاش نمود تا ظرفیت های این منطقه روز به روز افزایش یابد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مطرح کرد:

حرکت های داوطلبانه بسیج اصناف 
برای ترویج اقتصاد مقاومتی

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: تاکنون 
بسیجیان سازمان اصناف سپاه استان قم در برنامه های مختلف 
و  داشته اند  پرشوری  حضور  اجتماعی  و  اقتصادی  فرهنگی، 
حرکت های داوطلبانه آنها برای ترویج فرهنگ اقتصاد مقاومتی قابل 

تقدیر است.

احمد ذاکری سه شنبه شب در همایش روز قشر بسیج اصناف که در سالن 
همایش ساختمان اداری اصناف استان قم برگزار شد، از رسالت  جامعه اصناف 
برای تحقق اقتصاد مقاومتی یاد کرد و افزود: جامعه اصناف در تحقق برخی از 
ارکان مطرح شده در اقتصاد مقاومتی توسط رهبر انقلاب اسلامی نقش ویژه ای 
دارند. وی با اشاره به برخی از فعالیت های انجام شده توسط سازمان بسیج 
اصناف استان قم خاطرنشان کرد: تاکنون بسیجیان این سازمان در برنامه های 
مختلف فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی حضور پرشوری داشته اند و حرکت های 

داوطلبانه آنها برای ترویج فرهنگ اقتصاد مقاومتی قابل تقدیر است.
کرد:  خاطرنشان  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،   سازمان  رئیس 
بسیجیان بدون هیچ چشم داشت مادی برای تحقق اهداف جامعه اسلامی گام 
برمی دارند و الگوبرداری از این روحیه در جامعه اسلامی می تواند بخش های 
مختلف جامعه را به تعالی مورد نظر برساند. وی با بیان اینکه حضور پرشور 
بسیجیان در بخش های مختلف سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
دستاوردهای مناسبی به دنبال خواهد داشت، یادآور شد: ارتباط مناسبی میان 
سازمان بسیج اصناف سپاه امام علی بن ابیطالب )ع(، اتاق اصناف، اتحادیه های 
صنفی، اتاق بازرگانی و سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم وجود دارد 

که امیدواریم این ارتباط روز به روز گسترش یابد.

مدیر کل بهزیستی استان؛

مرکز بازپروری زنان آسیب دیده 
اجتماعی در قم افتتاح می شود 

بهزیستی  مرکز  افتتاح سه  از  قم  استان  بهزیستی  مدیر کل 
همزمان با هفته دولت در قم خبر داد. 

رضا سلیقه اظهار داشت: اداره کل بهزیستی استان قم به مناسبت هفته 
دولت سه مرکز به منظور ارائه خدمات بیشتر به مددجویان را افتتاح می کند.

وی ادامه داد: 2 مرکز بهزیستی که در هفته دولت افتتاح می شود به عنوان 
مرکز تأمین و توسعه خدمات بهزیستی در منطقه ۱ و 2 شهر قم است که با 
شروع به کار این مراکز، خدمت رسانی به مددجویان با سرعت بیشتری انجام 
می  شود. مدیرکل بهزیستی قم گفت: از دیگر مراکزی که همزمان با هفته 

دولت افتتاح می شود مرکز بازپروری زنان آسیب دیده اجتماعی است.
وی ادامه داد: از آنجایی که شهر قم مهاجرپذیر است به منظور کاهش 
آسیب های اجتماعی مرکز بازپروری زنان آسیب دیده اجتماعی افتتاح خواهد شد.

قم  استان  مالیاتی  امور  کل  مدیر 
اول سال جاری،  ماهه  پنج  در  گفت: 
درآمدهای  از  تومان  میلیارد   1۴3
که  شده  وصول  قم  استان  مالیاتی 
نسبت به سال 93 رشد 39 درصدی 

داشته است.
سعید حسنی ظهر روزگذشته درجمع 
به  مالیات  امروزه  کرد:  اظهار  خبرنگاران، 
عنوان مهم ترین، بزرگ ترین و اصولی ترین 
عدالت  تحقق  برای  دولت ها  درآمد  نوع 
اجتماعی و توسعه پایدار اقتصادی محسوب 
اول  ادامه داد: در پنج ماهه  می شود. وی 
سال 94، ۱4۳ میلیارد تومان از درآمدهای 
مالیاتی استان قم وصول شده که نسبت به 
پیش بینی که در قانون بودجه بر عهده اداره 
کل امور مالیاتی بوده ۸4 درصد محقق شده 
است و نسبت به وصولی ۵ ماهه اول سال 

9۳ رشد ۳9 درصدی داشته است.
حسنی گفت: در ۵ ماهه اول سال 94، 
از مجموع وصول در آمدهای مالیاتی 2۱ 
درصد مربوط اشخاص حقوقی، ۳2 درصد 
مالیات حقوق، ۱۸ درصد مالیات مشاغل 
و ۳۶ درصد نیز مالیات ارزش افزوده بوده 

است.
مدیرکل امور مالیاتی استان قم با اشاره 
به کمیسیون تقویم املاک، افزود: نرخ های 
جدید تقویم املاک برای سال 94 نهایی 

شده و هم اکون در حال اجراست.
اجرای پروژه ارتقای شبکه محلی و 

گسترده ارتباطات راه دور
جامع  طرح  ادامه  در  گفت:  حسنی 
مالیاتی در سال 9۳ اجرای پروژه ارتقاء شبکه 
محلی و گسترده ارتباطات راه دور را داشتیم 
که همه کابل های شبکه قدیمی اداره کل 
جمع آوری شده و بر اساس استاندارهای 
اعلام شده از طرف مرکز فناوری اطلاعات 
سازمان امور مالیاتی کشور طراحی شده 

است.
وی با اشاره به جذب نیروی انسانی برای 
اداره کل امور مالیاتی استان قم، عنوان کرد: 
۱4۵ نفر در سال 9۳ جذب شده اند که در 
حال استخدام و به کارگیری هستند؛ هم 
چنین در بحث نیروی انسانی ۳2 هزار و 

2۳۸ نفر ساعت آموزش داشتیم.
مدیر کل امور مالیاتی استان قم تصریح 
کرد: در سال گذشته، ۳۵ میلیارد و ۶4۷ 
میلیون ریال بابت طرح جامع و هزینه های 
قم  استان  مالیاتی  امور  اداره کل  عمرانی 

جذب شده است.
 انتقال زمان تسلیم اظهار نامه مالیاتی 

از پایان تیرماه به پایان خردادماه
 ۱۳2 ماده  در  کرد:  تصریح  حسنی 
آمده اشخاص حقوقی که دارای درآمدهای 
خدماتی بیمارستانی، هتل ها، مراکز اقامتی 
گردشگری هستند، به شرط صدور پروانه 
بهره برداری به مدت پنج سال و در مناطق 
نرخ صفر مشمول  با  یافته  توسعه  کمتر 

مالیات هستند. وی اضافه کرد: اگر فعالان 
اقتصادی اظهارنامه مالیاتی خود را بدهند 
برخوردار  قانون  در  مقرر  معافیت های  از 
می شوند و در غیر اینصورت معافیت ها لغو 

می شود.
مدیر کل امور مالیاتی استان قم با بیان 
اینکه اظهارنامه مالیاتی صاحبان مشاغل از 
پایان تیرماه به پایان خردادماه منتقل شده 
که این قانون از سال 9۵ اجرایی می شود، 
به ۱۵  ماده ۱۳۱  مالیات  نرخ  کرد:  بیان 
درصد 2۰ درصد و 2۵ درصد تغییر پیدا 

کرده است.
فرار مالیاتی جرم است

وی با اشاره به قانون فرار مالیاتی و عواقب 
فرار از مالیات، ادامه داد: انجمن ها و تشکل ها 
صنفی با شناختی که از اعضای خود دارند 
می توانند مودیانی را که در پرداخت مالیات 
دچار مشکل هستند شناسایی نمایند و 
هستند  مکلف  قانون  موجب  به  واقع  در 
که واحدهای صنفی فاقد پروانه را معرفی 
کنند اما علیرغم مکاتبات هنوز اقدامات قابل 

توجهی نداشته اند.
حسنی با اشاره به اینکه تنظیم دفا تر 
اسناد و مدارک خلاف واقع جرم شناخته 
اختفای  چنین  هم  کرد:  اضافه  می شود، 
فعالیت اقتصادی و کتمان درآمد و ممانعت 
از دسترسی مأمورین مالیاتی به اطلاعات 

جرم شناخته می شود.
مدیر کل اداره امور مالیاتی استان قم با 
اشاره به اینکه امروزه فرار مالیاتی جرم تلقی 
شده و طبق قانون با افراد خاطی برخورد 
می شود، گفت: تمام ادارات و افراد حقیقی 
و حقوقی باید ما را در وصول مالیات کمک 
کنند تا به سمت عدالت اجتماعی پیش 
برویم و سایر دستگاه ها مکلف هستند که 
امور  سازمان  اختیار  در  را  خود  اطلاعات 

مالیاتی بگذراند.
به گزارش  مهر، وی افزود: وزارتخانه ها، 
موسسات دولتی، شهرداری ها و موسسات 
نهاد های  و شهرداری ها،  به دولت  وابسته 
مالی  موسسات  بانک ها،  دولتی،  عمومی 
و اعتباری و سازمان ثبت و اسناد کشور 
که اطلاعات مورد نظر افراد را در اختیار 
دارایی  و  درآمد  تحصیل  موجب  و  دارند 
موظف  می آورند،  فراهم  را  اشخاص  برای 
هستند اطلاعات هویتی، اطلاعات معاملاتی 
اشخاص، اطلاعات مالی، پولی و اعتباری و 
دارایی ها،  اطلاعات  و  اشخاص  سرمایه ای 
اداره  اختیار  را در  املاک مودیان  و  اموال 

مالیات قرار دهند.
در پنج ماه گذشته؛

میزان وصول مالیات اشخاص حقوقی 
در قم ۹۹ درصد بوده است

معاون مالیاتی اشخاص حقوقی اداره کل 
امور مالیاتی استان قم نیز در این نشست 
گفت: میزان وصولی اشخاص حقوقی در 
پنج ماهه گذشته 99 درصد بوده که نشان 
دهده سرعت رسیدگی و تشخیص صحیح 
رسیدگی ها است. حمید تهذیبی اظهار کرد: 
اشخاص حقوقی مجموعه ای از شرکت های 
هفت گانه هستند که در قالب قانون تجارت 
تعریف می شوند و مکلف به نگهداری دفا تر 

قانونی هستند.
وی با بیان اینکه مؤدیان باید اطلاعات 
فعالیت های اقتصادی خود را ثبت کنند، 
ادامه داد: در واقع برای ارائه نکردن اظهارنامه 
مالیاتی و ترازنامه سود و زیان جرایمی در 

نظر گرفته شده و غیر قابل بخشش است.
اشخاص حقوقی از فعالان مهم 

اقتصادی هستند
اداره  حقوقی  اشخاص  مالیاتی  معاون 
کل امور مالیاتی استان قم افزود: اشخاص 

حقوقی از فعالان مهم اقتصادی هستند که 
باید مالیات آن ها از طریق رسیدگی به دفا تر 

تشخیص داده شود.
تهذیبی عنوان کرد: از مجموع 4 هزار و 
۱۱9 پرونده فعال اشخاص حقوقی در دوره 
دریافت اظهارنامه اخیر بیش از ۳ هزار و 
۳۶۷ مورد شخص حقوقی اظهارنامه مالیاتی 

خود را تسلیم کرده اند.
رسیدگی به مالیات اشخاص حقوقی با 

دقت و صحت
وی با اشاره به اینکه به دنبال این هستیم 
ماه های  در  مالیاتی  که سرعت رسیدگی 
پایانی سال کمتر شود و با زمان کافی، دقت 
و صحت انجام شود، بیان کرد: میزان وصولی 
اشخاص حقوقی در پنج ماهه گذشته 99 
درصد بوده که نشان دهده سرعت رسیدگی 

و تشخیص صحیح رسیدگی ها است.
معاون مالیاتی اشخاص حقوقی اداره کل 
امور مالیاتی استان قم عنوان کرد: هدف 
به نقطه ای  این است که  سازمان مالیات 
برسیم که اطلاعات خود را بر مبنای اسناد 
و مدارک تهیه شود و در همین راستا طرح 
واگذار  مالیاتی  سازمان  به  مالیاتی  جامع 
شده که این سازمان طرح مطالعه و تهیه 
پروژه های مالیاتی را در دستور کار قرار دهد.

تهذیبی با بیان اینکه در قالب طرح جامع 
مالیاتی نظام یکپارچه سازی مالیاتی، منابع 
انسانی، مدیریت طرح و صاحبان منافع انجام 
امتیاز سیستم  مهم ترین  گفت:  می شود، 
مجموعه  که  است  این  مالیاتی  یکپارچه 
رسیدگی در قالب انتخاب مؤدیان بر اساس 

ریسک پذیری آنهاست.
وی در پایان گفت: پروژه استانداردسازی 
فرآیندهای مالیاتی در حال انجام است که 
فرآیندهای مالیاتی در قالب ۱۷ فرآیند دسته 

بندی شده است.

مدیر کل امور مالیاتی استان قم خبرداد:

رشد 3۹ درصدی وصول درآمدهای مالیاتی استان قم

عباس فرساد

با هدایت دانش آموزان مستعد و توانا  به شاخه فنی و حرفه ای 
کشور در پیشرفت کشورمان سهیم باشیم . 

در این راستا

 هنرستان غیردولتی 
خواجه نصرالدین طوسی

 از دانش آموزان سال دوم در 
رشته های  حسابداری –  معماری کامپیوتر  در سال 

9۵-9۴ ثبت نام
 بعمل می آورد.
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